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Ποιος θα είναι ο Ποιος θα είναι ο 
νέος Δήμαρχος νέος Δήμαρχος Η ιστορία απλώς Η ιστορία απλώς 

αλλάζει πρόσωπααλλάζει πρόσωπα
ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για 
το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, 

το ΚΥΝΗΓΙ: το ΚΥΝΗΓΙ: 
Γράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣΓράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣΣτον Δήμο Ζηρού, αναπό-

φευκτα οδηγούμαστε 
στον δρόμο για την επιλογή 
του νέου Δημάρχου και η δη-
μοτική ομάδα της πλειοψηφί-
ας θα επιλέξει τον αντικατα-
στάτη του Γιώργου Ζυγούρη.
Στην Φιλιππιάδα, όπως είθι-
σται έχει αρχίσει ένας πόλε-
μος επιχειρημάτων σχετικά 
με τους ενδιαφερόμενους ή 
φερόμενους ως υποψηφίους, 
οι οποίοι μέχρι στιγμής είναι 
τρεις: ο πρώην Δήμαρχος Δη-
μήτρης Γιολδάσης, ο εκπαι-
δευτικός Γιώργος Γιολδάσης 
και ο Αστυνομικός Βαγγέλης Κωνστα-
ντής, φαίνονται ότι εξίσου απολαμβά-
νουν την εκτίμηση της δημοτικής ομά-
δας των δεκαπέντε εκλεγμένων της 
πλειοψηφίας.

Βέβαια, όπως είναι αναμενόμενο, το 
πρόσωπο το οποίο συγκεντρώνει το 
μεγάλο ενδιαφέρον και την προσοχή, 
είναι ο Δημήτρης Γιολδάσης, νυν πρό-
εδρος Δημοτικού Συμβουλίου Ζηρού, 

καθώς είχε διατελέσει 
ήδη δυο φορές Δήμαρχος 
στην περιοχή (στο Δήμο 
Φιλιππιάδας και τον Δήμο 
Ζηρού), και αυτό είναι η 
αφορμή να ερείδονται οι 
απόψεις σχετικά με τα θε-
τικά και τα αρνητικά της 
περίπτωσής του. Στα θετι-
κά προσδιορίζεται η μεγά-
λη εμπειρία του, η γνώση 
στην Αυτοδιοίκηση και η 
αναγνωρισιμότητά του. 
Στα αρνητικά που του κα-
ταλογίζουν είναι ότι δοκι-
μάστηκε ως Δήμαρχος και 

τις επόμενες δυο φορές δεν μπόρεσε 
να αντιμετωπίσει τον πολιτικό αντί-
παλο Νίκο Καλαντζή.

Γράφουν: ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΪΝΤΑΣΗΣ 
και ΒΑΣΙΛΗΣ ΙΩΑΝΝΟΥ

Στο Ζάππειο Μέγαρο, για την 
Στοχοθεσία και την Αναθεώρηση 

Στόχων ο Δήμαρχος Αρταίων

ΜΗΝΥΜΑ 
ΕΛΠΙΔΑΣ ΑΠΟ ΤΗΝ 

ΛΑΜΠΑΔΗΔΟΔΡΟΜΙΑ

«Ριζοσπαστική Δημοτική Αλλαγή»: για 
την Ειδική Συνεδρίαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου για το έργο του Open Mall
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Η Αρτα του αύριο  μέσα 
από το 1ο Αναπτυξιακό 

Συνέδριο του 
Επιμελητηρίου Άρτας

Γιαβόλ! Αίμα, 
λήθη και 

Υποτέλεια
ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ 
ΒΙΒΛΙΟΥ του 
Γ. ΧΑΡΒΑΛΙΑ

Στην διεθνή έκ-
θεση οπωροκη-
πευτικών «Fruit 
Attraction»  συμ-

μετείχε η Περιφέ-
ρεια Ηπείρου
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Ο Δημήτρης 
Γιοδάσης έχει 
ιστορία...
Στον Δήμο Ζηρού, αναπόφευ-
κτα οδηγούμαστε στον δρόμο 
για την επιλογή του νέου Δη-
μάρχου και η δημοτική ομάδα 
της πλειοψηφίας θα επιλέξει 
τον αντικαταστάτη του Γιώρ-
γου Ζυγούρη.
Στην Φιλιππιάδα, όπως είθι-
σται έχει αρχίσει ένας πόλε-
μος επιχειρημάτων σχετικά 
με τους ενδιαφερόμενους ή 
φερόμενους ως υποψηφίους, 
οι οποίοι μέχρι στιγμής είναι 
τρεις: ο πρώην Δήμαρχος Δη-
μήτρης Γιολδάσης, ο εκπαι-
δευτικός Γιώργος Γιολδάσης 
και ο Αστυνομικός Βαγγέλης 
Κωνσταντής, φαίνονται ότι 
εξίσου απολαμβάνουν την 
εκτίμηση της δημοτικής ομά-
δας των δεκαπέντε εκλεγμέ-
νων της πλειοψηφίας.
Βέβαια, όπως είναι αναμενό-
μενο, το πρόσωπο το οποίο 
συγκεντρώνει το μεγάλο εν-
διαφέρον και την προσοχή, 
είναι ο Δημήτρης Γιολδάσης, 
νυν πρόεδρος Δημοτικού 
Συμβουλίου Ζηρού, καθώς 
είχε διατελέσει ήδη δυο φο-
ρές Δήμαρχος στην περιοχή 
(στο Δήμο Φιλιππιάδας και 
τον Δήμο Ζηρού), και αυτό 
είναι η αφορμή να ερείδο-
νται οι απόψεις σχετικά με τα 
θετικά και τα αρνητικά της 
περίπτωσής του. Στα θετι-
κά προσδιορίζεται η μεγάλη 
εμπειρία του, η γνώση στην 
Αυτοδιοίκηση και η αναγνω-
ρισιμότητά του. Στα αρνη-
τικά που του καταλογίζουν 
είναι ότι δοκιμάστηκε ως 
Δήμαρχος και τις επόμενες 
δυο φορές δεν μπόρεσε να 
αντιμετωπίσει τον πολιτικό 
αντίπαλο Νίκο Καλαντζή.
Στον διάλογο αυτόν, θα έπρε-
πε να επισημάνουμε και το 
εξής: με τον ισχύοντα εκλο-
γικό νόμο ο Δημήτρης Γιολ-
δάσης θα ήταν δήμαρχος και 
τις δυο φορές, που ανταγω-
νίστηκε το Νίκο Καλαντζή, 
καθώς τα ποσοστά του άγ-
γιζαν το 48% και 49% και 
έχασε στον δεύτερο γύρο με 
ελάχιστη διαφορά των λίγων 
ψήφων... Από την άλλη, να 
σημειώσουμε ότι ο ίδιος την 
τρίτη αυτή εκλογική μάχη, 
έκανε ένα βήμα πίσω, αφήνο-
ντας τον Γιώργο Ζυγούρη να 
είναι ο επόμενος Δήμαρχος. 
Πρέπει να σεβόμαστε και την 

ιστορία των προσώπων και 
να μην παρασυρόμαστε από 
εφήμερες καταστάσεις, που 
πιθανόν να δημιουργήσουν ... 
ανοιχτές πληγές!
Και αυτά τα λέμε, προκειμέ-
νου να μην υπάρχουν παρα-
νοήσεις και να μην αδικείται 
ο αγώνας και η στάση κα-
νενός, χωρίς να θέλουμε να 
επηρεάσουμε την γνώμη κα-
νενός από τους δημοτικούς 
συμβούλους, οι οποίοι έχουν 
να επιλέξουν ανάμεσα σε 
τρία αξιόλογα πρόσωπα. Πα-
ρόλες τις διαφωνίες και τις 
εντάσεις, πρέπει να προσαρ-
μοστούν όλοι στα νέα δεδο-
μένα, ώστε να μην μείνει ακέ-
φαλος ο Δήμος Ζηρού και να 
προχωρήσει η δημοτική αρχή 
ενωμένη για να υλοποιήσει 
το πρόγραμμα για το οποίο 
εκλέχθηκε.

Το μεγάλο ματς 
της ΕΠΣ Άρτας

Δεν ξέρουμε γενικά αν εί-
ναι το Φθινόπωρο, γενικά η 
εποχή των μεγάλων Επανα-
στάσεων, αλλά βλέπουμε με-
γάλη κινητικότητα σε όλους 
τους τομείς. Πολιτικά, οικο-
νομικά και Αυτοδιοικητικά 
... αυτά είναι γνωστά. Αυτό 
που όμως είναι την περίοδο 
αυτή στο επίκεντρο του ενδι-
αφέροντος είναι οι εξελίξεις 
στην Ενωση Ποδοσφαιρικών 
Σωματείων Άρτας, όπου κά-
ποια από τα μέλη της έκα-
ναν «μομφή» στο Διοικητικό 
Συμβούλιο, θεωρώντας ότι 
δεν λειτουργεί νομίμως και 
έτσι την μπάλα πέταξαν... στα 
Δικαστήρια, προκειμένου να 
αποφασίσουν αν θα γίνει δι-
ορισμός προσωρινής διοίκη-
σης για να οδηγήσει την ΕΠΣ 
σε νέες εκλογές ή όχι. 
Το θέμα έχει μεγάλο ενδιαφέ-
ρον, καθώς η μεγάλη κόντρα 
Τρομπούκη - Μαζαράκου, 
φαίνεται να παίρνει άλλη 
τροπή, με το Δ.Σ. της ΕΠΣ Αρ-
τας να είναι στο μικροσκόπιο 
και να παρακολουθείται για 
κάθε απόφασή της. 
Στην αίτηση έκαναν παρέμ-
βαση και τα μέλη του Δ.Σ., 
υποστηρίζοντας ότι όλες οι 
ενέργειες είναι νόμιμες και 
έτσι η τελική εκδίκαση θα 

λάβει χώρα τον Φεβρουάριο, 
με μια προσωρινή διαταγή να 
αιωρείται αναφορικά με τις 
αποφάσεις της ΕΠΣ. 
Προστίθεται κι αυτό στα πολ-
λά προβλήματα, που αντιμε-
τωπίζει το ερασιτεχνικό πο-
δόσφαιρο στον τόπο μας, με 
το άθλημα πολλαπλά να υπο-
βαθμίζεται σε επίπεδο υποδο-
μών, αλλά και ενδιαφέροντος 
παικτών. Η λειψανδρία, αργά 
και σταθερά επεκτείνεται και 
στους παράγοντες... Για τους 
φίλους - χορηγούς η ιστορία 
θεωρείται ότι δεν υφίσταται 
(τουλάχιστον τοπικά, από 
εποχή Δράκου στον Καραϊ-
σκάκη και Πετανίτη στην Αμ-
βρακία Κωστακιών)...
Για να δούμε τι ήθελε προκύ-
ψει!

Διαφωνίες με 
ιδιαίτερο χρωμα-
τισμό...

Το διάστημα αυτό είδαμε την 
βουλεύτρια του ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ 
της Άρτας Όλγα Γεροβασίλη, 
να πρωτοστατεί της κίνησης 
κατά του Κασσελάκη και ου-
σιαστικά να είναι το πρόσω-
πο αιχμής της κίνησης των 
87 της Κ.Ε. του κόμματος, 

που επιθυμούν να θέσουν εκ-
ποδών τον πρώην πρόεδρο. 
Αυτό βέβαια είχε και ως απο-
τέλεσμα και η ίδια να στοχο-
ποιηθεί και μάλιστα σε βαθμό 
... χλευασμού από επώνυμους 
και ανώνυμους υποστηρικτές 
του «εκπεσόντος προέδρου», 
σε τέτοιο βαθμό που ακόμη κι 
εμείς οι κοινοί θνητοί να κοκ-
κινίζουμε όταν παρακολου-
θούμε τα διάφορα πολιτικά 
σχόλια - προσωπικού όμως 
χαρακτήρα κατά της αρτινής 
πολιτικού. Η μάχη βέβαια 
των τρολ είναι γνωστή στον 
ΣΥΡΙΖΑ και ακόμη θυμόμα-
στε την έκφραση «από τα 
υπόγεια της Κουμουνδού-
ρου» , που είχε αναφερθεί ο 
σύντροφος Σκουρλέτης και 
έμεινε πολιτικό σύνθημα της 
κυβέρνησης. Παρόλα αυτά, 
οφείλουμε να καταγράψου-
με ότι ακόμη κι αν η Άρτα 
έχει χαρακτηριστεί πολιτικό 
φέουδο της Όλγας, αν μη τι 
άλλο είναι πολλοί σύντροφοι, 
οι οποίοι έχουν μείνει πιστοί 
στη ...νομιμότητα (όπως θα 
λέγαμε κάποτε) και στον Στέ-
φανο Κασσελάκη, ο οποίος 
μπορεί να απετάχθηκε κακήν 
κακώς, αλλά έχει μείνει στην 
καρδιά τους, ως ο πολιτικός 
που θα δώσει άλλη πνοή στον 
αριστερό λόγο.

Οι κομματικοί αυτοί «παλαι-
οχριστιανοί» περιμένουν το 
συνέδριο για να μιλήσουν 
και είναι βέβαιο πως περι-
μένουν ότι ο λόγος τους θα 
έχει σημαίνουσα βαρύτητα, 
καθώς πλέον ό,τι είναι από 
την Άρτα, έχει και ιδιαίτερο 
χρωματισμό, ελέω Όλγας Γε-
ροβασίλη, όπως παλιότερα 
συνέβαινε και με τους άλλους 
πολιτικούς αιχμής της περιο-
χής μας (Τσοβόλα, Τζουμάκα, 
Τσίπρα κλπ).

Ευθέως για το 
Επιμελητήριο

Αναφερθήκαμε σε προηγού-
μενο σχόλιο για την κινητι-
κότητα και είχαμε στο μυα-
λό μας την περίπτωση του 
Επιμελητηρίου, στο οποίο 
στήνονται επιτέλους οι κάλ-
πες στις πρώτες ημέρες του 
Δεκεμβρίου, με ένα πλούσιο 
Νοέμβριο να προετοιμάσουν 
οι υποψήφιοι τους συνδυα-
σμούς τους.
Και όταν λέμε επιτέλους, δεν 
έχει να κάνει με την διοίκηση 
του Επιμελητηρίου, αλλά με 
το γεγονός της παρατεταμέ-
νης θητείας, η οποία είχε ως 
αποτέλεσμα να υπάρχει ανα-
βρασμός στα πρόσωπα και ... 

κόπωση στις συνεργασίες.
Εκτός από τον Γιάννη Γκο-
λομάζο, το νυν πρόεδρο, ο 
οποίος έχει και αξιώσεις και 
δυναμική για να διεκδικήσει 
αποτελεσματικά την επόμενη 
θητεία, έχει πανηγυρικά ανα-
κοινώσει την υποψηφιότητά 
του, ο δραστήριος Αντιπρό-
εδρος Δημήτρης Χουλιάρας, 
γνωστός τόσο για τις προ-
σωπικές του όσο και τις ex 
officio παραμβάσεις του στα 
οικονομικά και κοινωνικά 
δρώμενα και με την ιδιότητά 
του, ως ένας από τους μα-
κροβιότερους προέδρους του 
Εμπορικού Συλλόγου Άρτας.
Πρόσφατα ανακοίνωσε και 
την υποψηφιότητά του ο επι-
χειρηματίας Φώτης Φώτης, 
ο οποίος στα social media 
παρουσίασε και το λογότυπο 
του υποψήφιου συνδυασμού. 
Ο πρώην αντιπεριφερειάρ-
χης, με έντονη συμμετοχή και 
στα Επιμελητηριακά ζητή-
ματα, αξιώνει και αυτός την 
ευκαιρία για την επιμελητη-
ριακή επιτυχία.
Την υποψηφιότητά του έχει 
ανακοινώσει επίσης ο γνω-
στός Γεωπόνος Κώστας Τσί-
κος, ο οποίος οργανώνει την 
ομάδα του, κρατώντας χαμη-
λούς τόνους, αλλά όπως ανα-
φέρουν πρόσωπα, που γνω-
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ρίζουν τον Επιμελητηριακό 
χάρτη, έχει μεγάλη δυναμική, 
την οποία βέβαια και θα κλη-
θεί να την επιβεβαιώσει στην 
κάλπη.
Εμείς εδώ θα είμαστε για να 
παρακολουθήσουμε τις κι-
νήσεις των υποψηφίων και 
να καταγράψουμε τις θέσεις 
τους και βέβαια το πρόγραμ-
μά τους για το Επιμελητήριο 
της επόμενης θητείας, το 
οποίο έχει να αντιμετωπίσει 
μια σειρά από εκκρεμότητες, 
που άφησε πίσω της η παν-
δημία, ο πόλεμος στην Ου-
κρανία και βέβαια... οι αυτο-
διοικητικές αλλαγές.

Το νέο Δ.Σ. της 
PALSO Άρτας

Να πούμε συγχαρητήρια 
στην Βέκυ Αθανασάκη και 
το νέο Δ.Σ. του Συλλόγου των 
Κέντρων Ξένων Γλωσσών 
Άρτας, για την ανάδειξή τους. 
Καλή θητεία και πάντοτε επι-
τυχίες με συνέχιση των δρά-
σεων τους.

Η ΔΕΥΆ Άρτας 
ενημερώνει 
υπεύθυνα...

Και από την μικρή αυτή πα-
ρένθεση να αναφερθούμε 
και στα νομικά πρόσωπα του 
Δήμου: Βλέπουμε ότι η ΔΕΥΑ 
Άρτας εν μια νυκτί μας βομ-
βάρδισε με τρία δελτία τύ-
που, ενημερώνοντάς μας, για 
σημαντικά ζητήματα όπως τα 
νέα ψηφιακά ρολόγια-μετρη-
τές, για την δυνατότητα της 
ρύθμισης των οφειλών προς 
την ΔΕΥΑ και τέλος για προ-
σλήψεις προσωπικού ΑμΕΑ. 
Σημαντική η επικοινωνία και 
καλό θα ήταν να γίνεται συ-
χνότερα, καθώς η σημασία 
της ΔΕΥΑ και του νερού που 

διαχειρίζεται είναι τόσο με-
γάλη, που οφείλουμε όλοι να 
παρακολουθούμε τις εξελί-
ξεις.
Και θα διαφανεί στο άμεσο 
μέλλον ότι ένας μεγάλος θη-
σαυρός της περιοχής μας θα 
είναι αυτό το νερό, που φτά-
νει στις βρύσες μας, όπως 
τουλάχιστον πληροφορού-
μαστε καθημερινά από την 
εθνική και διεθνή επικαιρό-
τητα για τα προβλήματα της 
λειψυδρίας, που πρόκειται να 
αντιμετωπίσει η χώρα μας, 
ως αποτέλεσμα της κλιματι-
κής αλλαγής.
Και πέραν των άλλων, είναι 
σημαντικό ότι η ΔΕΥΑ, λει-
τουργεί επικοινωνιακά αυτό-
νομα και ανεξάρτητα από τον 
Δήμο Αρταίων, δίνοντας έτσι 
μια υπεραξία στην επικοινω-
νιακή της πολιτική.

Ο Φάνης 
πρόλαβε να 
απαντήσει...

Δεν μπορούμε όμως να μην 
το πούμε: για τους ψηφια-
κούς μετρητές που αντικα-
θιστούν τους αναλογικούς, 
πρώτος αναφέρθηκε στα 
social media ο συνδυασμός 
ΑΡΤΙΝΩΝ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ, ο 
οποίος αφού παρέθεσε ότι 
είναι έργο της προηγούμε-
νης αρχής η προμήθεια των 
ψηφιακών μετρητών, ζήτησε 
να πληροφορηθεί τι γίνονται 
οι παλιοί μετρητές, που έχουν 
πληρώσει οι ιδιοκτήτες.
Αμέσως απάντησε, πάλι στα 
social media ο πρόεδρος του 
Δ.Σ. των εργαζομένων στην 
ΔΕΥΑ Αρτας και φίλος Φάνης 
Λάιος, ο οποίος πρώτος έδω-
σε την είδηση, ότι τα παλιά 
ρολόγια διατίθενται στους 
ιδιοκτήτες των ακινήτων, 
προκειμένου να τους χρησι-
μοποιήσουν όπως θέλουν, 

Το παζάρι ή... Εμπορική 
Έκθεση Άρτας τελεί-
ωσε επιτυχώς και αυ-

τήν την χρονιά, αφήνοντας 
ένα θετικό πρόσημο στην 
πρώτη διαχειριστική περίο-
δο της ΆΔΆΕ - ΟΤΆ.
Περπατώντας και συζητώντας 
κυρίως με τους εμπόρους, που 
βρισκόταν στις παράγκες της 
Εμποροπανήγυρης, με συ-
ζητήσεις κυρίως αδιάφορες, 
του στυλ «από που είστε» και 
«πως τα βλέπετε», διαπιστώ-
νει κανείς ότι μια ολόκληρη 
οικονομία είναι θεμελιωμένη 
στο σύστημα αυτό των εμπο-
ροπανηγύρεων, η οποία έχει 
μεν γερές βάσεις, αλλά είναι κι 
αυτή έρμαιο των εξελίξεων.
Θα σημειώσω δυο λεπτομέρει-
ες που είχαν μεγάλη σημασία: 
το γεγονός με τα παιχνίδια 
στα Λούνα Παρκ, τα οποία εν 
μια νυκτί απαγορεύτηκαν σε 
όλη την Επικράτεια, λόγω του 
ατυχήματος που έλαβε χώρα, 
επικροτήθηκε από όλους τους 
πολίτες, αλλά είχε επιπτώσεις 
στις οικογένειες εκείνων των 
ανθρώπων, που κυριολεκτικά 
ζουν από τα Λούνα Παρκ. Μια 
ομάδα, μικρή και αμελητέα, η 
οποία δεν είχε την φωνή εκεί-
νη, προκειμένου να μπορέσει 
να αντιδράσει και να πει ότι 

κάνοντας παρατήρηση στον 
συνδυασμό ότι «με ένα τηε-
λεφώνημα στην ΔΕΥΑ, θα 
μπορούσαν να λάβουν την 
πληροφορία αυτή».
Άμεση και υπεύθυνη η απά-
ντηση του προέδρου, αλλά 
είναι σημαντικό ότι και από 
τέτοιες «αχρείαστες» ερωτή-
σεις, το κοινό μπορεί και πλη-
ροφορείται πολλά πράγματα, 
οπότε δεν είναι και άχρηστες.
Και αυτό βέβαια το διαπι-
στώσαμε με την επίσημη 
απάντηση της ΔΕΥΑ...

Ποιός δικαιούται 
τελικά να κάνει 
αντιπολίτευση;

Έχει γίνει πάντως ανέκδοτο 
το θέμα με τον συνδυασμό 
ΑΡΤΙΝΩΝ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ και 
τον πρώην Δήμαρχο Χρήστο 
Τσιρογιάννη, καθώς ότι και 
να γραφεί, στα πλαίσια του 
ελέγχου και της αντιπολίτευ-
σης, έχει να αντιμετωπίσει 
μια λαίλαπα αντιδράσεων 
από όπου μπορεί να φαντα-
στεί κανείς.
Εντάξει, αντιλαμβανόμαστε 
ότι για πολλούς ο Χρήστος 
Τσιρογιάννης, είναι η «αίτια 
όλων των κακών» για την 
Άρτα (αν και ομολογουμέ-
νως,  και άλλοι διαχειρίστη-
καν κατά το ίδιο διάστημα 
τα θέματα της περιοχής και 
είναι στο απυρόβλητο... μόνο 
και μόνο επειδή αυτοί είναι 
εκλεγμένοι)...
Από την άλλη, από πότε κά-
ποιος να κάνει κριτική ή να 

θέτει ερωτήματα προς μια 
δημοτική αρχή, είναι επιλή-
ψιμο, ιδίως όταν αυτός είναι 
και υποχρεωμένος εκ της θέ-
σης του ως αντιπολίτευση να 
κάνει αυτήν την δουλειά;
Μας θυμίζει λίγο το λαϊκό 
άσμα «το να απατάς τον 
άντρα σου είναι συνηθισμέ-
νο, το να απατάς τον εραστή, 
που το χεις δει γραμμένο»!
Και εντάξει, να τον σιχτιρί-
ζουν τον Τσιρογιάννη, εκείνοι 
που κατά την προηγούμενη 
θητεία του, τον αντιμετώπι-
ζαν στα ίσια, το αντιλαμβα-
νόμαστε, αλλά τώρα να τον 
σχολιάζουν όλοι όσοι τον εκ-
θείαζαν τότε και κάθε φορά 
που τον έβλεπαν μόνο το χέρι 
δεν του φίλαγαν και τον απο-
καλούσαν «δημαρχάρα» και 
«άχαστο»... Ε, αυτοί δικαιού-
νται; Αυτοί είναι μέρος της 
ίδιας ευθύνης, που έχει και ο 
πρώην δήμαρχος. 
Ή μάλλον για να το διασκε-
δάσουμε και λίγο το πράγ-
μα, αυτοί πάντοτε με τον 
εκάστοτε δήμαρχο ήταν και 
ενάντια στην κάθε αντιπολί-
τευση (που δεν είχε και τίπο-
τε να τους δώσει)... Τι φταίνε 
αυτοί δηλαδή που άλλαξε ο 
δήμαρχος. Είναι οι πιο σταθε-
ροί,  βάσει αυτής της λογικής, 
οφείλουμε να το αναγνωρί-
σουμε!

Κακό σπυρί;;;

Και μιας και μιλάμε για αντι-
πολίτευση, πως σας φαίνεται 
η στάση του Χάρη Δούκα, λί-
γες ημέρες μετά το εκλογικό 

με Α... κεφαλαίο
Αδιακρισίες... Αβρότητες... Ακρότητες...  Αποκαλύψεις... 

«δεν μπορούν να μπαίνουν 
όλοι στο ίδιο τσουβάλι». Και 
αυτό γιατί υπήρξαν και επι-
χειρηματίες, που λόγω ευσυ-
νειδησίας ή φόβου του νόμου, 
είχαν λάβει όλα τα νόμιμα μέ-
τρα ασφαλείας για τις εγκατα-
στάσεις τους.
Και επειδή, τόσο η αντιδήμαρ-
χος Μαίρη Λιγούρα όσο και ο 

πρόεδρος της ΑΔΑΕ ΟΤΑ Νίκος 
Κέφης, δεν έμειναν κλεισμένοι 
στον γενικό απαγορευτικό κα-
νόνα, αλλά αναζήτησαν εναλ-
λακτικές, ανέθεσαν σε αρτινό 
συμπολίτη μας, κ. Πολίτη να 
μπορέσει υπεύθυνα και να 
ανακαλύψει την λύση για να 
καλυφθεί το κενό και έτσι 
μπόρεσαν να έρθουν αυτά τα 

λίγα παιχνίδια, που όμως μπό-
ρεσαν να προσφέρουν χαρά 
στα παιδιά και τους υπόλοι-
πους επισκέπτες της εμπορο-
πανήγυρης.
Όλοι μιλούσαν με τα καλύτερα 
λόγια για το  Νίκο Κέφη, κα-
θώς τους αντιμετώπισε με σο-
βαρότητα και με ενσυνείδηση 
στην κατάσταση, όπως είχε δι-
αμορφωθεί και μπόρεσαν όλοι 
να βγούν κερδισμένοι από αυ-
τήν την κατάσταση.
Όπως μας είπαν χαρακτηρι-
στικά: «Η Αρτα μας έδωσε 
ψωμί κυριολεκτικά, αυτήν την 
περίοδο, γιατί όλοι απαγόρευ-
σαν τα παιχνίδια και από εδώ 
δόθηκε το μήνυμα, ότι υπάρ-
χει και άλλη λύση... Έτσι κι 
εμείς μετά από δυο μήνες στο 
περιθώριο, πήραμε την πρώτη 
μας δουλειά και είδαν και οι 
άλλοι φορείς στην υπόλοιπη 
Ελλάδα, ότι μπορούν και τα 
παιχνίδια να συνυπάρξουν με 
ασφάλεια και χωρίς φόβο»...
Στις εποχές της ανασφάλει-
ας και της αβεβαιότητας, όλα 
έχουν σημασία και αυτές οι 
μικρές ενέργειες, μπορεί για 
κάποιους να είναι ασήμαντες, 
για κάποιους άλλους όμως εί-
ναι ολόκληρη η ζωή τους και 
αυτό πρέπει να το σεβόμαστε!

αποτέλεσμα στο ΠΑΣΟΚ; Δεν 
σας μοιάζει ότι ο Ανδρουλά-
κης, έχει αποκτήσει ένα κακό 
σπυρί στα οπίσθιά του, στο 
όνομα... της ενότητας; Για 
να δούμε πόσο θα κρατήσει 
αυτή η ιστορία.

Οι προκηρυσσόμε-
νες θέσεις για το 
Νοσοκομείο...

Το προηγούμενο πρωτοσέ-
λιδο της εφημερίδας σχολιά-
στηκε ποικιλοτρόπως, καθώς 
αφορούσε την προκήρυξη 
(λόγω δαίμονος του τυπο-
γραφείου το γράψαμε και 
ανορθόγραφα) για την πρό-
σληψη γιατρών με διάφορες 
ειδικότητες στην Άρτα, την 
ίδια μέρα που γινόταν σε όλη 
την Ελλάδα, διαδηλώσεις για 
τις ελλείψεις στην υγεία.
Άλλοι μεν το χαρακτήρισαν 
ως στημένο και υποβολιμιαίο 
, η πραγματικότητα δε είναι 
ότι αναφερόταν στην ανακοί-
νωση του αρτινού βουλευτή 
της ΝΔ Γιώργου Στύλιου, που 
αφορούσε την προκήρυξη 
των συγκεκριμένων θέσεων, 
προκειμένου να επανδρωθεί 
επιστημονικά το νοσοκομείο 
μας, άλλοι δε το χαρακτήρι-
σαν ως τουλάχιστον «ουτοπι-
κό», καθώς για τις θέσεις αυ-
τές δεν πρόκειται να υπάρξει 
ενδιαφέρον, να έρθει κάποιος 
στην Άρτα για να τις καλύψει.
Με την δεύτερη άποψη βέ-
βαια τείνει ο περισσότερος 
κόσμος να συμφωνήσει, κα-
θώς η εικόνα που έχει το Γε-

νικό Νοσοκομείο Άρτας, αλλά 
και η Άρτα, εκπέμπει μιζέρια 
και μηνύματα... απομόνωσης.
Γιατί άραγε να έρθει στην 
πόλη μας ένας νέος επιστήμο-
νας, όταν οι ίδιοι που θέλου-
με να έρθει στην περιοχή μας 
ένας γιατρός, δυσφημίζουμε 
τόσο άσχημα το Νοσοκομείο 
και την πόλη μας;
Πρέπει να γίνει ένα 
rebranding της περιοχής μας, 
να αντιληφθούμε όλοι ότι δεν 
είναι όλα τα πράγματα «κα-
λαμπούρια για το φέισμπου-
κ»και άλλα λόγια να αγαπιό-
μαστε. Αν δεν αγαπήσουμε οι 
ίδιοι την πόλη μας και τους 
ανθρώπους της, περιμένουμε 
στ’αλήθεια να το κάνει κά-
ποιος ξένος;
Ας επιστρέψουμε στην πραγ-
ματικότητα: είναι η αλήθεια 
ότι ο μόνος τρόπος για να 
έρθουν αυτές οι ειδικότητες 
στην Άρτα, είναι να εξευρε-
θούν τα πρόσωπα εκείνα, 
που έχουν κάποιον δεσμό με 
την περιοχή μας. Γιατροί που 
είτε κατάγονται, είτε έχουν 
γεννηθεί εδώ.
Πρέπει να γίνει ένα προσκλη-
τήριο, προκειμένου τα μυαλά 
που έφυγαν για άλλη γη και 
άλλα μέρη να βρουν κίνητρα 
και να επαναπατριστούν, να 
μπορέσουν να γίνουν η νέα 
γενιά των γιατρών, που θα 
κρατήσουν και το Νοσοκο-
μείο, αλλά και την περιοχή 
ζωντανή και ασφαλής...

ΚαΙΝ
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Πανυγειονο-
μική απεργία 
και μαζικό 
Συλλαλητήριο  
στην Άρτα

Την μεγάλη 
τους ανη-
συχία εκ-
δ ή λ ω σ α ν 

μαζικά οι φορείς και 
οι πολίτες της Άρτας 
σε θέματα που αφο-
ρούν την υγεία την 
παιδεία αλλά και το 
νερό μέσω του Συλ-
λαλητηρίου αλλά 
και της 24ωρης 
Πανυγειονομικής 
Απεργίας η οποία 
πραγματοποιήθη-
κε την Πέμπτη 17 
Οκτωβρίου. 

Στα πλαίσια της πανυγειονο-
μικής απεργίας την Πέμπτη  
πραγματοποιήθηκε και συ-
γκέντρωση στις 10 το πρωί 
των εργαζομένων στην πύλη 
του Γενικού Νοσοκομείου Άρ-
τας.
Στις 7 το απόγευμα στο Ερ-
γατικό Κέντρο στο Συλλαλη-
τήριο εκφράστηκε μέσω των 
ομιλιών αλλά και των συνθη-
μάτων η αγωνία για το μέλ-
λον και του Νοσοκομείου της 
Άρτας αλλά και γενικότερα 
όλης της περιοχής τονίζοντας 
την ανάγκη τόσο για πλήρη 
στελέχωση του  αλλά, για 
προστασία του νερού αλλά 
και των εργαζομένων αλλά 
και για θέματα της παιδείας
Σε Δηλώσεις της η κ. Γκιόκα 
Ελένη Δ/ντρια Παιδίατρος 
του Νοσοκομείου Άρτας, Μέλ-
λος της 5μελούς Επιτροπής 
των Γιατρών και μέλλος του 
Διοικητικού Συμβουλίου των 
Νοσοκομείων της Ηπείρου 
ανέφερε:
« Σήμερα υπάρχει μία Πανυ-
γειονομική Απεργία το πρωί  
και με μία πρωτοβουλία Ερ-
γατικού Κέντρου Άρτας κά-
νουμε αυτό το Συλλαλητήριο 
το απόγευμα, για να γίνει μέ-
ρος και του κόσμου και του 
λαού της Άρτας, για τα προ-
βλήματα που βιώνει σήμερα 
το σύστημα της Υγείας που 
ουσιαστικά διαλύεται. 
Κοινά είναι τα προβλήματα με 

ράντζα και φιλοξενίες σε άλ-
λες κλινικές με κλειστά τμή-
ματα και κλειστά Νοσοκομεία 
σε όλη τη χώρα. Κλειστές 
Χειρουργικές αίθουσες, περι-

ορισμένα εξωτερικά Ιατρεία, 
κενές εφημερίες με περίπου 
το 45% των οργανικών θέ-
σεων Γιατρών στο δικό μας 
Νοσοκομείο να είναι κενές, 

με Κλινικές να λειτουργούν 
24 ώρες με ένα, δύο και τρείς 
Γιατρούς, ενώ η νοσηρότητα 
του πληθυσμού και η ζήτηση 
κλινών έχει σχεδόν διπλασια-

σθεί».
Αξίζει να σταθούμε και στην 
φωνή αγανάκτησης από την 
πλευρά των εργαζομένων 
στη ΔΕΥΑΑ οι οποίοι ζητούν 

Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ 

ΜΠΙΖΑ

Σύλλογος Γυναικών 
Άρτας: Πετσοκόβεται 
και διαμοιράζεται σε 
δύο και τρία παιδιά η 
Παράλληλη Στήριξη 
και εξαφανίζονται τα 
Τμήματα Ένταξης

Ο Σύλλογος Γυναικών 
Άρτας της ΟΓΕ κα-
ταγγέλλει το γεγο-
νός ότι υπονομεύε-

ται το δικαίωμα σε επιπλέον 
παροχές των παιδιών με ειδι-
κές εκπαιδευτικές ανάγκες.  
Το τελευταίο διάστημα, φτά-
νουν συνεχώς στα αφτιά 
μας περιστατικά όπου Διευ-
θυντές Σχολικών Μονάδων 
καθώς και άλλοι υπεύθυνοι, 
σαμποτάρουν την έγκριση 
παροχών σε παιδιά με ειδι-
κές εκπαιδευτικές ανάγκες. 
Πετσοκόβεται και διαμοιρά-
ζεται σε δύο και τρία παιδιά 
η Παράλληλη Στήριξη και 
εξαφανίζονται τα Τμήματα 
Ένταξης. Δεν έχουν τέλος οι 
«καταγγελίες» από γονείς, 
ότι δεν τους εγκρίνουν την 
εξατομικευμένη Παράλλη-
λη Στήριξη ή ακόμη και ότι 
Διευθυντές Σχολείων, ακο-
λουθώντας πιστά τις κατευ-
θύνσεις της Κυβέρνησης, 

σαμποτάρουν τη δημιουργία 
Τμημάτων Ένταξης στο Σχο-
λείο. 
Χαρακτηριστικά, σε μητέρα 
νηπίου με Αυτισμό ανακοί-
νωσαν ότι προτείνουν Τμή-
μα Ένταξης Νηπιαγωγείου 
που βρίσκεται 25χλμ μακριά 
από το σπίτι και ότι η Περι-
φέρεια θα καλύπτει τα έξο-
δα μεταφοράς με ταξί για 
13χλμ. Όταν εκείνη εξέφρα-
σε την ανησυχία της να με-
τακινείται ένα νήπιο χωρίς 
συνοδό, για τόσο μεγάλη δι-
αδρομή, πήρε την απάντηση 
ότι «όλοι οι γιατροί τα φου-
σκώνουν» και ότι «αν θέλει 
η παιδοψυχίατρος τόσο πολύ 
να βοηθήσει το παιδί, ας πλη-
ρώσει εκείνη για Παράλληλη 
Στήριξη».
Οι γονείς ακούν δικαιολογίες 
όπως «μπορεί να στοχοποιη-
θεί το παιδί με την Παράλλη-
λη Στήριξη και να καταλήξει 
θύμα εκφοβισμού», ότι αν 

δεν δεχθούν το Τμήμα Έντα-
ξης σε άλλο Σχολείο, θα είναι 
οι ίδιοι υπεύθυνοι που θα 
επιβαρυνθεί ο εκπαιδευτι-
κός με άλλα 19 παιδιά και 
ένα παιδί με ειδικές εκπαι-
δευτικές ανάγκες. 
Διευθυντές Σχολικών Μονά-
δων βάζουν τους γονείς να 
υπογράψουν με Υπεύθυνες 
Δηλώσεις ότι αρνούνται το 
δικαίωμα του παιδιού να 
παρακολουθεί Τμήμα Έντα-
ξης, εναλλακτικά θα αλλάξει 
Σχολείο για να φοιτήσει στο 
μοναδικό του Νομού με Τμή-
μα Ένταξης. 

Σήμερα, τον 21ο αιώνα, 
υπάρχουν όλες οι προϋποθέ-
σεις το σχολείο των παιδιών 
μας να καλύπτει τις ανάγκες 
τους για ολοκληρωμένη μόρ-
φωση, να παρέχει σε όλα τα 
παιδιά ολόπλευρη επιστη-
μονική γνώση, να συμβάλει 
στην σωματική, νοητική, 
συναισθηματική, αισθητική 
και κοινωνική τους ανάπτυ-
ξη. Δεν ανεχόμαστε η μόρ-
φωση των παιδιών μας  να 
μην αποτελεί δικαίωμα με 
αποκλειστική ευθύνη του 
κράτους, αλλά να μετατρέ-
πεται σε ατομική υπόθεση 
για κάθε οικογένεια που 
είναι υποχρεωμένη να την 
χρυσοπληρώνει. 

 Απαιτούμε:

Να καλυφθούν άμεσα ΟΛΑ 
τα κενά εκπαιδευτικών με 
διορισμούς μόνιμων εκπαι-
δευτικών.

ΚΑΜΙΑ ΣΥΓΧΩΝΕΥΣΗ ΤΜΗ-
ΜΑΤΩΝ. Αραίωση των μαθη-

την ιδιωτικοποίηση σε Παι-
δεία και Υγεία και στα κοινω-
νικά αγαθά.
 Όσον αφορά το ΕΣΥ ζούμε 
την πλήρη διάλυση και κα-
τάρρευση του. Γίνεται προ-
σπάθεια να ιδιωτικοποιηθούν 
τα πάντα. 
Υποστελέχωση των Νοσοκο-
μείων, εξάντληση του προσω-
πικού, κενές οργανικές θέσεις. 
Εδώ συγκεκριμένα στο Νοσο-
κομείο της Άρτας έχουμε κε-
νές τις μισές οργανικές με ότι 
μπορεί να συνεπάγετε αυτό. 
Με τμήματα που είναι πολύ 
δύσκολο να λειτουργήσουν. 
Το Παθολογικό είναι στα όριά 
του. Είναι ζήτημα αν θα λει-
τουργήσει τον επόμενο μήνα. 
Τμήματα με 2-3 γιατρούς. Οι 
Ειδικευόμενοι φεύγουν. Δεν 
είναι ελκυστικό το περιβάλ-
λον για να δουλέψει ένας νέος 
άνθρωπος πόσο μάλλον να 
ανταπεξέλθει στις σημερινές 
δύσκολες συνθήκες εφημε-
ρίας και δουλειάς. Βλέπουμε 
την πλήρη κατάρρευση αυτού 
που ξέραμε μέχρι σήμερα σαν 
Δημόσιο Σύστημα Υγείας. Σ΄ 
αυτό εμείς είμαστε αντίθετοι. 
Ο δικός μας ο αγώνας με τον 
κόσμο και τον λαό της Άρτας 
και της χώρας κατ΄ επέκταση 
είναι ότι μπορούμε παραπά-
νω για ένα δημόσιο, δωρεάν 
αξιοπρεπές σύγχρονο σύστη-
μα υγείας που να παρέχεται 
σε όλους και χωρίς προϋπο-
θέσεις και με αξιοπρεπείς 
όλες τις συνθήκες».
Αναρωτήθηκε η κ. Γκιόκα 
«πόσες ώρες μπορεί να δου-
λεύει έναν άνθρωπος το ..24  
πάνω από 8-10-12ώρες;» το-
νίζοντας «Δεν έχει ξαναγίνει 
αυτό στη σύγχρονη Ελληνική 
ιστορία. Μπαίνουμε στο 16ο  
χρόνο με μειωμένο και γερα-
σμένο προσωπικό και ιδιαί-
τερα νοσηλευτικό. Συνολικά 
στα Νοσοκομεία στα Κέντρα 
Υγείας και τις δομές τους 
αυτή τη στιγμή υπηρετούν λι-
γότεροι από ότι το 2010 ενώ 
οι προσλήψεις γίνονται με το 
σταγονόμετρο. Με υπερεφη-
μέρευση και υπερεργασία, με 
εντολές μετακίνησης για κά-
λυψη υπαρχουσών αναγκών 
και συμβασιούχων, επικου-
ρικών κ.λ.π. που καλύπτουν 
απ τη μια τις ανάγκες και απ 
την άλλη οι Κυβερνήσεις δια-
χρονικά και ειδικά η σημερινή 
αρνούνται να τους μονιμοποι-
ήσουν.
Δεν έχει ξαναγίνει αυτό στη 
σύγχρονη Ελληνική ιστορία. 
Μπαίνουμε στο 16ο  χρόνο με 

τών στις αίθουσες -15 μαθη-
τές ανά τάξη. Καμία τάξη σε 
κοντέινερ.

Κάλυψη όλων των αναγκών 
για Παράλληλη Στήριξη.



CAFE COSY

Η νέα επιλογή στην πόλη 
για καφέ και ποτό

ΟΔΟΣ ΣΚΟΥΦΑ 69 - ΑΡΤΑ

Η Άρτα έχει το δικό της 
στέκι
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στήριξη από όλο των Αρτινό 
λαό ώστε να ανατραπεί αυτή 
η κατάσταση ζητώντας και 
σαν Πανελλήνια Ομοσπονδία 

και τοπικά η διαχείριση του 
νερού να είναι από τις τοπι-
κές Κοινωνίες  όπως ήταν μέ-
χρι τώρα με μεγάλη επιτυχία. 

Για την Πανηπειρωτική σύσκεψη σωματείων, φορέων 
και συνδικαλιστών με τον ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ

Με αφορμή τον Ροζ 
Οκτώβρη, οι «Επι-
στήθιοι Φίλοι», 

Σύλλογος Καρκινοπαθών, 
Εθελοντών και Φίλων Άρ-
τας, συνεχίσαμε και φέτος 
την πολύτιμη εκστρατεία 
μας στην Άρτα για την πρό-
ληψη του καρκίνου του 
μαστού. Ο Ροζ Οκτώβρης εί-
ναι μια μεγάλη εκστρατεία 
που ξεκίνησε από τη Γαλλία 
το 1994 και έκτοτε σώζει 
ζωές. Συμβολίζεται με τη 
ροζ κορδέλα, που αντιπρο-
σωπεύει τη θηλυκότητα, 
την απαλότητα και την 
καλή υγεία—όλα όσα δεν 
είναι ο καρκίνος.
Στις 12 Οκτωβρίου πραγμα-
τοποιήθηκε το πρώτο μας ρα-
ντεβού για φέτος, στο κέντρο 
της Άρτας. Όπως κάθε χρόνο, 
ο κόσμος ανταποκρίθηκε θερ-
μά και γέμισε η ατμόσφαιρα 
με αγκαλιές, χαμόγελα και 
ροζ κορδελάκια. Οι γιατροί 
μας, κ. Γαλάνης, κ. Χουλιάρα 
και κ. Μπαρμπαλιά, ήταν μαζί 
μας, προσφέροντας πολύτιμες 
υπηρεσίες. 101 γυναίκες εξε-
τάστηκαν κλινικά από τους 
γιατρούς μας και εκπαιδεύτη-
καν στην αυτοψηλάφηση του 

μαστού, μια σημαντική διαδι-
κασία που μπορεί να σώσει 
ζωές.
Η εκπαίδευση επικεντρώθηκε 
στην αυτοεξέταση, η οποία 
αποτελεί βασικό εργαλείο 
για την έγκαιρη διάγνωση και 
πρόληψη. Αν το νιώσουμε ως 
γυναίκες, κι όχι μόνο, σίγουρα 
θα έχουμε κάνει ένα ακόμη 
βήμα μπροστά στην υγεία και 
την καθημερινότητά μας.
Οι εθελόντριες του συλλόγου 

μας, μαζί με τις γυναίκες της 
Δράσης Γυναικών Άρτας, βρέ-
θηκαν επίσης εκεί για να στη-
ρίξουν αυτή την προσπάθεια. 
Με το δικό τους χαμόγελο, τη 
δική τους δύναμη και αφοσί-
ωση, όλοι μαζί εργαστήκαμε 
για έναν κοινό σκοπό: να ενι-
σχύσουμε τη φωνή της πρό-
ληψης και της ενημέρωσης.
Σας ευχαριστούμε όλους και 
όλες που μας ακούσατε, επι-
κοινωνήσατε μαζί μας και μας 

υποστηρίξατε. Ο Ροζ Οκτώ-
βρης μόλις ξεκίνησε για εμάς, 
και σας ευχαριστούμε που γί-
νεστε η ανάσα μας!

Υ.Γ. Παρόλο που ο εθελοντι-
σμός είναι ζήτημα ψυχής και 
δεν γίνεται για την αναγνώρι-
ση, ευχαριστούμε θερμά όλες 
τις εθελόντριες που στηρίζουν 
αδιάλειπτα την προσπάθειά 
μας. Αναλυτικά τα ονόματα 
στην ιστοσελίδα μας.

Πρόγραμμα ενισχυτικής δι-
δασκαλίας και πρόσθετης 
διδακτικής στήριξης.

Εξασφάλιση της δωρεάν και 
ασφαλούς μεταφοράς των 
μαθητών στο σχολείο με 

κρατική ευθύνη.

Καμιά οικονομική επιβάρυν-
ση των γονέων για τη λει-
τουργία των σχολείων.

Προσλήψεις μόνιμου επιστη-
μονικού προσωπικού (νοση-
λευτές, σχολικοί ψυχολόγοι, 
κοινωνικοί λειτουργοί κλπ.). 
Προσλήψεις σχολιάτρων με 
ενίσχυση των Μονάδων ΠΦΥ 
και διασύνδεσή τους με τα 
σχολεία. Προσλήψεις μόνι-
μου και επαρκούς προσωπι-
κού καθαριότητας, βοηθητι-
κού προσωπικού (φύλακες, 
τραπεζοκόμοι, επιστάτες 
κλπ.) με πλήρη εργασιακά 
και ασφαλιστικά δικαιώμα-
τα σε όλα τα σχολεία.

Δωρεάν, επαρκή και υγιεινή 
σίτιση για όλα τα παιδιά, στα 
σχολεία όλων των βαθμίδων 
με κρατική ευθύνη.

Γενναία κρατική χρηματοδό-
τηση  για τη λειτουργία των 
σχολείων.

Σύγχρονα και ασφαλή σχο-
λεία. Άμεσος, ουσιαστικός 
και ενδελεχής προσεισμικός 
έλεγχος όλων των σχολικών 
κτιρίων.

Αύξηση της κρατικής χρημα-
τοδότησης για την Παιδεία. 

Η ατομική και συλλογική μας 
ευθύνη απέναντι στα παι-
διά, μας υπαγορεύει να μη 
συμβιβαστούμε με αυτή τη  
βαρβαρότητα, αλλά μαζί να 
παλέψουμε για το σχολείο 
που έχουν ανάγκη.

Ζήτησαν να μην περάσει αυτό 
το Νομοσχέδιο που αφορά τις 
ΔΕΥΑ και προέτρεψαν να συ-
στρατευθούν όλοι μαζί στην 
ανατροπή του.
Ως προς τα θέματα της παι-
δείας ο Σύλλογος Γυναικών 
Άρτας ΟΓΕ κατήγγειλε το γε-
γονός ότι υπονομεύεται το δι-
καίωμα σε επιπλέον παροχές 
των παιδιών με ειδικές εκπαι-
δευτικές  ανάγκες. 
Τόνισαν ότι  σήμερα τον 21ο 
αιώνα υπάρχουν όλες οι προ-
ϋποθέσεις το σχολείο των 
παιδιών μας  να καλύπτει τις 
ανάγκες τους  για ολοκληρω-
μένη μόρφωση, να παρέχει σε 
όλα τα παιδιά ολόπλευρη επι-
στημονική γνώση, να συμβά-
λει στην σωματική, νοητική, 
συναισθηματική, αισθητική 
και κοινωνική τους ανάπτυξη 
με αποκλειστική ευθύνη του 
κράτους χωρίς να μετατρέπε-
ται σε ατομική υπόθεση για 
την κάθε οικογένεια που είναι 
υποχρεωμένη να την χρυσο-
πληρώνει.
Ζήτησαν να καλυφθούν άμε-
σα όλα τα κενά με διορισμούς 
εκπαιδευτικών.
Μεταξύ άλλων στάθηκα αρ-
νητικοί στις συγχωνεύσεις 
τμημάτων και ζήτησαν αραί-
ωση των μαθητών ώστε να 
είναι 15 μαθητές ανά τάξη.
Κορυφαίο ήταν το αίτημα για 
αύξηση της κρατικής χρημα-
τοδότησης για την παιδεία.
 Το Συλλαλητήριο ολοκληρώ-
θηκε με μεγάλη συμμετοχή 
στα μισά της οδού Σκουφά 
λόγω των έργων του Open 
Mall, ενώ το ραντεβού των 
κινητοποιήσεων ανανεώθη-
κε για της 20 Νοεμβρίου ευ-
χόμενοι για καλή συνέχεια, 
ώστε να συνεχίσει ο αγώνας 
για μισθούς, για συλλογικές 
Συμβάσεις, για την Υγεία, την 
Παιδεία για να διατρανώσει 
ο λαός την αντίθεσή του και 
στο Πόλεμο που γίνεται στη 
γειτονιά μας. 
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Δήμος 
Αρταίων, 
Σύλλογος 
Εθελοντών 
Αιμοδοτών 
Άρτας  στη 2η 
Λαμπαδηδρο-
μία

Με επιτυχία 
και μεγάλη 
συμμετοχή 
ολοκληρώ -
θηκε η 2η 

Λαμπαδηδρομία Εθελο-

ντών Αιμοδοτών Άρτας, 
που διοργανώθηκε από 
τη Διεύθυνση Κοινωνικής 
Μέριμνας Δήμου Αρταίων, 
τον Σύλλογο Εθελοντών 
Αιμοδοτών Άρτας. Η εκδή-

«Ριζοσπαστική Δημοτι-
κή Αλλαγή»: 

για την Ειδική Συνε-
δρίαση του Δημοτικού 

Συμβουλίου για το έργο 
του Open Mall

Στην ειδική συνεδρί-
αση του Δημοτικού 
Συμβουλίου του Δή-

μου Αρταίων, σχετικά με 
το έργο του Open Mall και 
με αφορμή :

(α) την ερώτηση που είχαμε 
καταθέσει εγγράφως στις 24 
Απριλίου 2024 και αφορού-
σε σε ύπαρξη ή όχι μελετών 
προσβασιμότητας οχημάτων 
(πυροσβεστικής, ασθενοφό-
ρων κλπ.) στις περιοχές της 
αστικής ανάπλασης και

(β) την απάντηση που πήρα-
με από τον Δήμο στις 7 Ιουλί-
ου 2024 (2,5 μήνες μετά),

παρουσιάσαμε μελέτη ΔΙΕ-
ΡΕΥΝΗΣΗΣ ΠΡΟΣΒΑΣΙΜΟΤΗ-
ΤΑΣ ΟΧΗΜΑΤΩΝ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ 
με στοιχεία και σχέδια, που 
αποδεικνύουν ότι υπάρχει 
σοβαρό ζήτημα με την πρό-
σβαση ειδικά των πυροσβε-
στικών οχημάτων, στο τμήμα 
που έχει ήδη κατασκευαστεί 
(από πλατεία Μονοπωλίου 
μέχρι και Άγιο Γεώργιο).

Την αμέσως επόμενη ημέρα 
παραδώσαμε στον Δήμαρχο 
Αρταίων κ. Σιαφάκα, την εν 
λόγω μελέτη, συνοδευόμενη 
με συγκεκριμένες προτάσεις 
για την άμεση εφαρμογή της, 
και αποκατάσταση της προ-
σβασιμότητας των οχημάτων 
ασφαλείας με μηδενικό κό-
στος για τον Δήμο Αρταίων.

Μας κάνει εντύπωση το ότι 
δεν έχει γίνει από την Δημο-
τική Αρχή η παραμικρή ανα-
φορά σε αυτή την μελέτη στο 
Δελτίο Τύπου που εξέδωσε 
για το ζήτημα της συνεδρία-
σης, μέρες αργότερα. Εντύ-
πωση μας κάνουν επίσης και 
οι απαντήσεις που δόθηκαν 
στην ειδική συνεδρίαση του 
Δημοτικού Συμβουλίου, και 
επικεντρώνονταν στο ότι «τα 
οχήματα έχουν και όπισθεν»!

Όπως τονίσαμε για το θέμα 
της προσβασιμότητας απαι-
τούνται ενέργειες άμεσα 
στο τμήμα που έχει ήδη κα-
τασκευαστεί και απαιτείται 

επίσης η σύνταξη αντίστοι-
χης μελέτης για το υπόλοιπο 
τμήμα, που κατασκευάζεται 
αυτή την στιγμή. Οι αλλαγές 
που προτείνουμε δεν αφο-
ρούν σε αλλαγή του φυσικού 
αντικειμένου του έργου και 
ως εκ΄τούτου μπορούν να γί-
νουν άμεσα.

Είμαστε κάθετα αντίθετοι 
στην λογική που λέει ότι «κα-
τασκευάζω το έργο όπως εί-
ναι και αλλάζω μετά», γιατί :

1ον) είναι λάθος να υλοποιείς 
ένα έργο που αποδείχτηκε 
πως έχει προβλήματα,

2ον)είναι πολύ πιο δύσκολο 
να «αλλάξεις» ένα ολοκλη-
ρωμένο έργο μετά, καθώς το 
έργο είναι συν-χρηματοδο-
τούμενο
3ον)οι όποιες αλλαγές «μετά» 
κοστίζουν πολύ περισσότερα 
χρήματα από τους Δημοτι-
κούς πόρους ,

4ον) ένα δημόσιο έργο γίνε-
ται για να λύνει προβλήμα-
τα και να βελτιώνει την ζωή 
των ανθρώπων και όχι απο-
κλειστικά και μόνο για να 
«απορροφά» χρήματα από 
τα διάφορα Επιχειρησιακά 
Προγράμματα και το Ταμείο 
Ανάκαμψης.

Με βάση όσα αποδείχτηκαν 
για το ήδη κατασκευασμένο 
έργο (από πλατεία Μονοπω-
λίου μέχρι και Άγιο Γεώργιο), 
θεωρούμε ότι για το υπόλοι-
πο έργο του Open Mall, λαμ-
βάνοντας υπόψιν τον τρόπο 
που εξελίσσεται και το στά-
διο υλοποίησης που βρίσκε-
ται, πρέπει να γίνουν τα εξής, 
άμεσα, όσο αυτό βρίσκεται 

ακόμα υπό κατασκευή :

1ον) Απαιτείται μελέτη και 
ενέργειες για την προσβασι-
μότητα των οχημάτων ασφα-
λείας, τροφοδοσίας κλπ., 
στις νέες περιοχές της ανά-
πλασης. Η προσβασιμότητα 
των οχημάτων ασφαλείας 
θα επηρεάσει και την μελέτη 
ηλεκτροφωτισμού, καθώς θα 
δημιουργηθούν προβλήμα-
τα σε σχέση με τα υπόλοιπα 
στοιχεία αστικού εξοπλισμού 
(ζαρντινιέρες, παγκάκια, 
μπάρες, κλπ.). Η πρόταση 
που καταθέσαμε συμβάλει σε 
αυτήν την κατεύθυνση.

2ον) Απαιτείται συμπλήρωση 
στη φυτοτεχνική μελέτη, κα-
θώς είναι προφανές ότι και 
ο τρόπος φύτευσης των δέ-
ντρων (μέσα σε ζαρντινιέρες) 
και το πλήθος των δένδρων 
και το είδος των δένδρων, 
δεν επαρκούν για την σκίαση, 
την καλυτέρευση του μικρο-
κλίματος, την θερμοκρασία, 
το αισθητικό αποτέλεσμα. 
Χαρακτηριστικό παράδειγμα 
αποτελεί η πλατεία Μονο-
πωλίου, αλλά και το τμήμα 
του δρόμου μέχρι τον Άγιο 
Γεώργιο. Ειδικά, η περίπτω-
ση της πλατείας Μονοπω-
λίου, όπου τον Μάρτιο του 
2024 κόπηκαν τα δέντρα της 
πλατείας, με την δημοτική 
αρχή να δεσμεύεται ότι θα 
τα αντικαταστήσει, φυτεύ-
οντας όμως δενδρύλλια αντί 
για δέντρα. Υπενθυμίζουμε 
την απάντηση της Δημοτικής 
Αρχής που έλεγε «δενδρύλλια 
είχαμε στις αποθήκες του Δή-
μου, αυτά βάλαμε», η οποία 
αποδεικνύει την αναγκαιό-
τητα συμπλήρωσης της φυ-
τοτεχνικής μελέτης και την 

αδιαφορία της για αυτό το 
ζήτημα.

3ον) Το ζήτημα της όδευ-
σης για τους ανθρώπους με 
προβλήματα όρασης πάνω 
στο κανάλι ομβρίων είναι 
όχι απλά προβληματικό από 
την πλευρά της  αισθητικής 
και της τεχνικής, αλλά είναι 
βαθιά αντικοινωνικό ζήτη-
μα το να αναγκάζεις συναν-
θρώπους μας να περπατάνε 
μέσα στα νερά του καναλιού 
όταν βρέχει. Ζητάμε άμεσα 
την αλλαγή του, στο νέο υπό 
κατασκευή τμήμα του Open 
Mall και την διερεύνηση – κο-

στολόγηση της ίδιας αλλαγής 
στη ήδη κατασκευασμένο 
τμήμα (πλ. Μονοπωλίου – Αγ. 
Γεώργιος).

4ον) Τα στοιχεία αστικού 
εξοπλισμού (παγκάκια, 
ζαρντινιέρες, μπάρες, κάδοι 
σκουπιδιών κύβοι κλπ. ) θε-
ωρούμε ότι πρέπει να επανε-
ξεταστούν σε συνεργασία με 
τον μελετητή του έργου και 
ως προς το πλήθος και ως 
προς την χωροθέτησή τους 
και ως προς το μέγεθος και 
τον όγκο τους και ως προς 
την χρηστική τους αξία.
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5ον) Θεωρούμε απαράδεκτο 
και αδιανόητο το γεγονός 
του ότι έχει μετατραπεί όλο 
το κέντρο της πόλης σε ένα 
ανοιχτό εργοτάξιο. Ζητάμε 
την εφαρμογή των μέτρων 
ασφαλείας της μελέτης ΣΑΥ-
ΦΑΥ και αλλαγή του τρό-
που κατασκευής, η οποία να 
λαμβάνει υπόψιν ότι το έργο 
κατασκευάζεται εντός του 
αστικού ιστού της πόλης, 
μπροστά από πλήθος κατα-
στημάτων και με πολλούς δι-
ερχόμενους πολίτες.
Καταλήγουμε τονίζοντας ότι, 
ένα δημόσιο έργο όπως το 

Open Mall, δεν γίνεται απλά 
και μόνο για να γίνει ή για 
να «απορροφήσει» κονδύλια. 
Ένα δημόσιο έργο οφείλει :

να βελτιώνει την ποιότητα 
ζωής,
να έχει θετικό κοινωνικό 
αποτύπωμα και
να αποτελεί τμήμα ενός ολο-
κληρωμένου σχεδιασμού.
Καλούμε την Δημοτική Αρχή 
να αναλογιστεί τι από όλα 
αυτά εξυπηρετεί με το συγκε-
κριμένο έργο, με τον τρόπο 
και τις ελλείψεις που το κα-
τασκευάζει.

λωση πραγματοποιήθηκε 
την Τετάρτη 16 Οκτωβρίου 
2024 και στόχο είχε την ευ-
αισθητοποίηση του κοινού 
σχετικά με την εθελοντική 
αιμοδοσία και την ενίσχυ-
ση της συμμετοχής νέων 
αιμοδοτών.
Η λαμπαδηδρομία ξεκίνησε 
από την πλατεία Σκουφά και 
διήλθε από σημαντικά σημεία 
ιστορικού και πολιτιστικού 
ενδιαφέροντος. Οι δρομείς, 
κρατώντας τη φλόγα της εθε-
λοντικής αιμοδοσίας, ολοκλή-
ρωσαν τη διαδρομή στην εί-
σοδο του Κάστρου της πόλης 
ενός από τα πιο εμβληματικά 
μνημεία της πόλης, όπου τους 
υποδέχθηκαν πολίτες, εθελο-
ντές και εκπρόσωποι φορέων 
σε μια ανοιχτή γιορτή.
Η εκδήλωση πραγματοποι-
ήθηκε σε συνεργασία με την 
Εφορεία Αρχαιοτήτων Άρ-
τας, την Ελληνική Αστυνομία 
και το Εθνικό Κέντρο Άμεσης 
Βοήθειας, προσφέροντας 
την ευκαιρία στους συμμε-
τέχοντες να συνδυάσουν την 
ιστορική και πολιτιστική κλη-
ρονομιά της περιοχής με το 
σημαντικό μήνυμα της προ-
σφοράς αίματος. Η διαδρομή 
όχι μόνο προώθησε την αξία 
της εθελοντικής αιμοδοσίας 
αλλά ανέδειξε και την ομορ-
φιά της Άρτας, δημιουργώ-
ντας έναν ισχυρό συμβολισμό 
που συνδέει την ιστορία με το 
παρόν και το μέλλον.
Η Αντιδήμαρχος, Κοινωνικής 
Μέριμνας κ. Αγγέλα στη δή-
λωσή της για τη δράση ανέ-
φερε:
«Η 2η Λαμπαδηδρομία Εθε-
λοντών Αιμοδοτών Άρτας 
είναι μια σπουδαία πρωτο-
βουλία που ενώνει τους πο-
λίτες γύρω από το μήνυμα 
της αλληλεγγύης και της προ-
σφοράς. Σήμερα, περισσό-
τερο από ποτέ, η εθελοντική 
αιμοδοσία είναι απαραίτητη 
και η συμμετοχή όλων μας 
μπορεί να σώσει ζωές. Και 
ας μην ξεχνάμε: Τα φάρμακα 
μπορούμε ανα πάσα στιγμή 
να τα προμηθευτούμε από το 
φαρμακείο. Οι ασθενείς που 
χρειάζονται το αίμα περιμέ-
νουν από εμάς».
 Συνεχίζοντας με λόγια γεμά-
τα ευαισθησία και ανθρωπιά, 
πρόσθεσε:
«Το αίμα δεν είναι κάτι που 
μπορούμε να παράγουμε. 
Είναι το πιο πολύτιμο δώρο 
που μπορούμε να χαρίσουμε 
στους συνανθρώπους μας και 
κάθε σταγόνα είναι μια ευ-
καιρία για ζωή. Η αιμοδοσία 
δεν είναι απλώς μια πράξη 
προσφοράς, είναι μια πράξη 
αγάπης. Η λαμπαδηδρομία 
είναι η φλόγα της ζωής που 
περνά από χέρι σε χέρι. Ας 
γίνουμε όλοι κομμάτι αυτής 
της αλυσίδας που προσφέρει 
ελπίδα και ζωή».

Η συμμετοχή στην πρωτο-
βουλία αποτελεί μια γέφυ-
ρα μεταξύ πολιτισμού και 
κοινωνικής προσφοράς. Η 
ιστορική διαδρομή από την 
πλατεία Σκουφά έως το Κά-
στρο, συμβολίζει την κοινή 
μας προσπάθεια για ένα κα-
λύτερο μέλλον, γεμάτο ζωή 
και ελπίδα.

ΑΡΤΙΝΩΝ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ: “14 μήνες και 
ακόμη να ξεκινήσουν τα έργα οδικής 

ασφάλειας σε Φιλοθέη και Κωστακιούς”

Η προηγούμενη δημοτική αρχή της 
παράταξης μας «Αρτινών Συνερ-
γασία», αφού είχε εξασφαλίσει την 

χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμ-
ψης, για δύο πολύ σημαντικά έργα οδικής 
ασφάλειας, στην συνέχεια δημοπράτησε 
και υπέγραψε τις συμβάσεις με τους ερ-
γολάβους, στο τέλος του καλοκαιριού του 
2023. Συγκεκριμένα για τα έργα του κυ-
κλικού κόμβου στην Φιλοθέη και τις κυ-
κλοφοριακές παρεμβάσεις επί της επαρχι-
ακής οδού εντός των Κωστακιών. 
Μέχρι τώρα δημοτικοί σύμβουλοι της παράτα-
ξης μας έχουν καταθέσει σχετικές ερωτήσεις, 
ακόμη και σε συνεδρίαση της Λογοδοσίας, χω-
ρίς όμως να λαμβάνουν συγκεκριμένες απα-
ντήσεις για το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης 
των έργων αυτών. Ο Δήμαρχος κ.Σιαφάκας 
που είναι και αντιδήμαρχος τεχνικών έργων 
(!!), ενδεχομένως να μην δίνει το «πράσινο 
φως» για να ξεκινήσουν αυτά τα σημαντικά 
έργα οδικής ασφάλειας, λόγω των προεκλογι-

κών του υποσχέσεων, ότι εάν εκλεγεί δεν θα 
υλοποιήσει το έργο των Κωστακιών!
Συγκεκριμένα ο Δήμος Αρταίων, εντάχθηκε 
για χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμ-
ψης για έργα οδικής ασφάλειας του εθνικού 
και επαρχιακού δικτύου εντός οικισμών του 
Δήμου Αρταίων, τα οποία είναι τα εξής:
1. «Κατασκευή κυκλικού κόμβου στη Φιλοθέη 
Άρτας», με προϋπολογισμό 2.120.000 €. 
2. «Κυκλοφοριακές παρεμβάσεις στο εντός 
οικισμού τμήμα της Επαρχιακής Οδού Άρτας – 
Κωστακιών» με προϋπολογισμό 1.255.000 €. 
Η παράταξη μας «Αρτινών Συνεργασία» εκ-
φράζει την ανησυχία της, που δεν έχει ξεκινή-
σει ακόμη η υλοποίηση των δύο αυτών σημα-
ντικών έργων οδικής ασφάλειας σε Φιλοθέη 
και Κωστακιούς, 14 μήνες μετά από την υπο-
γραφή της σύμβασης,  μιας και  τα έργα αυτά 
χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης 
και θα πρέπει να ολοκληρωθούν μέχρις τις 
31/12/2025.

Ο μήνας Οκτώβριος έχει θεσμοθε-
τηθεί διεθνώς ως μήνας πρόλη-
ψης, ενημέρωσης και ευαισθη-
τοποίησης για τον καρκίνο του 

μαστού. Η 6η ΥΠΕ, υπό το συντονισμό του 
Υπουργείου Υγείας συμμετέχει στη διεθνή 
εκστρατεία για την ευαισθητοποίηση του 
πληθυσμού έναντι της πρώτης αιτίας θα-
νάτου από τον καρκίνο στις γυναίκες, που 
είναι ο καρκίνος του μαστού.
Πιο συγκεκριμένα, στο Δήμο Αρταίων οι 
επαγγελματίες υγείας της 1η &  2ης ΤΟΜΥ 
Άρτας, στα πλαίσια υλοποίησης του Εθνικού 
Προγράμματος Προσυμπτωματικού Ελέγχου, 
Πρόγραμμα Φώφη Γεννηματά, θα υλοποιή-
σουν τις κάτωθι  δράσεις πρόληψης για τον 
καρκίνο του μαστού. 
Στα πλαίσια εκδήλωσης του τμήματος Νοση-
λευτικής του Πανεπιστημίου Ιωαννίνων, υπό 
την αιγίδα της Περιφέρειας Ηπείρου, του Ια-
τρικού Συλλόγου 
Άρτας και του 
Δήμου Αρταίων 
πραγματοποιή-
θηκε την Δευτέ-
ρα 21 Οκτωβρίου 
2024 και ώρα 
19:00 στο Συνε-
δριακό κέντρο 
του Δήμου Αρταί-
ων (αίθουσα ΔΙΩ-

ΝΗ) ομιλία  με τίτλο: «Ανάδειξη της Τοπικής 
Μονάδας Υγείας και Προώθηση του Προγράμ-
ματος Σπύρος Δοξιάδης - « ΦΩΦΗ ΓΕΝΝΗΜΑ-
ΤΑ» με ομιλήτρια την κ. Σεντόρη Βασιλική, 
Κοινωνική Λειτουργός, 1ης  ΤΟΜΥ Αρτας.
Ενημερωτική δράση την Τετάρτη 23 Οκτω-
βρίου 2024 και ώρες 08:30 έως 13:00  στο Γυ-
ναικολογικό ιατρείο του ΚΥ Αρτας -Σταθμός 
Προστασίας Μάνας ,Παιδιού & Εφήβου (Γ.Αυ-
ξεντίου 2 έναντι Δημαρχείου).
Την Παρασκευή 25 Οκτώβριου 2024 και ώρες 
09.00 έως  13.00 θα γίνει ενημέρωση στα Δη-
μοτικά καταστήματα για το Πρόγραμμα Προ-
συμπτωματικού Ελέγχου «Φώφη Γεννηματά» 
και θα πραγματοποιηθεί κλινική εξέταση για 
όσες γυναίκες το επιθυμούν, από Γυναικολό-
γους του Ιατρικού Συλλόγου Άρτας σε κατάλ-
ληλα διαμορφωμένη αίθουσα, που θα παρα-
χωρήσει ο Δήμος Αρταίων.

Την Παρασκευή 25 Οκτώ-
βριου 2024 και ώρα 17.00  
στην αίθουσα του Πολιτι-
στικού Συλλόγου Μακρυ-
γιάννη θα πραγματοποιηθεί 
ομιλία και βιωματικό εργα-
στήριο για την ενημέρωση 
του Προγράμματος « Φώφη 
Γεννηματά »  με ομιλήτρια 
την κ. Μπαλαούρα Ελένη-Ε-
λεάνα , Επισκέπτριας Υγεί-
ας,  1ης ΤΟΜΥ Αρτας.

Δράσεις ευαισθητοποίησης από την 6η ΥΠΕ
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ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑ ΤΩΝ ΕΚΛΟΓΩΝ ΑΝΑ-

ΔΕΙΞΗΣ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΣΤΟ ΠΑΣΟΚ

Μετά από με-
γάλη συμμε-
τοχή, και στο 
δεύτερο γύρο 

των εσωκομματικών 
εκλογών, ο Νίκος Αν-
δρουλάκης αναδείχθηκε 
ξανά Πρόεδρος του 
ΠΑΣΟΚ. Μαζί 
με τα θερμά 
μου συγχα-
ρητήρια για 
την εκλογή 
αυτή, εύχο-
μαι επίσης 
καλή δύνα-
μη και καλή  
επιτυχία στο 
δύσκολο έργο 
του και καλή επιτυ-
χία για τους στόχους του 
ΠΑΣΟΚ.
Αξίζουν επίσης συγχαρη-
τήρια και σε όλους τους 
άλλους υποψηφίους στις 
εκλογές αυτές, για τον 
αγώνα τους αλλά και για 
τις θέσεις και προτάσεις 
τους που κατέθεσαν, όλη 
αυτή την περίοδο.
Οπωσδήποτε θα πρέπει 
να αναγνωριστεί η συμ-
βολή και όλων όσων συ-
νέδραμαν αυτές τις εκλο-
γές, στις Νομαρχιακές 
Επιτροπές, Εφορευτικές 
Επιτροπές, μέλη και φί-
λους που με οποιονδήπο-
τε τρόπο βοήθησαν, όπως 
έγινε και στη Νομαρχια-
κή Οργάνωση της Άρτας.
Μετά τις άψογες διαδικα-
σίες, την πολιτική αξιο-
πρέπεια στο Δημόσιο διά-
λογο των υποψηφίων και 
τη μεγάλη συμμετοχή με-
λών και φίλων και στους 

δύο γύρους των εκλογών, 
το ΠΑΣΟΚ δυναμώνει και 
προχωρά ενωτικά. Με 
την ευθύνη όλων μας, του 
Προέδρου, των υποψη-
φίων και των στελεχών 

για σύνθεση, συλ-
λογικότητα και 

σ υ μ μ ε το χ ή 
στη δράση 

και τους 
α γ ώ ν ε ς . 
Με στήρι-
ξη και δί-
πλα στον 

Π ρ ό ε δ ρ ο 
Νίκο Αν-

δρουλάκη.
Η Δημοκρα-

τική Παράταξη, 
όπως γνήσια εκφράζεται 
από το ΠΑΣΟΚ καλείται 
να εκφράσει την αξιόπι-
στη εναλλακτική πρότα-
ση διακυβέρνησης.
Όλοι μαζί οφείλουμε να 
συμμετέχουμε σ’ αυτή 
την κοινή προσπάθεια, 
για να ανταποκριθού-
με στην ανάγκη για την 
αντιμετώπιση των αδιε-
ξόδων και των προβλη-
μάτων για τους πολίτες 
αυτής της χώρας που 
είναι πολλά και συσσω-
ρευμένα. Με στόχο τη 
νίκη στις επόμενες εκλο-
γές. Για να υπηρετήσουμε 
ξανά, με συνέπεια το χρέ-
ος μας απέναντι στο λαό 
και την πατρίδα μας.

Χρήστος Γκόκας
πρ. Βουλευτής
ΠΑΣΟΚ- ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑ-
ΓΗΣ

Επιστροφή στο μέλλον....
 Ίσως το σπουδαιότερο «σχολείο» 
για τον άνθρωπο, που θα του δι-
αφωτίσει της σκοτεινές πλευρές 
των σκέψεων και των προβληματι-
σμών του, είναι η ίδια η μακραίωνη 
Ιστορία. Μέσα σ’ αυτήν μπορείς να 
διαπιστώσεις κατά τον πλέον πε-
ρίτρανο τρόπο πως οι ρέουσες κα-
ταστάσεις στην ουσία παραμένουν 
πάντα ίδιες, ίσως με άλλο πρόσω-
πο, ύφος κι έκφραση....
  Είναι απίστευτα τα όσα συμβαί-
νουν στις μέρες μας και σ’ αυτό - 
ως διαπίστωση - δεν χωράει καμία 
αμφιβολία.  Γεγονότα που σήμερα 
κατακλύζουν με ιλιγγιώδη ταχύτη-
τα τη καθημερινή μας ζωή εξανα-
γκάζοντάς μας να τα αποδεχτούμε 
ως «φυσική συνέπεια», πριν από 
λίγα σχετικά χρόνια ίσως έμοιαζαν 
αρρωστημένη φαντασία.
  Αυτή η άποψη, βέβαια, αποτελεί 
μάλλον την πιο ρηχή εξέταση και 
αποδοχή εξέλιξης της κοινωνίας 
που ουδέποτε   έπαψε να εκφράζε-
ται με τον ίδιο τρόπο, ανάλογα πά-
ντα με τα δεδομένα της κάθε επο-
χής. Παρατηρώντας προσεκτικά 
τα φωτεινά κομμάτια της ανθρώ-
πινης Ιστορίας θα διαπιστώσουμε 
πως εκείνο που κυριαρχούσε ανέ-
καθεν ήταν η διεκδίκηση του ισχυ-
ρού απέναντι στον άλλον.
  Εάν ο δεύτερος δεν ήταν (θεωρη-
τικά) ασθενέστερος, ανταπαντού-
σε προς το διεκδικητή με κάθε τρό-
πο έχοντας πρόθεση τουλάχιστον 
να υπερασπιστεί τα κεκτημένα 
του και οπωσδήποτε να διαφυλά-
ξει ακόμη και την ίδια τη ζωή του.  
Πρόσκαιρα υπάρχουν συμμαχίες, 
κυρίως ευκαιριακές, εάν αυτό εκρί-
νετο πως εξυπηρετούσε πάντα τα 
συμφέροντα και των δύο πλευρών.
  Όμως, η τάση της διαπάλης, της 
υπερίσχυσης και της κτητικότητας 
ήταν κάτι που πάντα φώλιαζε και 
καιροφυλακτούσε να θεριέψει ανά 
πάσα στιγμή αποζητώντας τον κο-
ρεσμό του...ακόρεστου. Η επιθετι-
κότητα ως μορφή έκφρασης αυτής 
της διεκδίκησης φαίνεται να συνυ-
πάρχει υπό διαφορετικές προϋπο-
θέσεις σε κάθε ζωντανό οργανισμό 

του γαλαζοπράσινου πλανήτη που 
μας γέννησε και μας φιλοξενεί.
  Ειδικότερα, όμως, στο άνθρωπο 
αυτή η κληρονομιά, σκληρή, πελώ-
ρια και κάποιες φορές ακατανίκη-
τη, λειτούργησε σαν καθοδηγητι-
κός εξάντας με τον αυτοέλεγχο να 
μοιάζει «νάνος» τις περισσότερες 
τουλάχιστον φορές. Κι αυτό το 
«προικιό» μέσα στις σελίδες της 
Ιστορίας θα βρεθεί άλλοτε υμνού-
μενο και πυρσοφόρο κι άλλες φο-
ρές αμαυρωμένο αναθεματισμένο, 
αφημένο στις δοξασίες των λαών 
και την κριτική των ιστορικών ή 
των φιλοσόφων.
  Ο άνθρωπος - κυνηγός ξεπρο-
βάλλει μέσα από μια θολή χρονικά 
εποχή, για την οποία οι σώφρονες 
διατηρούν επιφυλάξεις διατυπώ-
νοντας προσεκτικές απόψεις, συ-
μπεράσματα και κριτικές.
 Σε κάθε περίπτωση οι δογματικοί 
ισχυρισμοί γύρω από την εμφάνι-
ση του κυνηγού πρωτανθρώπου, 
κινδυνεύουν να αντιμετωπίσουν 
την ανατροπή, ιδιαίτερα σήμερα 
που η ελεύθερη διακίνηση πληρο-
φοριών και γνώσεων τείνει ν’ αλ-

λάξει πολλές από τις προγενέστε-
ρες απόψεις.
  Η «αγριότητα» για τη φύση είναι 
κάτι το φυσιολογικό, όπως η ζωή, 
ο θάνατος, η δημιουργία και η κα-
ταστροφή. Τα πάντα αποτελούν 
κομμάτια μιας κυκλικής συνέχειας 
κι είναι αυταπάτη να απομονώνεις 
ένα από αυτά για να το αναλύσεις, 
να το συγκρίνεις, να το δεχτείς ή να 
το απορρίψεις.
  Το κυνήγι , η «ακατανόητη» έκ-
φραση της σύγχρονης ζωής δεν 
γεννήθηκε σήμερα ούτε χθες, αλλά 
προϋπήρχε και φυσικά θα συνε-
χίσει να αποτελεί αναπόσπαστο 
τμήμα του κύκλου της ζωής στο 
διηνεκές του χρόνου.
 Η κάθε αναφορά στο κυνήγι δεν 
αποτελεί προσπάθεια προπαγαν-
δισμού ούτε ισοπέδωσης άλλων 
απόψεων. Γίνεται προφανώς κα-
λόπιστα ώστε να κατανοηθούν στο 
μέτρο του δυνατού όλες εκείνες οι 
παράμετροι που διέπουν τη ζωή 
μας και που μέσα τους υποκρύπτε-
ται το κυνηγετικό γονίδιο, όσο κι 
αν αυτό συχνά δείχνει να μας αιφ-
νιδιάζει.  Οπωσδήποτε μια πραγμα-

τικότητα γίνεται αποδεκτή κατά 
τα συμφέροντα του καθένα που 
την εισπράττει  , όμως η χρησιμο-
ποίηση διαφορετικών «ετικετών» 
δεν αλλάζει σε τίποτα την ουσία.
  Ο πόλεμος -κυνήγι, ως «σκλη-
ρότερης» μορφής έκφρασης, δι-
αιωνίζεται στη σκιά του τρόμου 
μεγαλύτερης ισχύος και καταστρε-
πτικότητας. Οι υποκινητές του 
συνήθως υποκρίνονται. Κι όταν δι-
στάζουν να τον εξαπολύσουν ενα-
ντίον των πιο οργανωμένων κοι-
νωνιών, τον μεταφέρουν εκεί όπου 
η «εξέλιξη» αργοπόρησε ή μεθο-
δεύτηκε να μην απλωθεί. Τα «θη-
ράματα» είναι πάντοτε διαθέσιμα 
και οι εφαρμοζόμενες τεχνικές και 
μέθοδοι εκτονώνουν το ακόρεστο 
της κυριαρχικότητας των ισχυ-
ρών με προφάσεις συμβατές προς 
τη σύγχρονη αντίληψη. Κίνητρα, 
αφορμές, δικαιολογίες και πεδία 
άσκησης της θήρας αλλάζουν ετι-
κέτες και μάσκες συνεχίζοντας μια 
αρχέγονη συμπεριφορά με διαφο-
ρετικά όπλα και εκδοχές.

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την 
ΦΥΣΗ, το ΚΥΝΗΓΙ: Γράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣ

Είναι γνωστό ότι τα 
τελευταία 5 χρόνια 
η κυβέρνηση της ΝΔ, 

στα λόγια επαγγέλλεται 
την σύγκλιση με την Ευ-
ρώπη των Δήμων και των 
Περιφερειών, στην πράξη 
όμως με τις πολιτικές της 
οδηγεί την Αυτοδιοίκηση 
σε πλήρες αδιέξοδο. 
 Είναι νωπές οι Κυβερνητικές 
υποσχέσεις για αναβάθμιση 
του θεσμού, για νέα Διοικητι-
κή Μεταρρύθμιση, για ξεκα-
θάρισμα αρμοδιοτήτων μετα-
ξύ του κεντρικού κράτους και 
της Αυτοδιοίκησης, για γεν-
ναία στήριξη των Δήμων με 
πόρους και προσωπικό, για 
νέο κώδικα που θα επανεξε-
τάζει την καταστατική θέση 
των αιρετών, κλπ, κλπ..
  Αντί όμως να υλοποιήσει 

Οξυμένα τα προβλήματα στους Δήμους -  Οδηγούνται σε οικονομικό αδιέξοδο!!!!

Γράφει ο 
ΒΑΣΙΛΗΣ
ΙΩΑΝΝΟΥ

αυτές τις υποσχέσεις, βλέ-
πουμε να αφαιρεί από τους 
Δήμους πόρους, να παίρνει 
ουσιαστικές αρμοδιότητες 
και μεταβιβάζει άλλες που 
έχουν πολιτικό κόστος, να 
τους αποδυναμώνει από προ-
σωπικό.
 Και όλα αυτά με σοβαρές συ-
νέπειες στην καθημερινή λει-
τουργία των ΟΤΑ.
  Χρειάστηκε να περάσει ένας 
χρόνο από τις περυσινές Αυ-
τοδιοικητικές εκλογές, με τα 
θετικά για τη ΝΔ αποτελέ-
σματα στις Περιφέρειες και 
τους Δήμους, για να γίνει μια 
συνάντηση της ΚΕΔΕ με τον 
Πρωθυπουργό και να τεθούν 
επί τάπητος τόσο τα οξυμέ-
να προβλήματα που αντιμε-
τωπίζουν οι Δήμοι όσο και 
εκκρεμή ζητήματα που αφο-
ρούν το θεσμό της Αυτοδιοί-
κησης.
  Στη συνάντηση η Διοίκηση 
της ΚΕΔΕ, όπως ήταν φυσικό, 
έθεσε στον πρωθυπουργό τα 
πλέον σοβαρά και πιεστικά 
προβλήματα που αντιμετω-
πίζουν οι Δήμοι της χώρας 
και τα οποία αφορούν κατά 
κύριο λόγο τα οικονομικά και 
τις τεράστιες ελλείψεις σε 
προσωπικό, όπως και κρίσι-
μα θεσμικά όπως η διοικητι-
κή μεταρρύθμιση, η καταστα-

τική θέση των αιρετών κ.α.

Θα σχολιάσω τα 3 πιο σημα-
ντικά προβλήματα των Δή-
μων:
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ: 
Περίπου οι μισοί Δήμοι της 
χώρας βρίσκονται σε οικονο-
μικό αδιέξοδο και ένα βήμα 
πριν από την κήρυξη στάσης 
πληρωμών.
Αυτό θα έχει σημαντικές συ-
νέπειες στις υπηρεσίες που 
προσφέρουν προς τους πολί-
τες, στις πληρωμές προς τους 
προμηθευτές και βεβαίως 
στην ίδια τους την λειτουρ-
γία. 
Σύμφωνα με μετριότατους 
υπολογισμούς το συνολικό 
έλλειμμα των δήμων ξεπερνά 
τα 400 εκατομμύρια ευρώ, τα 
οποία προέκυψαν  από την 
αύξηση του μισθολογικού 
κόστους, τις τεράστιες αυξή-
σεις στην ενέργεια, το αδίκως 
επιβληθέν τέλος ταφής των 
απορριμμάτων, κλπ.
Ενδεικτικό της κατάστασης 
είναι ότι με εντολή ΔΕΔΔΗΕ 
γίνεται διακοπή ρεύματος σε 
σχολεία, εν ώρα λειτουργίας 
τους.
Αν η Κυβέρνηση δεν ανταπο-
κριθεί ΑΜΕΣΑ στο αίτημα για 
απόδοση επιπλέον 450 εκ. €, 

μέσα από τους ΚΑΠ, πέραν 
των όσων προβλέπονται, 
τότε για να μην χρεοκοπή-
σουν οι Δήμοι θα πρέπει να 
πληρώσουν το μάρμαρο οι 
δημότες, μέσα από μεγάλες 
αυξήσεις στα τέλη. 
ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ
Είναι γνωστό ότι τα τελευ-
ταία 15 χρόνια είναι παγωμέ-
νες οι προσλήψεις ή γίνονται 
με το σταγονόμετρο.
Υπάρχουν επίσης πολλές 
αποχωρήσεις , λόγω συντα-
ξιοδοτήσεων ή και της κινη-
τικότητας.
Παράλληλα δημιουργούνται 
πολλές νέες ανάγκες από τις 
αρμοδιότητες που μεταβιβά-
ζονται από το κεντρικό κρά-
τος προς τους Δήμους, όπως 
πχ η διαχείριση των αδέσπο-
των ζώων..
Όλα αυτά έχουν δημιουργή-
σει τεράστιες ανάγκες και 
πολλά κενά σε κρίσιμες υπη-
ρεσίες, όπως οι Υπηρεσίες 
δόμησης, η Δημοτική αστυνο-
μία, η καθαριότητα, οι ΔΕΥΑ, 
κλπ
Απαιτείται λοιπόν άμεσα να 
γίνει άρση αναστολής των 
προσλήψεων.
Ιδιαίτερα στις υπηρεσίες 
ανταποδοτικού χαρακτήρα 
θα πρέπει να δοθεί η δυνα-
τότητα σε κάθε Δήμο να προ-

γραμματίζει τις προσλήψεις 
ανάλογα με τις οικονομικές 
του δυνατότητες, χωρίς να 
απαιτείται η έγκριση του 
κράτους.
Είναι επίσης απαραίτητο και 
για κοινωνικούς λόγους να 
συνεχιστεί ΑΜΕΣΑ το πρό-
γραμμα απασχόλησης ανέρ-
γων 55-67 ετών, προκειμένου 
να καλυφθούν προσωρινά οι 
πιεστικές ανάγκες των Δή-
μων (καθαριότητα, πράσινο, 
σχολικοί φύλακες, κοινωνι-
κές δομές κ.λπ.) 
ΣΧΟΛΙΚΗ ΣΤΕΓΗ
Είναι γνωστό ότι μέχρι τώρα 
η αποκλειστική ευθύνη και 
αρμοδιότητα της συντήρησης 
και αναβάθμισης των σχο-
λικών κτιρίων ανήκει στους 
Δήμους.
Αυτοί γνωρίζουν τις ανάγκες 
και μπορούν να ιεραρχήσουν 
τα προβλήματα.
Η Κυβέρνηση αντί να χρημα-
τοδοτήσει ένα μόνιμο πρό-
γραμμα σχολικής στέγης, 
με διαφανή κριτήρια και με 
βάση τις ανάγκες, την παλαι-
ότητα και τις ιδιαιτερότητες 
κάθε σχολείου, όπως συνέ-
βαινε μέχρι τώρα και όπως 
συμβαίνει σε όλη την Ευρώ-
πη, προτίμησε να την εντάξει 
στον κατάλογο με τα «δώρα 
της ΔΕΘ».

Ανακοίνωσε λοιπόν ο Πρω-
θυπουργός το πρόγραμμα 
αναβάθμισης των σχολικών 
μονάδων, ύψους 250 εκατομ-
μυρίων ευρώ, με δυνατότη-
τες αύξησης του προϋπολογι-
σμού…. μέσω δωρεών.
Κύριος φορέας υλοποίησης 
του προγράμματος θα είναι 
η ανώνυμη εταιρεία «Κτιρι-
ακές Υποδομές» του Ελληνι-
κού Δημοσίου, κάτι που, κατά 
τη γνώμη πολλών, αποτελεί 
βόμβα στα θεμέλια της διοι-
κητικής αυτοτέλειας της Το-
πικής Αυτοδιοίκησης.

Με τα όσα ενδεικτικά πα-
ρέθεσα, είναι απορίας 
άξιον γιατί Διοίκηση της 
ΚΕΔΕ, ενώ διαπιστώνει ότι 
οι Κυβερνητικές υποσχέ-
σεις και δεσμεύσεις μένουν 
ανεκπλήρωτες, δεν αλλά-
ζει τακτική.
Μήπως το επικείμενο συνέ-
δριο της είναι μια πρώτης 
τάξεως ευκαιρία  να δώσει 
μια δυναμική απάντηση 
στις πολιτικές της Κυβέρ-
νησης που οδηγούν τους 
Δήμους σε αδιέξοδο;
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Ο Β ο υ λ ε υ τ ή ς 
της ΝΔ Γιώρ-
γος Στύλιος 
εκπροσώπησε 
την Ελλάδα 

κατά τη διάρκεια των ερ-
γασιών της 63ης Συνεδρί-
ασης της Επιτροπής Οικο-
νομικής και Αναπτυξιακής 
Πολιτικής της Κοινοβου-
λευτικής Συνέλευσης του 
Οργανισμού Οικονομικής 
Συνεργασίας των Παρευ-
ξείνιων Χωρών (BSEC), που 
αποτελείται από 13 κρά-
τη-μέλη.
Οι διαβουλεύσεις επικεντρώ-
θηκαν στην ανάπτυξη των 
μεταφορικών υποδομών ως 
μέσο για την οικονομική και 
περιφερειακή ανάπτυξη των 
κρατών-μελών.
Κατά την ομιλία του, ο  Βου-
λευτής, υπογράμμισε ότι η 
Ελλάδα ηγείται του χαρτο-
φυλακίου των μεταφορών 
της ΕΕ. Τόνισε την αξία της 
ενσωμάτωσης των μεταφο-
ρών και του τουρισμού σε 
ένα ενιαίο χαρτοφυλάκιο της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και 
του καίριου ρόλου των τομέ-
ων αυτών για την «πράσινη 
μετάβαση» της Ευρώπης. Δή-
λωσε μάλιστα ότι προσβλέ-
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Συμμετοχή του Βουλευτή ΝΔ Γιώργου Στύλιου στη Συνεδρίαση της 63ης Επιτρο-
πής Οικονομικής και Αναπτυξιακής Πολιτικής της Κοινοβουλευτικής Συνέλευ-

σης του Οργανισμού Οικονομικής Συνεργασίας των Παρευξείνιων Χωρών
(NTPG)
Τα προγράμματα «Go 
Electric», «Πράσινα Ταξί» 
και «e-Αστυπάλαια» για την 
ενίσχυση της χρήσης ηλε-
κτρικών οχημάτων και την 
υποστήριξη της πράσινης 
μετάβασης στην Ελλάδα, που 
ευθυγραμμίζονται με τις ευ-
ρωπαϊκές πολιτικές του Ευ-
ρωπαϊκού Πράσινου Συμφώ-
νου («Green Deal») και του 
«Fit for 55»
Η αναβάθμιση των σιδηρο-
δρομικών γραμμών και η 
σύνδεση των λιμένων με το 
δίκτυο σιδηροδρόμων.
Η ιδιωτικοποίηση των λιμα-
νιών και η προσέλκυση νέων 
επενδύσεων μέσω προγραμ-
μάτων αναδιάρθρωσης.
Ο Γιώργος Στύλιος, ολοκλη-
ρώνοντας την ομιλία του, 
σημείωσε ότι η τήρηση του 
διεθνούς δικαίου και η δια-
τήρηση της ειρήνης στην πε-
ριοχή της Μαύρης Θάλασσας 
και της Νοτιοανατολικής Με-
σογείου αποτελούν απαραί-
τητες προϋποθέσεις για την 
ευημερία και την επίτευξη 
της ανάπτυξης μέσω του το-
μέα των μεταφορικών υπο-
δομών.

Στη διεθνή έκθεση οπωροκηπευτικών 
«Fruit Attraction» η Περιφέρεια

Σε μια από τις με-
γαλύτερες εκθέ-
σεις συμμετείχε 
η Περιφέρεια 

Ηπείρου, τη κορυφαία 
διεθνή έκθεση οπω-
ροκηπευτικών «Fruit 
Attraction», που πραγμα-
τοποιήθηκε από 8 έως 10 
Οκτωβρίου στην Μαδρί-
τη και η οποία αποτελεί 
σημείο αναφοράς για 
την αγορά των νωπών 
φρούτων και λαχανικών, 
έχοντας έτσι την ευκαι-
ρία να αναδείξει την 
ποιοτική υπεροχή, όπως 
και την προοπτική των 
αγροτικών προϊόντων 
της περιοχής, καθώς 
αυτά εκπροσωπήθηκαν 
από δέκα (10) επιχειρή-
σεις που δραστηριοποι-
ούνται στον κλάδο .

Επιχειρήσεις από όλο τον 
κόσμο βρέθηκαν στη Μαδρί-
τη όπου είχαν συναντήσεις, 
δράσεις, εκδηλώσεις, ιδέες 
και λύσεις κατά το τριήμερο 
της Διεθνούς Έκθεσης για 
Φρούτα και Λαχανικά Fruit 
Attraction 2024, ξεπερνώ-
ντας κάθε προσδοκία.
Να σημειωθεί πως η «Fruit 
Attraction» αποτελεί μία 
από τις κορυφαίες διεθνείς 
εκθέσεις του κλάδου των 
οπωροκηπευτικών, καταλαμ-
βάνοντας 58.000 τ.μ., όπου 
συμμετέχουν προμηθευτές 

φρούτων και λαχανικών, 
εταιρείες με υλικά συσκευα-
σίας και ετικέτας, επιχειρή-
σεις μεταφορών, logistics, 
λιπασμάτων και παροχής 
υπηρεσιών. Οι επισκέπτες 
της, είναι εισαγωγείς, εξαγω-
γείς και επαγγελματίες του 
μάρκετινγκ, χονδρέμποροι 
και παραγωγοί.
Η σημασία της συμμετοχής 

σε αυτές τις εκθέσεις είναι 
σημαντική, καθώς δίνεται η 
ευκαιρία της προβολής και 
της ανάδειξης των αγροτι-
κών προϊόντων της περιοχής 
μας, επενδύοντας έτσι στη 
εξωστρέφεια, την ποιότητα, 
αλλά και την προώθησή τους 
στις διεθνείς αγορές.

πει σε γόνιμες συζητήσεις για 
τη διαμόρφωση πολιτικών 
που θα ωφελήσουν τόσο τα 

κράτη-μέλη της BSEC όσο και 
τα κράτη-μέλη της Ε.Ε.
Περαιτέρω, αναφέρθηκε σε 

μια σειρά από σημαντικές 
πρωτοβουλίες της ελληνι-
κής κυβέρνησης, μεταξύ των 

οποίων συγκαταλέγονται:
Η εκπόνηση Εθνικού Σχεδίου 
Μεταφορών για την Ελλάδα 

ΔΕΥΑ Αρτας: Νέα εποχή με 
ψηφιακούς υδρομετρητές
Με εντατικούς ρυθ-

μούς συνεχίζεται 
από την ΔΕΥΑ Αρ-

τας η αντικατάσταση των 
παλιών συμβατικών με νέα 
ψηφιακά υδρόμετρα. 
Από 9 Ιουλίου έως σήμερα 
έχουν αντικατασταθεί 2.000 
από τα συνολικά 5.000 υδρό-
μετρα νέα γενιάς που προ-
βλέπει το έργο, το οποίο ανα-
μένεται να ολοκληρωθεί έως 
τέλος του έτους. 
Πρόκειται για το έργο «Προ-
μήθειας και εγκατάστασης 
ηλεκτρονικών υδρομέτρων 
καταναλωτών και έλεγχος 
διαρροών πόλης Άρτας» που 
είναι ενταγμένο στο Ταμείο 
Ανάκαμψης. Υλοποιείται από 
την ΔΕΥΑ, στο πλαίσιο εκσυγ-
χρονισμού των δικτύων και 
των παρεχόμενων υπηρεσι-
ών, χωρίς καμία επιβάρυνση 
για τους πολίτες. Με τα νέα 
ψηφιακά υδρόμετρα επιτυγ-
χάνεται η δημιουργία διαδι-
κτυακού λογισμικού συλλο-
γής και ανάλυσης δεδομένων, 
καθώς η παρακολούθηση 
διαρροών και βλαβών, με γε-
ω-απεικόνιση του ολοκληρω-
μένου δικτύου, κ.α.  
Διευκρινίζεται ότι οι μέχρι 
σήμερα παλαιού τύπου υδρο-
μετρητές που αντικαθίστα-
νται αποδίδονται στους ιδιο-
κτήτες τους. 
Ταυτόχρονα κρίνεται σκόπι-
μο στις περιπτώσεις εκείνες 

που οι συμβατικοί υδρομε-
τρητές είναι τοποθετημένοι 
επιδαπέδια, να ληφθεί μέρι-
μνα για τη μεταφορά τους 
στην πρόσοψη ή στο όριο 
ιδιοκτησίας των ακινήτων 
με ευθύνη των ιδιοκτητών, 
ώστε να ακολουθήσει η αντι-
κατάστασή τους. 

Νέες ρυθμίσεις 
οφειλών προς την 

ΔΕΥΑ Αρτας 

Σε ρυθμίσεις βεβαιωμένων 
οφειλών έως 31 Οκτωβρίου 
2024 προς την ΔΕΥΑ (Δημο-
τική Επιχείρηση Ύδρευσης 
Αποχέτευσης) Άρτας, μπο-
ρούν να προβούν όλοι οι πο-
λίτες. 
Η δυνατότητα ρυθμίσεων 
δίνεται με βάση το νόμο 
5143/2024 (Ρυθμίσεις για 
τους χερσαίους συνοριακούς 

σταθμούς, την ενίσχυση των 
ΟΤΑ και λοιπές διατάξεις), 
που δημοσιεύθηκε στις 11 
Οκτωβρίου (ΦΕΚ Τεύχος Ά 
161/11.10.2024). 
Οι ενδιαφερόμενοι θα πρέπει 
να υποβάλλουν αίτηση στην 
ΔΕΥΑ Αρτας προκειμένου να 
υπαχθούν στις διατάξεις. Για 
τους ευάλωτους οφειλέτες 
προβλέπεται ρύθμιση και 
καταβολή με απαλλαγή από 
τις προσαυξήσεις ως εξής: Σε 
ποσοστό 95%, με την εφάπαξ 
εξόφληση των οφειλών, σε 
ποσοστό 85% για ρύθμιση σε 
δυο έως έξι δόσεις, 80% για 
ρύθμιση σε επτά έως 12 δό-
σεις και 75% για ρύθμιση σε 
13 έως 60 δόσεις. 
Για τους μη ευάλωτους οφει-
λέτες παρέχεται η δυνατότη-
τα ρυθμίσεων βεβαιωμένων 
οφειλών έως 31 Οκτωβρίου 
2024 σε έως και 60 δόσεις.     
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Η Άρτα του αύ-

ριο  μέσα από το 

1ο Άναπτυξια-

κό Συνέδριο του 

Επιμελητηρίου 

Άρτας

«Επ ι χ ε ι ρ ώ 
στην Άρτα: 
Πρωτογε -
νής Τομέας 

Πολιτισμός, Τουρισμός. Η 
Άρτα του αύριο» ήταν το 
θέμα  του 1ου  Άναπτυξια-
κού  Συνεδρίου το οποίο δι-
οργάνωσε το Επιμελητήριο 
Άρτας και πραγματοποι-
ήθηκε το διήμερο Παρα-
σκευή 18 και Σάββατο 19 
Οκτωβρίου στο Συνεδρια-
κό χώρο του 2ου ορόφου 
του Επιμελητηρίου, κατα-
φέρνοντας να κεντρίσει 
το ενδιαφέρον αλλά και να 
θέσει βάσεις προς ουσια-
στικές κατευθύνσεις που 
να αναδεικνύουν την φυ-
σιογνωμία της Άρτας καθι-
στώντας την πυλώνα ανά-
πτυξης και καινοτομίας 
δίνοντας έμφαση και στην 
συνεργασία των τοπικών 
κοινοτήτων.
 Αυτό το οποίο υπήρξε ξεκά-
θαρο κατά την διάρκεια των 
εργασιών του συνεδρίου 
ήταν ότι η Άρτα είναι ένας 
πλούσιος τόπος στο πρω-
τογενή και τον δευτερογενή 
τομέα καθώς και την αγρο-
διατροφή ενώ διαθέτει ένα 
πολλά υποσχόμενο τριτογενή 
τομέα. Όλα αυτά σε συνδυα-
σμό με την πολιτιστική μας 
κληρονομιά αλλά και την 
μοναδική φυσική ομορφιά 
της περιοχής συνθέτουν ένα 
ιδανικό συνδυασμό δυνατο-
τήτων ανάπτυξης ο οποίος 
αναζητά τις κατάλληλες συν-
δυαστικές προϋποθέσεις για 
την δυναμική ανάπτυξη συ-

νολικά της περιοχής, υπερνι-
κώντας τα όποια εμπόδια και 
τις δυσκολίες. 
Όπως τόνισε μεταξύ άλλων 
και ο Πρόεδρος του Επιμε-
λητηρίου κ. Γ. Γκολομάζος 
στόχος του Επιμελητηρίου 
Άρτας είναι η τοπική ανάπτυ-
ξη και γι αυτό  διοργανώθηκε 
το 1o Αναπτυξιακό Συνέδριο 
Επιχειρηματικότητας Άρτας. 
Απώτερος στόχος είναι η 
ενδυνάμωση του επιχειρείν 
και η ευαισθητοποίηση των 
δυνητικών επιχειρηματιών 
μέσα από προτάσεις και προ-
οπτικές που θα οδηγήσουν 
την Άρτα σε νέους επιχειρη-
ματικούς δρόμους και βιώσι-
μες για το μέλλον της περιο-
χής πρακτικές και πολιτικές.

Κατά τη διάρκεια του Συνε-
δρίου στην πλούσια αντέντα 
των θεμάτων μέσω των ομι-
λίων από προσκεκλημένους 
ομιλητές που εκπροσωπούν 
την επιστημονική – εκπαιδευ-
τική κοινότητα, τοπικές αρ-
χές και φορείς που δραστηρι-
οποιούνται στους τομείς του 
συνεδρίου καθώς και εκπρο-
σώπους από τον κόσμο του 
επιχειρείν υπήρξε ανταλλαγή 
από ενδιαφέρουσες πρακτι-
κές και επιτυχημένες «συ-
νταγές» στους κλάδους του 
πρωτογενούς τομέα και του 
Εναλλακτικού Τουρισμού.
Στους σύνεδρους  παρέχεται 
η δυνατότητα μέσω του Συ-
νεδρίου να εμπλακούν ενερ-
γά στο Εργαστήριο Επιχει-
ρηματικότητας αποκτώντας 
την ευκαιρία να υλοποιήσουν 
τις επιχειρηματικές τους ιδέ-
ες. 
Η σύνδεση του πρωτογενούς 
τομέα με τον τουρισμό και 
τον πολιτισμό επιδιώκει τη 
δημιουργία ενός νέου δυναμι-
κού μοντέλου επιχειρηματι-
κότητας που θα προσελκύσει 
νέο ανθρώπινο δυναμικό και 
θα αναδείξει το φυσικό πλού-
το της Άρτας ο οποίος μπορεί 
να μετουσιωθεί σε πυλώνα 

Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ

ΜΠΙΖΑ

βιώσιμης οικονομικής και 
κοινωνικής ανάπτυξης.
Την Παρασκευή 18 Οκτω-
βρίου 2024 ξεκίνησε το 1ο 
Αναπτυξιακό Συνέδριο. Τις 
εργασίες του Συνεδριόυ χαι-

ρέτισαν με επιστολές τους 
ο Βουλευτής Άρτας της Ν.Δ. 
κ. Γιώργος Στύλιος ο οποίος 
ευχήθηκε για καλή επιτυχία 
χαρακτηρίζοντας το εξαιρε-
τική πρωτοβουλία. Υπογράμ-

μισε την ανάγκη δημιουργίας 
Ινστιτούτου Εσπεριδοειδών. 
Στάθηκε όμως και στην ανά-
γκη λήψης μέτρων αναφο-
ρικά με την Υγεία κάνοντας 
λόγο  την ανάγκη επιπλέον 

προσλήψεων νοσηλευτικού 
και Ιατρικού προσωπικού 
καθώς την ανάγκη να προ-
στεθούν νέα τμήματα και 
νέες Κλινικές στο Νοσοκο-
μείο. Στάθηκε μεταξύ άλλων 

Η Επίδραση του 
Πληθωρισμού στην 
Αύξηση των Φόρων και 
το Βιοτικό Επίπεδο των 
Πολιτών

Η πρόσφατη άνο-
δος του πληθωρι-
σμού έχει προκα-
λέσει σημαντικές 

επιπτώσεις στην οικονο-
μική κατάσταση των πο-
λιτών, με αποτέλεσμα την 
αύξηση των φόρων και την 
επιδείνωση του βιοτικού 
επιπέδου. Ο συνδυασμός 
αυτών των δύο παραγό-
ντων έχει δημιουργήσει 
έναν φαύλο κύκλο που επη-
ρεάζει αρνητικά τα νοικο-
κυριά, τις επιχειρήσεις και 
την ευρύτερη οικονομία.
Η αύξηση των φόρων, ως 
αποτέλεσμα των δημοσιο-
νομικών μέτρων που εφαρ-
μόζονται για την αντιμε-
τώπιση των αυξανόμενων 
κρατικών δαπανών και του 
χρέους, επιβαρύνει ακόμη 
περισσότερο το εισόδημα 
των πολιτών. Ταυτόχρονα, 

ο πληθωρισμός αυξάνει το 
κόστος ζωής, συμπεριλαμ-
βανομένων των τιμών των 
αγαθών πρώτης ανάγκης, 
της ενέργειας και των υπη-
ρεσιών, μειώνοντας την 
αγοραστική δύναμη και 
οδηγώντας σε σημαντική 
υποβάθμιση του βιοτικού 
επιπέδου.
Σύμφωνα με πρόσφατες 
έρευνες, τα νοικοκυριά 
δυσκολεύονται ολοένα και 
περισσότερο να καλύψουν 
τις καθημερινές τους ανά-
γκες, ενώ πολλές επιχει-
ρήσεις αντιμετωπίζουν 
προβλήματα ρευστότητας, 
λόγω της αύξησης των λει-
τουργικών εξόδων. Η κυ-
βέρνηση έχει ανακοινώσει 
μέτρα στήριξης, ωστόσο οι 
πολίτες ανησυχούν για την 
ικανότητά τους να ανταπο-
κριθούν στις φορολογικές 

υποχρεώσεις και να δια-
τηρήσουν ένα αξιοπρεπές 
βιοτικό επίπεδο.

Είναι απαραίτητο να δι-
ερευνηθούν περαιτέρω 
λύσεις για την προστασία 
των πιο ευάλωτων κοινω-
νικών ομάδων και να δι-
ασφαλιστεί η οικονομική 
σταθερότητα. Οι ειδικοί 
προειδοποιούν πως, αν δεν 
ληφθούν δραστικά μέτρα 
για τον έλεγχο του πληθω-
ρισμού και την αναπρο-
σαρμογή της φορολογικής 
πολιτικής, οι συνέπειες 
θα είναι μακροχρόνιες και 
δύσκολα αναστρέψιμες. Η 
άποψη ( όπως εκφράζεται 
από στελέχη της κυβέρνη-
σης τις τελευταίες μέρες ), 
ότι η είσπραξη περισσοτέ-
ρων φόρων από το κράτος, 
οφείλεται στην καλή πο-
ρεία της οικονομίας, μόνο 
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Στο Ζάππειο Μέγαρο, για τη 
Στοχοθεσία και την 

Άναθεώρηση Στόχων

Το Ζάππειο 
Μέγαρο για 
δυο ημέρες, 
στις 16 και 17 
Ο κ τ ω β ρ ί ο υ 

2024, έγινε το επίκεντρο 
σειράς σημαντικών ου-
σιαστικών συναντήσεων 
και επαφών των ενδιαφε-
ρομένων όχι μόνο για την 
ανάπτυξη των «Έξυπνων 
Πόλεων» στην Ελλάδα, 
αλλά και των παραγόντων 
που κινούνται σε έναν ευ-
ρύτερο κύκλο έργων και 
υπηρεσιών, που επιδιώ-
κουν την πέρασμα των 
ελληνικών πόλεων σε ένα 
σύγχρονο και παραγωγι-
κό μοντέλο λειτουργίας.

Η ΜetaTeam και η 
Teamworks, εταιρείες με 
σημαντική εμπειρία, τε-
χνογνωσία και παρουσία 
στην ελληνική ψηφιακή 
και αναπτυξιακή αγορά, 
έχουν ολοκληρώσει ένα 
αποτελεσματικό περιβάλ-
λον επικοινωνίας. Ο στό-
χος αυτός επετεύχθη με 
τη συνθετική λειτουργία 
του υβριδικού περιοδικού 
Smart Cities, της Έκθεσης 
Smart Cities στο Ζάππειο 
Μέγαρο, της λειτουργίας 
του ενημερωτικού δια-
δικτυακού τόπου www.
smart-cities.gr, των Δια-
κρίσεων Smart Cities και 

της ενημέρωσης μεγάλου 
αριθμού πολιτικών, θε-
σμικών, και υπηρεσιακών 
παραγόντων της τοπι-
κής και περιφερειακής 
αυτοδιοίκησης, της επι-
στημονικής κοινότητας, 
στελεχών δημοσίων και 
αυτοδιοικητικών φορέ-
ων.
Στο Επιστημονικό Συνέ-
δριο, με θέμα «Σύστημα 
Στοχοθεσίας, Καθορισμός 
& Άναθεώρηση Στόχων» 
που πραγματοποιήθη-
κε στο Ζάππειο Μέγαρο 
συμμετείχε ως ομιλητής 
ο Δήμαρχος Άρταίων, κ. 
Χριστόφορος Σιαφάκας. 
Το συνέδριο ήταν μια δι-
οργάνωση της Forum 
Consulting και της Meta 
Team η οποία έλαβε χώρα 
στο πλαίσιο της 2ης Έκ-
θεσης «Smart Cities Expo 
& Conferences» και προ-
σέφερε την ευκαιρία για 
ανταλλαγή απόψεων και 
καλών πρακτικών γύρω 
από τη διαχείριση στόχων 
και τη στρατηγική ανα-
θεώρησή τους. Η συμμε-
τοχή του Δήμου Άρταίων 
υπογραμμίζει τη δέσμευ-
σή του στην προώθηση 
καινοτόμων λύσεων και 
τη συνεχή βελτίωση των 
διαδικασιών διοίκησης 
και εξυπηρέτησης των πο-
λιτών.

Ο κ. Σιαφάκας απευθυνό-
μενος στους συμμετέχο-
ντες, δήλωσε:
«Στον Δήμο Άρταίων, 
έχουμε θέσει ως προτε-
ραιότητα τη βιώσιμη ανά-
πτυξη και την αναβάθμι-
ση των υπηρεσιών προς 
τους πολίτες. Η συμμετο-
χή σε τέτοιες σημαντικές 
ημερίδες μάς επιτρέπει να 
αντλούμε πολύτιμες γνώ-
σεις και καλές πρακτικές 
που ενσωματώνουμε στις 
πολιτικές μας. Η σύγ-
χρονη στοχοθεσία και η 
αναθεώρηση στόχων εί-
ναι απαραίτητα εργαλεία 
για την αποτελεσματική 
διοίκηση και την υλοποί-
ηση των στόχων μας για 
έναν «έξυπνο» και βιώ-
σιμο Δήμο. Είμαστε έτοι-
μοι να προχωρήσουμε με 
συνέπεια προς αυτή την 
κατεύθυνση, προς όφελος 
των δημοτών μας».
Ο Δήμος Άρταίων εκφρά-
ζει την ικανοποίησή του 
για τη συμμετοχή στην 
Ημερίδα και την πρόθε-
σή του να ενσωματώσει 
τα συμπεράσματα και τις 
βέλτιστες πρακτικές που 
παρουσιάστηκαν, στην 
ευρύτερη στρατηγική του 
για την ανάπτυξη «έξυ-
πνων» και βιώσιμων πό-
λεων.

και σε μέτρα τα οποία πρέπει 
παρθούν και για την παιδεία.
Η Βουλευτής Άρτας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Όλγα Γεροβασίλη 
χαιρετίζοντας τις εργασίες 
του Συνεδρίου με επιστολή 

της συνεχάρη για την πρω-
τοβουλία και ευχήθηκε να 
γίνει θεσμός που θα αντέξει 
στο χρόνο ώστε να συμβάλει 
στην ανάδειξη των μεγάλων 
δυνατοτήτων που διαθέτει ο 
τόπος.
Ο Μητροπολίτης κ. Καλλίνι-
κος ευχήθηκε για καλή επι-
τυχία και αναφέρθηκε στις 
προσκηνηματικές περιηγή-
σεις της Εκκλησίας  ως μέσω 
προσέλκυσης επισκεπτών 
στην περιοχή κάνοντας λόγο 
μεταξύ άλλων για την ανάγκη 
βελτιωτικών κινήσεων και 
ως προς την προσβασιμότη-
τα.
Ο Δήμαρχος Αρταίων κ. Χρι-
στόφορος Σιαφάκας εξέφρα-
σε τη βεβαιότητα ότι η Άρτα 
αποτελεί έναν ανερχόμενο 
τουριστικό προορισμό αφού 
είναι ένας τόπος που μπο-
ρεί να προσφέρει μοναδικές 
στιγμές στους επισκέπτες.
Ο Δήμαρχος Γεωργίου Καρα-
ϊσκάκη κ. Περικλής Μίγδος 
στάθηκε στην ανάγκη συνέρ-
γειας, με στρατηγικό σχεδι-
ασμό από την πολιτεία τονί-
ζοντας ότι για την ανάπτυξη 
του τόπου είναι «η ισχύς εν 
τη ενώσει».
Η Θεματική Αντιπεριφε-
ρειάρχης και Πρόεδρος της 
ΕΤΑΝΑΜ κ. Αναστασία Σίμου 
Τάσιου προσυπέγραψε την 
άποψη για την ανάγκη συ-
νέργειας.
Αναρωτήθηκε πως σε μία πε-
ριοχή που παράγει τα πάντα 
δεν μπορούμε να τα προω-
θήσουμε και συμβούλεψε ότι 
πρέπει να βρούμε το τι φταί-
ει. Τόνισε ότι «Όλοι μαζί μπο-
ρούμε  να πετύχουμε αποτε-
λέσματα. Η Περιφέρεια και η 
ΕΤΑΝΑΜ είμαστε όλοι παρό-
ντες για την Άρτα και για την 
Ήπειρο».
Τις εργασίες του Συνεδρίου 
χαιρέτισε και ο κ. Άγγελος 
Σταυρόπουλος Στέλεχος  Ευ-
ρωπαϊκών Προγραμμάτων ο 
οποίος  είδε ως ενθαρρυντι-
κή την περίοδο  από το 2014 
έως το 2020 για να τονίσει 
ότι «Οι συνεργασίες που ανα-
πτύσσονται συλλογικά και οι 
ιδέες που ανταλλάσσονται  
όταν αυτές, αν και μόνο αν, 
έχουν ως κύριο γνώμονα τον 
άνθρωπο  και όχι μόνο τους 
αριθμούς, τότε και μόνο τότε, 
είναι καθοριστικής σημασί-
ας για την πρόοδο των κοι-
νοτήτων  για τη δημιουργία  
ενός βιώσιμου μέλλοντος για 
όλους. Αποτελούν δηλαδή, 
τόνισε, τα κλειδιά για την 
επιτυχία αρκεί να ξεπερά-
σουμε το ακλόνητο εγώ, για 
το εμείς».
       
Η πρώτη ενότητα περιελάμ-
βανε ομιλίες για τον Πρωτο-
γενή τομέα.

 «Νέες τάσεις στην γεωργία 
και οφέλη για την Περιφέ-
ρεια της Ηπείρου». Νικόλαος 
Κορρές,
Αναπληρωτής Καθηγητής 
Τμήμα Γεωπονίας (Άρτα), Πα-

νεπιστήμιο Ιωαννίνων
«Ήπειρος: Ένα μεγάλο και 
ανεκμετάλλευτο φαρμακείο 
της φύσης». Χρυσούλα Βόι-
δαρου,
Αναπληρώτρια Καθηγήτρια 
Τμήματος Γεωπονίας, Πανε-
πιστήμιο Ιωαννίνων.
 «H καλλιέργεια ακτινιδιάς 
στην Ελλάδα: οι προοπτικές 
και οι μεγάλες προκλήσεις». 
Αθανάσιος
Μολασιώτης, Καθηγητής 
ΑΠΘ, Διευθυντής Εργαστηρί-
ου Δενδροκομίας. 
«Η προβολή της αιγοπροβα-
τοτροφίας του μέλλοντος 
στην Άρτα». Σωτηρία Βουρά-
κη, Επίκουρη
Καθηγήτρια Τμήματος Γεω-
πονίας, Π. Ιωαννίνων
Η δεύτερη ενότητα περιελάμ-
βανε ομιλίες για Πολιτισμό – 
Τουρισμό.
 «Πολιτισμός και Τουρισμός 
στο επίκεντρο της τοπικής 
ανάπτυξης». Θεοδώρα Κο-
ντογιάννη,
Αρχαιολόγος, Αναπληρώτρια 
Προϊσταμένη Εφορείας Αρ-
χαιοτήτων Άρτας.
«Νέες τεχνολογίες και πολι-
τιστική κληρονομιά: βασι-
κοί παράγοντες οικονομικής 
ανάπτυξης και
κοινωνικής συνοχής&quot;, 
Βάσιος Αριστείδης, Αρχαιο-
λόγος – Παπαστράτου Λα-
μπρινή, Αρχαιολόγος.
 «Προτάσεις τουριστικής 
ανάπτυξης Ιονίου Αδριατικής 
μέσα από πρωτοβουλίες του 
Uniadrion»,
Τζένη Παγγέ, Καθηγήτρια 
Πανεπιστημίου Ιωαννίνων.
Το ΣΑΒΒΑΤΟ 19 Οκτωβρίου 
ήταν η δεύτερη μέρα του Συ-
νεδρίου με ενδιαφέρουσα θε-
ματολογία.
 
«Καλλιέργειες της περιοχής 
και προοπτικές ανάπτυξης 
του πρωτογενούς τομέα». 
Τσώλης
Δημήτριος, Γεωπόνος στη Δι-
εύθυνση Αγροτικής Οικονο-
μίας και Κτηνιατρικής Άρτας.
 Συστήματα και υποδομές 
μέτρησης αγρο-μετεωρολογι-
κών και υδρολογικών παρα-
μέτρων και
σχετικές υπηρεσίες ως ανα-
πτυξιακά εργαλεία για τον 
αγροτικό τομέα της Άρτας. 
Γιάννης Τσιρογιάννης,
Καθηγητής, Τμήμα Γεωπονί-
ας Π. Ιωαννίνων.
Η επιστημονική αναγνώρι-
ση της μοναδικότητας του 
διατροφικού πλούτου της 
Άρτας. Γιάννης Σκούφος, Κα-
θηγητής, Τμήμα Γεωπονίας 
Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων.
Πρωτογενής Τομέας και Επι-
χειρηματικότητα – Καλές 
πρακτικές από εκπρόσωπους 
επιχειρήσεων στο πάνελ.
Ενδιαφέρουσες ήταν και οι 
τοποθετήσεις αναφορικά και 
με τις εξελίξεις για τον μαύρο 
ακανθώδη αλευρώδη καθώς 
και για τομείς όπως είναι η 
μελισσοκομία στην περιοχή.

Συμμετοχή του Δημάρχου 
Άρταίων στo επιστημονικό 

διήμερο συνέδριο

παράλογη, άστοχη και 
αντικοινωνική μπορεί να 
χαρακτηριστεί. 
Οι προτάσεις του ΠΆΣΟΚ 
για μείωση του ΦΠΆ, του-
λάχιστον στα βασικά είδη 
διατροφής, μείωση του 
ειδικού φόρου στα καύ-
σιμα, στήριξη των μικρο-
μεσαίων επιχειρήσεων με 
τα ποσά του ταμείου ανά-
καμψης είναι κάποια από 
τα μέτρα προς την σωστή 
κατεύθυνση και θα βοηθή-
σουν κατά κύριο λόγο τις 
ευπαθείς κοινωνικές ομά-
δες και στην συνέχεια το 
σύνολο των πολιτών της  
χώρας.

Γραφείο ΜΜΕ ΝΕ  ΠΆΣΟΚ 
ΆΡΤΆΣ
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Όσο και να το περι-
μένεις το αναπό-
φευκτο, αυτό δεν 

σημαίνει ότι σαν έρχεται, 
πρέπει κι όλας να το απο-
δεχθείς ...
Αυτό συνέβηκε σε όλους μας 
με την αναγγελία της είδη-
σης ότι ο Γιώργος Ζυγούρης, 
δεν κέρδισε την μάχη με την 
ασθένεια, και πως πέρασε 
στα επέκεινα.
Στις μικρές κοινωνίες που 
ζούμε, οι τίτλοι είναι πραγμα-
τικά μικροί και εφήμεροι. Και 
από ετούτο εδώ το σημείωμα 
δεν θέλουμε να μιλήσουμε 
για την ιδιότητα του Δημάρ-
χου, έναν τίτλο που έμελε να 
είναι ο τελευταίος για τον 
Γιώργο Ζυγούρη.
Προσωπικά, είχα συνερ-
γαστεί σε ιδιωτικό βέβαια 
επίπεδο και γνώρισα έναν 
άνθρωπο, με μεγάλο ενδια-
φέρον για την δουλειά του 
και τον τόπο του, σε τέτοιο 
βαθμό, ώστε να μπλέκει την 
πραγματικότητα με την φα-
ντασία, το ρεαλιστικό με το 
ουτοπικό. Ρέκτης, με ευρύτη-
τα ενδιαφερόντων, γρήγορα 
διακρίθηκε για την ικανότητά 
του να συνδέει πράγματα και 
να σχεδιάζει καταστάσεις.
Από την συνεργασία του με 
την πάλαι ποτέ Νομαρχία 
Πρέβεζας, όπου ήταν ειδι-
κός συνεργάτης του Βασίλη 
Ιωάννου, είχε στοχοπροση-
λωθεί στην ανάγκη ο τόπος 
του να αξιοποιήσει τις δυνα-
τότητες που του δίνει η Πο-
λιτεία για να πάει μπροστά. 
Ήταν ένας από τους πολλούς, 
οι οποίοι είχαν κατανοήσει, 
αντιληφθεί, αλλά και μπόρε-
σε να σχεδιάσει την Φιλιπ-
πιάδα της επόμενης ημέρας 
και τον ρόλο της ως κεντρικό 
κόμβο, εμπορικό, οικονομικό 
και κοινωνικό της Ηπείρου.
Πραγματικά, δεν υπάρχει 
άλλη περιοχή, όπως ο Δήμος 
Ζηρού, ο οποίος να μπορεί να 
προσελκύει εξίσου το ενδια-
φέρον των τριών νομών, της 
Άρτας, της Πρέβεζας και των 
Ιωαννίνων, με προεκτάσεις 
στην Αιτωλοακαρνανία και 

Θλίψη για την απώλεια του Γιώργου Ζυγούρη

την Λευκάδα...
Στην συνέντευξη που είχε 
δώσει τον Απρίλιο του 2023 
στην Άποφη κάναμε την ερώ-
τηση: 
Τι είναι ο Δήμος Ζηρού για 
εσάς; Τι συμβολίζει; Ποια 
είναι τα συναισθήματα που 
σας δημιουργεί;
Η απάντηση οριοθετεί όσα 
πίστευε ο Γιώργος για τον 
Δήμο του...
«Είναι πολλά.
Ο τόπος που γεννήθηκα και 
μεγάλωσα είναι το Γοργομύ-
λο όπου και έμεινα ως το Δη-
μοτικό σχολείο .
Έχω όμως μια συνεχή σχέση 
τα τελευταία 45 χρόνια με την 
Φιλιππιάδα την πρωτεύουσα 
του Δήμου μας .Οι γονείς μου  
και τους ευχαριστώ για αυτό , 
έχτισαν στην Φιλιππιάδα την 
δεκαετία του 70 ,οικοδομή 
στην οποία  διαμένω μόνιμα 
όλα τα χρόνια.
Έτσι στην Φιλιππιάδα ολο-
κλήρωσα στο Γυμνάσιο και 
στο Λύκειο
Έλειψα το διάστημα των 5 
ετών σπουδών στο Πολυτε-
χνείο Πατρών και τα 2 έτη 
της στρατιωτικής θητείας

Στην συνέχεια και από το 
1990  δραστηριοποιούμαι 
επαγγελματικά στο Τεχνικό 
Γραφείο μου στην Κεντρική 
Πλατεία της Φιλιππιάδας έως 
σήμερα.
Είναι ο τόπος των παιδικών 
μου αναμνήσεων, των ονεί-
ρων μου για ένα ωραίο μέλ-
λον.
Είναι ο τόπος της επαγγελμα-
τικής μου καταξίωσης .
Είναι ένας τόπος τόσο υπέ-
ροχος να ζεις, για αυτό και 
θεωρώ ότι όσοι έχουμε επι-
λέξει να ζούμε εδώ είμαστε 
τυχεροί.
Ωστόσο, δεν ωραιοποιώ τα 
πράγματα.
Στον τόπο μας, όπως και σε 
κάθε άλλο τόπο, υπάρχουν 
προβλήματα, που θέλουν αν-
θρώπους ικανούς να τα λύ-
σουν».

Ψήφισμα του ΔΣ  
του Δήμου Αρταίων  
γα τον αδόκητο και 
πρόωρο θάνατο του 
Δημάρχου Δήμου 
Ζηρού, Γιώργου  Ζυ-
γούρη

Ο Δήμος Αρταίων εκφράζει 
τη βαθιά του θλίψη και οδύνη 
για τον αδόκητο και πρόωρο 
θάνατο του Δημάρχου Δήμου 
Ζηρού, Γιώργου Ζυγούρη. Ο 
εκλιπών υπήρξε ένας αφο-
σιωμένος και δραστήριος 
άνθρωπος της τοπικής αυτο-
διοίκησης, που με τη δράση 
του συνέβαλε στην ανάπτυξη 
της περιοχής του. Το ήθος, η 
εργατικότητα και το αίσθημα 
ευθύνης που τον χαρακτή-
ριζαν θα μείνουν χαραγμένα 
στη μνήμη όλων όσων τον 
γνώρισαν και συνεργάστη-
καν μαζί του.
Ο Δήμαρχος Αρταίων, το 
Δημοτικό Συμβούλιο και οι 
εργαζόμενοι του Δήμου Αρ-
ταίων εκφράζουν τα ειλικρι-
νή τους συλλυπητήρια στην 
οικογένεια του εκλιπόντος, 
καθώς και στους συνεργάτες 
και φίλους του, ευχόμενοι δύ-
ναμη και κουράγιο σε αυτή 
τη δύσκολη στιγμή.
Η απώλεια του Γιώργου Ζυ-
γούρη αφήνει μεγάλο κενό 
στην τοπική αυτοδιοίκηση 
και στην κοινωνία του Δήμου 
Ζηρού. Η μνήμη του θα παρα-
μείνει ζωντανή.

Την περασμένη Πέ-
μπτη, σύσσωμη η 
τοπική κοινωνία 

του Δήμου Ζηρού αλλά και 
εκατοντάδες πολίτες από 
ολόκληρη την Ήπειρο ήταν 
παρόντες στην εξόδιο ακο-
λουθία του Δημάρχου Ζη-
ρού Γιώργου Ζυγούρη.
Ήταν ΟΛΟΙ εκεί!!!!

Ένας οφειλόμενος αποχαιρετισμός στον Γιώργο Ζυγούρη!

Γράφει ο 
ΒΑΣΙΛΗΣ
ΙΩΑΝΝΟΥ

 Οι συγγενείς και οι φίλοι του, 
που δε μπορούσαν να πιστέ-
ψουν ούτε στιγμή ότι έχασαν 
τόσο πρόωρα τον δικό τους 
άνθρωπο.
 Οι στενοί του συνεργάτες, 
που ένοιωθαν ορφανεμένοι 
από τον ηγέτη τους, με τον 
οποίο είχαν δώσει ένα δύ-
σκολο αγώνα, κερδίζοντας 
τις εκλογές και  αναλαμβάνο-
ντας τις ευθύνες του Δήμου 
για τα επόμενα 5 χρόνια.
 Οι συνάδελφοί του στην Αυ-
τοδιοίκηση και στο Τεχνικό 
Επιμελητήριο, που ήθελαν 
να πουν το τελευταίο αντίο 
και να εκφράσουν τα θερμά 
τους συλλυπητήρια για έναν 
άριστο επιστήμονα, ευσυνεί-
δητο κρατικό λειτουργό και 
αφοσιωμένο αυτοδιοικητικό. 
 Αλλά και οι απλοί πολίτες, 
που είχαν την τύχη να τον 

γνωρίσουν και ήθελαν με την 
παρουσία τους να στείλουν 
το δικό τους αντίο στον Δή-
μαρχό τους.

Το κενό που αφήνει είναι 
δυσαναπλήρωτο!!!
 Κανείς από τους παρευρι-
σκόμενους δεν μπορούσε 
να πιστέψει ότι ο Γιώργος, 
έναν ακριβώς χρόνο μετά 
την εκλογική του επιτυχία θα 
έχανε την πιο σκληρή μάχη 
που έδινε με θάρρος τους τε-
λευταίους μήνες.
 Προσωπικά από την ημέρα 
της είδησης του πρόωρου 
χαμού του Γιώργου, νοιώθω 
ένα μεγάλο κενό και μια απέ-
ραντη θλίψη.
 Ο Γιώργος πέρα από συμπα-
τριώτης υπήρξε ένας παλιός 
και καλός φίλος.

Τον έζησα από κοντά και για 
πολλά χρόνια ως στενό μου 
συνεργάτη στη Νομαρχία και 
μόνο καλές στιγμές έχω να 
θυμάμαι μαζί του.
 Ήταν ένας άνθρωπος χαμο-
γελαστός, με σπάνιο ήθος και 
ποιότητα, με πολλές γνώσεις 
και με περισσή αγάπη για τον 
τόπο του.
Ήταν ένας έμπειρος τεχνο-
κράτης και η εμπλοκή του με 
την Αυτοδιοίκηση δεν είχε 
κανένα άλλο κίνητρο, πέρα 
από το μεράκι και τη διάθεση 
προσφοράς για τον τόπο που 
μεγάλωσε, εργάστηκε και 
αγάπησε.
Είχε και όραμα και σχέδιο για 
την ανάπτυξη της περιοχής, 
που μπορεί να μην πρόλαβε 
να κάνει πράξη, όμως αποτε-
λούν μια μεγάλη παρακατα-
θήκη για την παράταξή του.

Αυτή την παρακαταθήκη 
οφείλουν οι συνεργάτες του 
να την αξιοποιήσουν, ακο-
λουθώντας το δρόμο που στο 
σύντομο διάστημα χάραξε ο 
ηγέτη τους. 
 Το κενό που άφησε ο Γιώρ-
γος στο Δήμο Ζηρού, αναμφί-
βολα είναι δυσαναπλήρωτο, 
όμως είμαι βέβαιος ότι ΟΛΟΙ 
οι Δημοτικοί Σύμβουλοι, 
πρωτίστως της παράταξής 
του, με ΕΝΟΤΗΤΑ και ΣΥΝΕΡ-
ΓΑΣΙΑ θα αγωνιστούν για να 
υλοποιήσουν το πρόγραμ-
μά του και να τηρήσουν τις 
προεκλογικές δεσμεύσεις του 
αείμνηστου Δημάρχου τους..
 Ο καλύτερος φόρος τιμής 
είναι να υλοποιηθεί το πρό-
γραμμά του!!
 Αυτές τις μέρες, οι 15 άντρες 
και γυναίκες της παράταξης 
«Μαζί για τον πολίτη», έχουν 

το δύσκολο και βαρύ φορτίο 
να αναδείξουν τον διάδοχο 
του Γιώργου Ζυγούρη, που εκ 
των πραγμάτων δεν μπορεί 
παρά να είναι «πρώτος μετα-
ξύ ίσων»!!!   
 Οφείλουν με σύνεση και 
πολιτική υπευθυνότητα, να 
προκρίνουν ως νέο Δήμαρχο 
Ζηρού, αυτόν που θεωρούν 
ως τον πλέον ικανό για να 
φέρει σε πέρας το δύσκολο 
έργο.
Αν αυτό το πετύχουν θα είναι 
ο καλύτερος φόρος τιμής στη 
μνήμη του Δημάρχου τους...
Και να έχουν κατά νου, ότι 
ο Γιώργος από εκεί ψηλά 
θα έχει την έγνοια τους και 
θα στα δύσκολα που έχουν 
μπροστά τους θα τους στηρί-
ζει και θα τους καθοδηγεί.
Καλό ταξίδι στον αγαπητό 
Γιώργο…

ΨΗΦΙΣΜΑ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ 
ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΔΗΜΟΥ ΑΡΤΑΙ-
ΩΝ
Το Δημοτικό Συμβούλιο του 
Δήμου Αρταίων, σε έκτακτη 
συνεδρίασή του, μετά την 
θλιβερή είδηση του θανάτου 
του Δημάρχου Δήμου Ζηρού, 
Γιώργου Ζυγούρη, εξέδωσε 
το ακόλουθο ψήφισμα: 
«Το Δημοτικό Συμβούλιο Δή-
μου Αρταίων, μετά το θλιβε-
ρό άγγελμα του θανάτου του 
Δημάρχου,  Ζηρού κ. Γεωρ-
γίου Ζυγούρη  συνεδρίασε 
προκειμένου να εκφράσει τη 
θλίψη του και να αποτίνει 
ελάχιστο  φόρο τιμής στον 
εκλιπόντα.
Το Δημοτικό Συμβούλιο Αρ-
ταίων  αποφάσισε ομόφωνα:
-Να εκδώσει το παρόν ψήφι-
σμα σε ένδειξη πένθους και 
ελάχιστου φόρου τιμής, για 
τον θάνατο του Δημάρχου 
του Δήμου Ζηρού, κ. Γεωργί-
ου Ζυγούρη.
-Να εκφράσει τα ειλικρινή 
συλλυπητήριά του στην οι-
κογένεια του αείμνηστου Δη-
μάρχου.
-Να παραστεί στη νεκρώσιμη 
ακολουθία  αντιπροσωπία 
του Δήμου με επικεφαλής τον 
κ. Δήμαρχο
-Να τηρήσει ενός λεπτού σιγή 
στην επόμενη  τακτική συνε-
δρίαση του  Δημοτικού Συμ-
βουλίου.
-Να κατατεθεί στεφάνι στη 
μνήμη του, εκ μέρους του Δη-
μάρχου και του Δημοτικού 
Συμβουλίου
-Να αναρτηθεί το παρόν ψή-
φισμα στην ιστοσελίδα του 
Δήμου 
Τέλος, αναθέτει κάθε παρα-
πέρα ενέργεια στον κ. Δήμαρ-
χο

ΝΕΑ ΠΟΡΕΙΑ Συλλυ-
πητήριο μήνυμα για 
τον Δήμαρχο Ζηρού 
Γεώργιο Ζυγούρη

Με βαθιά θλίψη ενημερω-
θήκαμε για το θάνατο του 
Δημάρχου Γεώργιου Ζυγού-
ρη, ενός αγαπητού συναδέλ-
φου με ήθος, υπευθυνότητα, 

επάρκεια στην επαγγελματι-
κή του δραστηριότητα, αλλά 
και με μακροχρόνια συμμετο-
χή στα κοινά. Στις τελευταίες 
αυτοδιοικητικές εκλογές κέρ-
δισε την εμπιστοσύνη των 
πολιτών και πέτυχε να γίνει  
ο εκφραστής των προσδο-
κιών τους. Δυστυχώς η μοί-
ρα, με τη συμπλήρωση ενός 
έτους από την εκλογή του, 
είχε άλλα σχέδια και δεν τον 
άφησε να υλοποιήσει το πρό-
γραμμά του για τον Δήμο.
Εκφράζουμε τα ειλικρινή 
μας συλλυπητήρια στους 
οικείους του, όσο και στους 
συναδέλφους της παράταξης 
«Μαζί για τον Πολίτη».
Ας είναι ελαφρύ το χώμα που 
θα τον σκεπάσει. 
Αντί στεφάνου η «Νέα Πο-
ρεία για τον Δήμο Ζηρού» θα 
καταθέσει χρηματικό ποσό 
σε κοινωνικό ίδρυμα. 
Οι δημοτικοί Σύμβουλοι και 
τα μέλη της δημοτικής παρά-
ταξης

Συλλυπητήριο 
Μήνυμα ΤΕΕ Αρτας
Συνάδελφε Γιώργο, Καλό σου 
ταξίδι…
Γιώργο ήσουν ένας συνάδελ-
φος που πάλεψες, αγωνίστη-
κες και δούλεψες πολύ σκλη-
ρά. Και τώρα που ήρθε η ώρα 
από τη θέση του Δημάρχου 
να πραγματοποιήσεις αυτά 
που υποσχέθηκες για το τόπο 
σου, η μοίρα είχε άλλα σχέ-
δια…       
Ο πρόεδρος και το Δ.Σ. της 
Νομαρχιακής Επιτροπής 
ΤΕΕ/ΤΗ Ν. Άρτας, εκφράζουν 
για τον αναπάντεχο χαμό του 
εκλεκτού συναδέλφου, Πο-
λιτικού Μηχανικού, Ζυγού-
ρη Γεώργιου, τα θερμά και 
ειλικρινή τους συλλυπητή-
ρια, στην οικογένειά του και 
στους οικείους του. 

Για το Δ.Σ.
Ο Πρόεδρος

Ευάγγελος Χρηστάκης
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Ο κορυφαίος γαλλικός ταξιδιωτικός οδηγός 
Routard, ανακαλύπτει την Ήπειρο

Ειδικό, εκτενές αφιέ-
ρωμα στην Ήπειρο 
πρόκειται να φιλο-
ξενήσει ο κορυφαίος 

γαλλικός ταξιδιωτικός οδη-
γός «Routard». Για την προ-
ετοιμασία της σύνταξης του 
Οδηγού επισκέφτηκε την 
Ήπειρο και γνώρισε φυσικά 
τοπία και τις πολυάριθμες 
δυνατότητες που προσφέ-
ρονται για εναλλακτικό 
τουρισμό, ο Αρχισυντάκτης 
του Routard, κ. Jean-Philippe 
Damiani. 
Η επίσκεψη έγινε στο πλαίσιο  
ταξιδίου εξοικείωσης (press 
trip), το οποίο οργανώθηκε 
από την Υπηρεσία Ε.Ο.Τ. Γαλ-
λίας σε συνεργασία με την Πε-
ριφέρεια Ηπείρου στο πλαίσιο 
της συνεργασίας για την προ-
ώθηση της περιοχής  Το ταξίδι 
αυτό εντάσσεται στη συνεχιζό-
μενη συνεργασία του ΕΟΤ και 
της Περιφέρειας Ηπείρου για 
την προώθηση της περιοχής σε 
νέες αγορές. 
Κατά τη διάρκεια της επίσκε-
ψής του, ο κ. Damiani περιηγή-
θηκε σε περιοχές της Ηπείρου 
που αποτελούν ιδανικούς προ-
ορισμούς για εναλλακτικό και 
αειφόρο τουρισμό, όπως τα 
Ιωάννινα, τα Ζαγοροχώρια και 
η Δωδώνη.
Συγκεκριμένα, ξεναγήθηκε 
στην πόλη των Ιωαννίνων, το 
Αρχαίο Θέατρο της Δωδώνης 
και τα γραφικά Ζαγοροχώρια, 
όπου επισκέφθηκε παραδοσια-
κούς οικισμούς, όπως η Βίτσα, 
οι Κήποι, το Μονοδένδρι, η Αρί-
στη και το Πάπιγκο. 
 Επίσης το πρόγραμμα περιλάμ-
βανε πεζοπορία  σε μονοπάτια 
της περιοχής και  επίσκεψη στα 
διάσημα πέτρινα γεφύρια του 
Κόκκορη, του Πλακίδα και των 
Κήπων, καθώς και το μοναδικό 
τοπίο στον ποταμό Βοϊδομάτη, 
ενώ από τη θέση «Οξυά» από-
λαυσε  τη θέα στη χαράδρα του 
Βίκου.
Ο κ. Damiani  δήλωσε εντυπω-
σιασμένος από τη φιλοξενία 
των κατοίκων της περιοχής, τη 
γευστική τοπική κουζίνα και 
τη φυσική ομορφιά του τόπου. 
Όπως ανέφερε μετά την ολο-
κλήρωση του προγράμματός 
του, η εμπειρία του στην Ήπει-
ρο θα αποτυπωθεί στο επερχό-
μενο αφιέρωμα του Routard, 
προσφέροντας στους Γάλλους 
ταξιδιώτες μια μοναδική εικό-
να των δυνατοτήτων που προ-
σφέρει η περιοχή για διακοπές 
όλο τον χρόνο.
Το ταξίδι εξοικείωσης υποστη-
ρίχθηκε από την Περιφέρεια 
Ηπείρου, με τον κ. Damiani να 
συνοδεύεται από τον κ. Χαρι-
τάκη Παπαϊωάννου, Δρ. Βιολό-
γο και Συντονιστή Γεωπάρκου 
Βίκου-Αώου/Ήπειρος Α.Ε., 
την κα Γεωργία Κιτσάκη, Δρ. 
Κοινωνικής Ανθρωπολογίας/
Ήπειρος Α.Ε., την κα Νιόβη Τό-
μου, Επιστημονική Σύμβουλο 
Περιφέρειας Ηπείρου υπεύθυ-
νη για το Πολιτιστικό Τοπίο 
Ζαγορίου/UNESCO, και την κα 
Αρετή Στασινού, Ειδική Σύμ-
βουλο της Περιφέρειας Ηπεί-
ρου.
Με τη σημαντική αυτή προβο-

λή, η Ήπειρος θα ενισχύσει τη 
θέση της ως κορυφαίος προο-
ρισμός για εναλλακτικό τουρι-
σμό στη γαλλική αγορά, προ-
σελκύοντας νέους επισκέπτες 
που αναζητούν αυθεντικές 
εμπειρίες στη φύση, τον πολι-
τισμό και τη γαστρονομία της 
Ελλάδας.

 Η Περιφέρεια εκφράζει τις ευ-
χαριστίες της για τη συμβολή 
της στην υλοποίηση του press 
trip, την Δ/ντρια του Γραφείου 
ΕΟΤ Γαλλίας κ. Εμυ Αναγνω-
στοπούλου,  καθώς επίσης, το 
ξενοδοχείο “ Kores Boutique 
Hotel” και τα εστιατόρια “Εν 
Αρίστη” και “Montaza” για την 

υποστήριξη της συγκεκριμένης 
δράσης προβολής της περιο-
χής.
Ο γαλλικός ταξιδιωτικός οδη-
γός Routard στο Ίντερνετ 
είναι ο 2ος σε επισκεψιμότη-
τα στη Γαλλία, μετά από τον 
TripAdvisor. Απευθύνεται σε 
ταξιδιώτες που αναζητούν 

αυθεντικούς προορισμούς 
και εμπειρίες, με σεβασμό στη 
φύση και τις τοπικές κοινότη-
τες. Η ιστοσελίδα του δέχεται 
5,5 εκατομμύρια μοναδικούς 
επισκέπτες μηνιαίως και δι-
ατηρεί δυναμική παρουσία 
στα social media, με 443.000 
ακολούθους στο Facebook, 

209.000 στο Instagram, 52.700 
στο X και 14.900 στο νεοσύ-
στατο TikTok. To 85% του 
κοινού είναι Γάλλοι, ενώ το 
υπόλοιπο 15% προέρχεται 
από άλλες γαλλόφωνες χώρες, 
όπως είναι το Βέλγιο, η Ελβετία 
και ο Καναδάς.
Δημογραφικά, το 37% των 
αναγνωστών του Routard 
είναι μεταξύ 25-49 ετών, το 
22% κάτω των 25 ετών, το 
23% μεταξύ 50-64 ετών και το 
18% 65 ετών και άνω, υψηλού 
κοινωνικού, μορφωτικού και 
κοινωνικού επιπέδου CSP + σε 
ποσοστό 43%, εκ των οποίων 
το 58% γυναίκες και το 42% 
άνδρες. Οι αναγνώστες του 
Routard κάνουν αυτόνομα τα-
ξίδια, 57% μόνοι ή σε ζευγάρι 
και το 43% ως οικογένειες. 
Ο ιστότοπος απευθύνεται σε 
κοινό άνω των 5 εκατομμυ-
ρίων, το οποίο ενδιαφέρεται 
για βιώσιμα και πολιτιστικά 
ταξίδια, ήπιες δραστηριότητες 
(πεζοπορία, ποδηλασία), και 
αναζητά καλή σχέση ποιότη-
τας/τιμής, στοχεύοντας στον 
ποιοτικό τουρισμό εμπειρίας.

Ερώτηση στη Βουλή για τα τεκταινόμενα στην 
συνοριογραμμή του Γράμμου

Ερώτηση κατέθεσε 
στη Βουλή ο βου-
λευτής Επικρατεί-

ας – Τομεάρχης Εθνι-
κής Άμυνας Ευάγγελος 
Αποστολάκης για δύο 
θέματα που έχουν έρ-
θει στη δημοσιότητα 
και που αφορούν στη 
συνοριογραμμή του 
Γράμμου. Την ερώτη-
ση συνυπογράφουν 
και 14 βουλευτές του 
ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική 
Συμμαχία, μεταξύ των 
οποίων και η βουλευ-
τής Άρτας Όλγα Γερο-
βασίλη.

Στην ερώτηση αναφέρεται η 
καταγγελία πολιτών σχετικά 
με την απεικόνιση της αλ-
πικής Λίμνης Γκιστόβα από 
την Google maps ως έδαφος 
της αλβανικής επικράτειας. 
Επίσης γίνεται αναφορά στις 
εργασίες διάνοιξης δρόμου 
στη κορυφή του όρους Γράμ-
μου, οι οποίες γίνονται χωρίς 
να έχει προηγηθεί σχετική 
περιβαλλοντική μελέτη και 
σύμφωνα με πληροφορίες 
συμμετέχουν σε αυτές και 
μηχανήματα του στρατού.
Για τα δύο αυτά θέματα που 
άπτονται των αρμοδιοτήτων 
του Υπουργείου Εθνικής Άμυ-
νας καλείται ο Υπουργός να 
απαντήσει σε μια σειρά ερω-
τήσεων. 
Ακολουθεί ολόκληρο το κεί-
μενο της ερώτησης:
ΕΡΩΤΗΣΗ

Προς τον Υπουργό Εθνικής 
Άμυνας

Θέμα: Τι συμβαίνει στην κο-
ρυφογραμμή του Γράμμου ;
Τις τελευταίες ημέρες έχουν 
ανακύψει δύο σοβαρά ζητή-
ματα που αφορούν σε τεκται-
νόμενα στην κορυφογραμμή 
του Γράμμου.

Σύμφωνα με δημοσίευμα 
του militaire.gr με ημερο-
μηνία 14.10.2024, οι χάρτες 
της Google maps εμφανίζουν 
την ελληνική αλπική Λίμνη 
Γκιστόβα ως έδαφος της γεί-
τονος χώρας Αλβανίας. Σύμ-
φωνα με το δημοσίευμα, πο-
λίτες έστειλαν αναφορά στην 
υπεύθυνη για την περιοχή 
στρατιωτική μονάδα, με την 
οποία και ενημερώνουν ότι 
«οι μικρές πυραμίδες «υπο-
πυραμίδες» της μεθορίου που 
υπάρχουν μετά την 4η πυρα-
μίδα στην κορυφή Σακκούλι 
προς την αλπική λίμνη ονόμα-
τι « Γκιστόβα» έχουν αλλάξει 
θέση και πολλές φορές μετα-
τοπίζονται μέσα στο έδαφος 
της Ελλάδας και κάποιες 
φορές επιστρέφουν στην 
κανονική τους θέση (δηλαδή 
την παλιά τους θέση). Στην 
επιστολή αναφέρεται επί-
σης ότι «Ταυτόχρονα σχεδόν 
με τη μεταφορά αμφότερων 
των πυραμίδων στο Ελλη-
νικό έδαφος παρατηρήθηκε 
και αλλαγή στους χάρτες της 
Google (γνωστοί ως “Google 
Maps”). Αρχικά, πριν περίπου 
δύο έτη, η μεθόριος διαιρού-
σε την λίμνη μεταξύ Ελλάδας 
και Αλβανίας, και από πέρυ-
σι η λίμνη πέρασε όλη στην 
Αλβανία, σύμφωνα με τους 
εν λόγω χάρτες.» Οι πολίτες 
αναφέρουν ότι σε απάντηση 
της επιστολής τους η Γεω-
γραφική Υπηρεσία Στρατού 
διαβεβαίωσε ότι η αρμόδια 
υπηρεσία θα πράξει τα δέο-
ντα. Δεν είναι η πρώτη φορά 
που το συγκεκριμένο ζήτη-
μα έρχεται στη δημοσιότητα 
καθώς είχε αναδειχθεί και 
όταν την περασμένη άνοιξη 
ο πρωθυπουργός της Αλβα-
νίας, Έντι Ράμα είχε αναρτή-
σει φωτογραφίες της Λίμνης 
Γκιστόβα στα προσωπικά 
του μέσα κοινωνικής δικτύω-

σης, οι οποίες πλαισιώνονταν 
από την λεζάντα «Beautiful 
Albania».
Παράλληλα με την ως άνω 
είδηση, υπάρχει πληθώρα 
δημοσιευμάτων αλλά και κα-
ταγγελιών κατοίκων, φορέ-
ων και ακαδημαϊκών για την 
διάνοιξη δρόμου στην αλπική 
ζώνη του Γράμμου, σε υψόμε-
τρο 2.200 μέτρων και εντός 
περιοχής Natura, χωρίς μά-
λιστα να έχει προηγηθεί κά-
ποια περιβαλλοντική μελέτη. 
Οι πληροφορίες αναφέρουν 
ότι για τη διάνοιξη του δρό-
μου γίνονται παράλληλες ερ-
γασίες τόσο από την πλευρά 
της Ηπείρου όσο και από την 
πλευρά της Μακεδονίας. Οι 
πληροφορίες αναφέρουν ότι 
στις εργασίες διάνοιξης συμ-
μετέχουν μηχανήματα του 
στρατού. Καταγγέλλεται δε 
ότι, ενώ η αιτιολογία των ερ-
γασιών είναι η αποκατάστα-
ση βατότητας του δρόμου 
κάτι τέτοιο δεν ισχύει καθώς 
δεν υπήρχε δρόμος σε αυτό 
το σημείο παρά μόνο πεζοπο-

ρικά μονοπάτια.
Ο συνδυασμός των δύο ως 
άνω γεγονότων αναπόδρα-
στα δημιουργεί εντυπώσεις 
και είναι αναγκαίο να ενη-
μερωθεί η εθνική αντιπρο-
σωπεία και ο ελληνικός λαός 
για το τι ακριβώς συμβαίνει 
στην οροσειρά του Γράμμου, 
δεδομένης της σημασίας της 
οροσειράς τόσο με βάση πε-
ριβαλλοντικούς όρους όσο 
και εθνικούς.
Επειδή η εταιρεία Google και 
οι χάρτες Google maps είναι 
ιδιαίτερα δημοφιλείς και γί-
νεται χρήση τους από εκα-
τομμύρια ανθρώπους.
Επειδή από την εν λόγω 
απεικόνιση βλάπτονται τα 
συμφέροντα της χώρας μας 
και προκαλείται ανασφάλεια 
και σύγχυση για ένα σοβαρό 
ζήτημα, όπως είναι αυτό των 
συνόρων, σε οποιονδήποτε 
συμβουλευτεί αυτό τον χάρ-
τη.
Επειδή η συμμετοχή των 
ΕΔ σε έργα εντός περιοχής 
Natura δημιουργεί ανησυχίες 

και προβληματισμό για την 
αναγκαιότητα και το σκοπό 
εκτέλεσης αυτών των έργων
Ερωτάται ο κ. Υπουργός:
Έχει λάβει γνώση για τη 
συγκεκριμένη προδήλως 
εσφαλμένη απεικόνιση της 
συνοριογραμμής και εάν ναι 
πότε;
Τι προτίθεται να πράξει ού-
τως ώστε να διορθώσει άμε-
σα η συγκεκριμένη εταιρεία 
τους χάρτες της, οι οποίοι 
αποδίδουν έδαφος της ελλη-
νικής επικράτειας στη γείτο-
να χώρα?
Έχει λάβει γνώση για τη συμ-
μετοχή μηχανημάτων του 
στρατού σε έργο το οποίο 
διενεργείται εντός περιοχής 
Natura, χωρίς την απαιτού-
μενη περιβαλλοντική μελέτη;
Ποια είναι ακριβώς η αιτία 
διάνοιξης του συγκεκριμέ-
νου δρόμου και ποιοι οι λόγοι 
συμμετοχής του στρατού στο 
εν λόγω έργο;
Οι ερωτώντες Βουλευτές
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ΓΙΑΒΟΛ! ΑΙΜΑ, 
ΛΗΘΗ ΚΑΙ 

ΥΠΟΤΕΛΕΙΑ
ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ 
ΣΤΗΝ ΑΡΤΑ

Την Κυριακή 27 Οκτωβρί-
ου, ώρα 19:00,

οι Εκδόσεις Πεδίο και ο 
Γιώργος Χαρβαλιάς

σας προσκαλούν στο 
Πνευματικό Κέντρο Ιεράς 

Μητροπόλεως Άρτης.

Ο συγγραφέας θα παρουσιά-
σει την ε΄ εμπλουτισμένη έκ-
δοση του βιβλίου του Γιαβόλ! 
Αίμα, λήθη και υποτέλεια με 
κεντρικό ομιλητή τον τέως 
Πρόεδρο της Δημοκρατίας 
και ακαδημαϊκό Προκόπιο 
Παυλόπουλο.

Για το βιβλίο θα μιλήσουν 
επίσης οι:
• • Γεώργιος Φίλης, δι-

δάκτωρ Γεωπολιτικής, 
καθηγητής Διεθνών Σχέ-
σεων

• & Στρατηγικής και ανα-
λυτής Διεθνούς Πολιτι-
κής στον Alpha TV

• • Γιώργος Χαρβαλιάς, 
δημοσιογράφος και συγ-
γραφέας του βιβλίου.

Τη συζήτηση θα συντονίσει ο 
Δημήτρης Βλαχοπάνος,
Πρόεδρος του Ομίλου Μελέ-
της Ολοκαυτώματος Κομμέ-
νου Άρτας.

Η εκδήλωση πραγματοποιεί-
ται υπό την αιγίδα του Δήμου 
Αρταίων, ενώ χαιρετισμό θα 
απευθύνουν
• ο Σεβασμιώτατος Μη-

τροπολίτης Άρτης Καλ-
λίνικος,

• ο Δήμαρχος Αρταίων 
Χριστόφορος Σιαφάκας,

• ο Πρόεδρος του Δικηγο-
ρικού Συλλόγου Άρτας 
Μιχάλης Νικολάου,

• ο Δήμαρχος Κεντρικών 
Τζουμέρκων Χρήστος 
Χασιάκος,

• ο Δήμαρχος Νικολάου 
Σκουφά Άρτας Κωνστα-
ντίνος Παπασιώζος

• και ο Πρόεδρος της  
Ένωσης Μαρτυρικού 
Χωριού Καταρράκτης 
Δημήτριος Φλώρος.

Το βιβλίο-ορόσημο του Γιώρ-
γου Χαρβαλιά για τις ελλη-
νογερμανικές σχέσεις, τις 
ναζιστικές θηριωδίες της 
Κατοχής, το ελληνικό Ολο-
καύτωμα στους μαρτυρικούς 
τόπους, τον δωσιλογισμό και 
την ατιμωρησία, αλλά και 
το ανοιχτό κεφάλαιο των 

πολεμικών αποζημιώσεων, 
επανακυκλοφορεί σε μια 
εμπλουτισμένη ε΄ έκδοση 
με  150 σελίδες πρόσθετης 
τεκμηρίωσης. Η νέα έκδοση 
περιέχει εκτεταμένο αφιέ-
ρωμα στους τόπους θυσίας 
της Κατοχής και πληθώρα 
στοιχείων για τις γερμανικές 

ωμότητες που καταρρίπτουν 
τη σύγχρονη προσπάθεια 
επαναχάραξης της ιστορίας 
στην κατεύθυνση άμβλυνσης 
των εντυπώσεων για τα ναζι-
στικά εγκλήματα.
Το βιβλίο προλογίζει ο πρώην 
πρωθυπουργός Κώστας Κα-
ραμανλής, χαρακτηρίζοντας 

«ανεκτίμητη» τη συνεισφορά 
του στη θεμελίωση των ελλη-
νικών απαιτήσεων έναντι της 
Γερμανίας.

Συνδιοργανωτές
• Δικηγορικός Σύλλογος Άρ-
τας
• Όμιλος Μελέτης Ολοκαυτώ-

Διαιτησία και   όχι διμερής «οριοθέτηση»

Η  κυβέρνηση δηλώνει 
ότι συνομιλεί με την 
τουρκική ομόλογό 
της, προκειμένου να 

επιτύχει την διευθέτηση των 
ελληνοτουρκικών διαφορών, 
ιδιαίτερα όσον αφορά την 
οριοθέτηση της ΑΟΖ και της 
υφαλοκρηπίδας. Αυτό δημι-
ουργεί ένα πολύ σοβαρό ερώ-
τημα: ποια εξουσιοδότηση 
έχει λάβει η κυβέρνηση για 
να προχωρήσει σε μία τέτοια 
διευθέτηση; Μία διευθέτη-
ση, δηλαδή, η οποία με βάση 
και τις δηλώσεις του κ. Μη-
τσοτάκη για «υποχώρηση», 
προφανώς θα αφίσταται ση-
μαντικά απ’ όσα η χώρα μας 
διακήρυττε μέσω όλων των 
προηγούμενων κυβερνήσε-
ών της ως πάγιες ελληνικές 
θέσεις; Είναι προφανές πως 
ουδεμία παρόμοια  εξουσιο-
δότηση υφίσταται. Το κυβερ-
νών κόμμα στο προεκλογικό 

του πρόγραμμα ή στις προε-
κλογικές του διακηρύξεις, ζη-
τώντας την ψήφο των Ελλή-
νων, ουδέποτε ανέφερε περί 
«υποχωρήσεων». Συνεπώς, 
ακόμη και αν κατέληγε σε 
μία συμφωνία με την Τουρκία 
που θα επικυρωνόταν από 
την τρέχουσα πλειοψηφία 
της Βουλής, αυτή δεν θα ήταν 
ούτε πολιτικά ούτε ιστορικά 
νομιμοποιημένη –με όποιες 
τραγικές συνέπειες μπορεί να 
είχε κάτι τέτοιο.
 
Παράλληλα, στον δημόσιο 
διάλογο πληθαίνουν οι από-
ψεις κυβερνητικών συνο-
δοιπόρων που καλούν τους 
Έλληνες να αντιληφθούν 
(χωρίς, ωστόσο, να διευκρι-
νίζουν τι ακριβώς υποστηρί-
ζουν οι ίδιοι) πως, επιτέλους, 
«το Αιγαίο δεν είναι ελληνική 
λίμνη», πως «το Αιγαίο εί-
ναι κλειστή θάλασσα» (πά-

για τουρκική θέση), και πως 
«ένας πόλεμος θα είναι κατα-
στροφικός». Δυστυχώς, στις 
περισσότερες των περιπτώ-
σεων πρόκειται για απόψεις 
οι οποίες μεταφέρουν τη σύγ-
χυση που υπάρχει στο πνεύ-
μα των φορέων τους στην 
κοινή γνώμη. Διότι, μπορεί 
να είναι γεγονός πως το ελ-
ληνικό κοινό είναι παραπλη-
ροφορημένο από δημαγωγία 
και αδολεσχία δεκαετιών, 
έχοντας διαμορφώσει μία 
διογκωμένη αντίληψη για το 
τι είναι «εθνικά δίκαια» και 
τι «εφικτός στόχος». Το πρό-
βλημα, όμως, δεν βρίσκεται 
εκεί. Βρίσκεται στο ότι, σχε-
τικά με την εγκατάλειψη από 
την κυβέρνηση Μητσοτάκη 
της πάγιας ελληνικής θέ-
σης για διεθνή διαιτησία και 
την προσχώρησή της στην 
τουρκική άποψη για διμερή 
«πολιτική» διευθέτηση, οι κυ-
βερνητικοί απολογητές δεν 
διευκρινίζουν δύο σημαντικά 
σημεία: πρώτο, εάν οι «υπο-
χωρήσεις» πρέπει να γίνουν 
διότι η Τουρκία είναι πολύ 
ισχυρή, ή διότι δεν έχουμε 
το δίκιο με το μέρος μας στα 
σημεία που θα πρέπει να 
υποχωρήσουμε και, δεύτε-
ρο, ποια είναι τα όρια πέραν 
των οποίων δεν μπορούμε να 
«υποχωρήσουμε» χωρίς να 

Κωνσταντίνος Γάτσιος και Δημήτρης Α. Ιωάννου
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Γράφει ο 
ΠΑΝΟΣ

ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΥ

ματος Κομμένου Άρτας
• Πανελλήνια  Ένωση Θυ-
μάτων και Φίλων Θυμάτων 
Μαρτυρικού Χωριού Καταρ-
ράκτης Άρτας
ΠΑΡΑΚΟΛΟΥΘΗΣΤΕ ΤΗΝ 
ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΜΕΣΩ LIVE 
STREAMING https://www.
youtube.com/user/xdvart

Η υγειονομική κατάσταση 
στο δήμο Άρτας

Πρ ώ τ ι σ τ η 
ανάγκη για 
οποιαδήπο-
τε πόλη, μι-

κρή ή μεγάλη, για να 
μπορέσει να αναπτυ-
χθεί είναι οι πολίτες 
να είναι ασφαλείς και 
υγειής. Αν δεν υπάρχει 
μια ικανοποιητική κα-
τάσταση υγείας, όχι 
μόνο απουσία νόσου 
δηλαδή αλλά και η αί-
σθηση ψυχολογικής 
και σωματικής ευεξί-
ας, τότε δε μπορεί να 
υπάρχει συζήτηση για 
παραγωγή, εκπαίδευ-
ση, τουρισμό. 

Όμως η δημοτική αρχή φαί-

νεται να μη συμφωνεί με 
τα συμπεράσματα της επι-
στήμης και του παγκόσμιου 
οργανισμού υγείας και βάζει 
το κάρο μπροστά από το 
άλογο, έχοντας αναφορά κυ-
ρίως σε φιέστες εντυπωσια-
σμού (όπως η λευκή νύχτα) 
και τα αμφιβόλου απόδοσης 
έργα όπως το open mall. 
Είναι λογικό αυτό όμως σε 
μια πόλη στην οποία το γε-
νικό νοσοκομείο λειτουργεί, 
μετά από χρόνια πελατεια-
κών σχέσεων και πολιτικές 
διάλυσης, με όρους κέντρου 
υγείας; Ποιες άραγε είναι οι 
πρωτοβουλίες του δήμου 
για αυτό; 
Και πέρα όμως από αυτό, 
με δεδομένη τη διάλυση 
του νοσοκομείου υπάρχει 
κάποια πρωτοβουλία του 
δήμου για να αντισταθμι-
στεί η κατάσταση; Υπάρχει 
κάποια κίνηση για δημοτικά 
ιατρεία και για την ενίσχυση 
της πρωτοβάθμιας κάλυψης 
του πληθυσμού όχι μόνο 
στον αστικό ιστό της Άρτας 
αλλά και στα γύρω χωριά; 
Τα τελευταία χρόνια ο δήμος 

βρίσκεται σε ελεύθερη πτώ-
ση, τόσο οικονομικά όσο και 
πληθυσμιακά, και η απάντη-
ση σε όσους και όσες έχουν 
επιλέξει ή έχουν αναγκαστεί 
να μείνουν είναι τιμωρητι-
κή; Αν θες γιατρό μπες στην 
πόλη και αν δεν έχει ούτε 
η πόλη ε τότε πήγαινε στα 
Γιάννενα, κοντά είναι; Με 
αυτή τη λογική θα μείνει ή 
θα φύγει ο κόσμος; 
Επίσης είναι γνωστό ότι η 
περιφέρεια Άρτας δε διαθέ-
τει συγκροτημένη υπηρεσία 
δημόσιας υγείας (αν και ούτε 
αυτό φαίνεται να απασχολεί 
την αντίστοιχη περιφεριακή 
αρχή) χωρίς τον αντίστοιχο 
γιατρό και μόνο με διοικητι-
κό προσωπικό. Ο δήμος και 
η αντιστοιχεί αντιδημαρχία 
τι έχει κάνει για αυτό; Έχει 
στοιχεία για την κατάσταση 
υγείας του πληθυσμού του 
δήμου; Γνωρίζει τα ποσοστά 
της εμβολιαστικής κάλυψης; 
Γνωρίζει αν υπάρχουν ομά-
δες ή συνοικισμοί με ιδιαί-
τερα προβλήματα; Υπάρχει 
σχεδιασμός αντιμετώπισης 
τους; Και με αφορμή και το 

open mall έχει εικόνα αν και 
που υπάρχουν κάτοικοι που 
χρειάζονται βοήθεια στη 
μετακίνηση τους, που χρει-
άζονται εφεδρική παροχή 
ρεύματος για τροφοδοσία 
ιατρικών μηχανημάτων; Ή 
πρόσβαση ασθενοφόρου 
στο χάος που επικρατεί 
στον πεζόδρομο-εργοτάξιο 
έχει εξασφαλιστεί με κάποιο 
τρόπο; 
Τέλος η πολιτική του δή-
μου για προβλήματα που 
αφορούν την υγεία, όπως η 
διατροφή, η ποιότητα του 
νερού και των υδάτων, ο 
τρόπος ζωής, η αντιμετώπι-
ση των αυξανόμενων περι-
στατικών καρκίνου σε μια 
πόλη χωρίς ογκολόγο στο 
νοσοκομείο, ποια ακριβώς 
είναι; Οι φωτογραφίες στα 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης 
και η εμφάνιση μια φορά 
το χρόνο σε εκδηλώσεις και 
φιέστες; 
Είναι προφανές πως τα 
προβλήματα υγείας δεν εί-
ναι μόνο ένα ατομικό φαι-
νόμενο, αλλά έχουν και μια 
συλλογική και κοινωνική 

διάσταση, η οποία χρήζει 
συνεχούς παρακολούθησης, 
μελέτης, σχεδιασμού και πα-
ρέμβασης με βάση τα διεθνή 
πρότυπα. Αυτό όμως χρει-
άζεται και οι υπηρεσίες και 
η πολιτική του δήμου να τα 
έχουν προτεραιότητα και να 
ασχολούνται με αυτά. Όχι 
να φέρουν απλά ένα τίτλο 
σε μια πινακίδα σε κάποιο 
γραφείο. 
Πάνος Χριστοδούλου, Βι-
οπαθολόγος/Εργαστη-
ριακός Ιατρός, Ιατρός 
Δημόσιας Υγείας και κοι-
νωνικής Ιατρικής,  MSc 
Διοίκησης Μονάδων Υγεί-
ας, MSc Διατροφής, Τροφί-
μων και Μικροβιώματος, 
Υποψήφιος Διδάκτορας 
Ιατρικής Πανεπιστημίου 
Πατρών, PGCert Διαχείρι-
σης κρίσεων στη δημόσια 
υγεία και ανθρωπιστικής 
απάντησης, Υποψήφιος 
Δημοτικός Σύμβουλος με 
τη Λαϊκή Συσπείρωση

Διαιτησία και   όχι διμερής «οριοθέτηση»
καταρρεύσουμε ως έθνος και 
ως εθνικός χώρος. Με αυτά 
τα δύο κενά όμως στη συλλο-
γιστική, δεν μπορεί να υπάρ-
χει εθνική στρατηγική. 

Είναι σαφές ότι η Τουρκία 
δεν προσέρχεται στο τραπέ-
ζι του διαλόγου για να θερα-
πεύσει την ιδέα του Δικαίου. 
Η Τουρκία είναι επεκτατική 

δύναμη και δεν το κρύβει –
το γράφει και στα σχολικά 
της εγχειρίδια. Αυτό είναι το 
βασικό μήνυμα του κυρίου 
Ερντογκάν, όταν ομιλεί στους 
οπαδούς του. Οι υποστηρι-
κτές της διευθέτησης των 
ελληνοτουρκικών  θεμάτων 
μέσω διμερούς «διαλόγου», 
συνεπώς, δεν έχουν δικαίωμα 
αυτό να το παρασιωπούν και 

να προσπαθούν να καλλιερ-
γήσουν στην ελληνική κοι-
νή γνώμη την ψευδαίσθηση 
πως υπάρχουν πιθανότητες 
μίας «έντιμης συνεννόησης». 
Γενικά στη ζωή, είναι άηθες 
ψεύδος ο ισχυρισμός ότι όλα 
τα προβλήματα στον κόσμο 
έχουν μία άρτια και ιδανική 
λύση, ή και ο ισχυρισμός ότι 
μπορεί κανείς να πορεύεται 

στην εξωτερική πολιτική χω-
ρίς να διατρέχει και χωρίς να 
αναλαμβάνει κινδύνους. Ο 
ελληνικός λαός ίσως να έχει 
μία πολύ ρομαντική αντίλη-
ψη για το μέχρι πού μπορεί 
να επεκταθεί η ελληνική ΑΟΖ, 
αλλά αντιλαμβάνεται εντε-
λώς αντικειμενικά ότι δεν 
μπορείς να ασκήσεις εξωτε-
ρική πολιτική χωρίς να δια-

τρέχεις κίνδυνο και χωρίς να 
υπάρχει το ενδεχόμενο δυνα-
μικής αντιπαράθεσης. Ορθο-
λογική πολιτική είναι αυτή η 
οποία προσπαθεί να επιτύχει 
το μεγαλύτερο όφελος με τις 
λιγότερες τριβές και απώ-
λειες, λαμβάνοντας όμως υπ’ 
όψη της και το στοιχείο του 
κινδύνου.

Πράγματι, πρέπει, να επιδι-
ώξουμε τη διευθέτηση των 
διαφορών μας με την Τουρ-
κία. Πρέπει, όμως, να το κά-
νουμε με έναν τρόπο που θα 
είναι ειρηνικός, δίκαιος και  
αποδεκτός όχι μόνο από τις 
κυβερνήσεις των δύο χωρών  
αλλά και από τους λαούς και 
τις κοινωνίες τους. Πάντως, 
σε κάθε περίπτωση, από τον 
λαό και την κοινωνία της 
Ελλάδας. Ως εκ τούτου, η 
κυβέρνηση Μητσοτάκη δεν 
έχει κανέναν λόγο, και κανέ-
να δικαίωμα, να συζητά με 
την τουρκική κυβέρνηση για 
την οριοθέτηση της ΑΟΖ και 
της υφαλοκρηπίδας. Κανένας 
Έλληνας δεν εξουσιοδότησε 
τον κ. Μητσοτάκη και τον κ. 
Γεραπετρίτη να οριοθετή-
σουν το μέλλον της χώρας 
καθήμενοι στο ίδιο τραπέζι 
με τον κ. Ερντογκάν και τον 
κ. Φιντάν.  Εκείνο που πρέπει 

να συζητήσει μαζί τους ο κ. 
Μητσοτάκης, και να επιμείνει 
δυναμικά και πειστικά, είναι 
το να παραπεμφθεί η «δια-
φορά» (ή και κάποιες ίσως 
άλλες «διαφορές» –αλλά όχι 
όλες οι τρέλες που η Τουρ-
κία συνεχώς προσθέτει στον 
«κατάλογο») στη διεθνή διαι-
τησία. Και αυτό που θα απο-
φασίσει η διεθνής διαιτησία 
αυτό θα οφείλουν να εφαρ-
μόσουν, επακριβώς, οι δύο 
χώρες προκειμένου να υπάρ-
ξει ειρήνη μεταξύ τους. 

Γνωρίζουμε πολύ καλά ότι η 
διεθνής διαιτησία δεν πρό-
κειται να αποδώσει το 100% 
όσων θεωρούμε ως εθνικά 
δίκαια. Αυτό, όμως, που θα 
αποδώσει, θα είναι πέραν 
πάσης αμφιβολίας πολύ πιο 
νόμιμο, πολύ πιο δίκαιο και 
πολύ πιο ανθεκτικό στον χρό-
νο από μία «οριοθέτηση» που 
θα έκανε η παρούσα ελληνική 
κυβέρνηση συνομιλώντας με 
την κυβέρνηση της Τουρκίας. 

Ο Κωνσταντίνος Γάτσιος 
είναι καθηγητής, πρώην 
πρύτανης στο Οικονομικό 
Πανεπιστήμιο Αθηνών, και 
ο Δημήτρης Α. Ιωάννου εί-
ναι οικονομολόγος.
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Οι ξυλοδαρμοί των 
μικρών παιδιών 
μας χαλάσανε 
πολύ ψυχολογι-

κά αυτό τον καιρό. Ναι μας 
χαλάσανε και οι άθλιοι γο-
νείς που τα υποστηρίζουν. 
Μας χάλασαν τόσο που δεν 
ξέρω σε τι οικογενειακό 
περιβάλλον κινούνται και 
πως μεγαλώνουν αυτά τα 
παιδιά. Δύσκολα όλα γιατί 
δεν ξέρω από νόμους και 
πολύ προβληματίζομαι 
καθημερινά. Διαβάζοντας 
δε κάτω από τις ειδήσεις 
τα σχόλια των πολιτών 
αρχίζω να πιστεύω ότι η 
πολιτεία χρειάζεται να 
επέμβει δυναμικά. Οι ανώ-
μαλοι και οι σχιζοφρενείς 
νέοι πληθαίνουν. Στα video 
παρακολουθούσα και δεν 
πίστευα στα μάτια μου 
για την βαρβαρότητα  των 
μικρών κοριτσιών. Φίλοι 
που μιλάμε στο messenger 
μου λένε έτσι εξελίσσετε 
και μετά η βάρβαρη άθλια 
πορεία της ζωής τους. Δεν 
έχουν πιστεύω άδικο. Τι θα 
γαληνέψει την ψυχή των 
κοριτσιών αυτών. Ούτε αν 
κλειστούν σε αναμορφω-
τήρια θα γαληνέψουν αυ-
τές οι κοπελιές. Φύτρωσε 
και φούντωσε μέσα τους η 
κακία. 
Πάντως οι γονείς να το πω 
ξανά απαράδεκτοι. Μερικοί 
όχι όλοι. Να τι λέει σαν απά-
ντηση κάποιος στα λεγόμενά 
τους στο tw. 
-Και το δικό μου παιδί και τα 
παιδιά φίλων και γνωστών 
περάσανε πανδημία και 
εγκλεισμό, αλλά δεν έγιναν 
εγκληματίες ούτε κυκλοφο-
ρούν με ματσέτες και σου-
γιάδες. Κόψτε λοιπόν το πα-
ραμύθι ότι φταίει η πανδημία 
για όλες τις παθογένειες της 
κοινωνίας. 
Αν ζούσαν σε περιοχές πο-
λέμου ίσως η αγριότητα είχε 
την δικαιολογία της. Στο Ισ-
ραήλ ο άλλος βγήκε με το αυ-
τόματο στο χέρι και καθάρι-
σε 6 μικρούς μεγάλους στην 
στάση μέσων μεταφοράς. 
Νεκρός και ένας Έλληνας 
νέος. Στην ζωή του αυτός δεν 
έχει ηρεμία. Μπορείς και να 
τον δικαιολογήσεις αν μέσα 
στο σπίτι του έπαθε τα ίδια. 
Εδώ ρε κοπελιές και αγόρια 
προς τι αυτή η σκατομαγκιά. 
Με την βιαιότητα της καθη-
μερινότητας μας σε όλο τον 
κόσμο αρχίσαμε να φοβού-
μαστε όσο και να το κρύβου-
με. Όταν κάτω από το σπίτι 
σου καθημερινά περνά και 
φωνάζει ένας αλλοδαπός με 
τα πράγματα του φορτωμέ-
να δεν ξέρεις πως μπορεί και 

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

Μια δύσκολη περίοδο 
διανύουμε όλοι μας…

Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

πότε να αντιδράσει κακά. Ναι 
ζει στην Άρτα και ζούμε κα-
θημερινά την τρέλα του. Μην 
γίνει βαρβαρότητα μόνο. 
Εκεί που σε παίρνει σβάρνα η 
τρέλα που κυκλοφορεί σκάει 
και άλλη μια. Αντιμέτωπος 
με τη Δικαιοσύνη βρίσκεται 
ένας 16χρονος, ο οποίος συ-
νελήφθη με την κατηγορία 
ότι βίασε μία 13χρονη στον 
Λαγκαδά  Θεσσαλονίκης.
Τι λέτε μονολογώ. Η 13χρονη 
που φέρνει γύρα όλη μέρα 
μόνη της. Γκόμενο από αυτή 
την ηλικία.
Καθώς γράφω πέφτει η πλη-
ροφορία ξεκίνησαν οι κατα-
λήψεις σχολείων στην πόλη 
μας. ΟΧΙ δεν θέλω να το πι-
στέψω αλλά ΝΑΙ το επιβε-
βαιώνω με τηλέφωνο. Αμάν 
ρε παιδιά τους λέω το από-
γευμα, στο φροντιστήριο. Τι 
αμάν ρε δάσκαλε μια χαρά 
περνάμε. Φεύγω δεν απαντώ. 
Τρέχουν οι άλλοι μαθητές να 
μάθουν πως και τι για να κά-
νουν και  ίδιοι στο δικό τους. 
Απλά άκουσα. Ναι μωρέ κλεί-
στε το…
Μέσα στην καθημερινή λοι-
πόν ανωμαλία έχουμε και τον 
πόλεμο στην γειτονιά μας. 
Έχουμε μια συνεχιζόμενη για 
χρόνια ανωμαλία που δεν ξέ-
ρει κανείς που θα καταλήξει. 
Ενώ σίγουρα όλα θα είναι και 
αύριο ίδια όπως και σήμερα. 
Εκεί θα είναι το Ισραήλ. Γιατί 
τόσο αίμα. Κάποιοι σωστοί 
ηγέτες θα εμφανιστούν κά-
ποια στιγμή. ΟΧΙ άλλο αίμα 
ρεεε. Γυρνώ και διαβάζω τα 
νέα στα ΜΜΕ και κάτι καλό 
δεν βλέπω. Την μεγαλύτερη 
μερίδα την έχει πάρει η επί-
θεση με πυραύλους του Ιράν 
αλλά και τα πολιτικά γεγο-
νότα. Έχουμε εκλογές στο 

ΠΑΣΟΚ και στο ΣΥΡΙΖΑ. Δεν 
βλέπω κάτι άλλο και προ-
σπερνώ σε άλλα site. Όλα με 
την ίδια θεματολογία. Βια-
σμοί ,ξυλοδαρμοί στην χώρα 
μας. Ομαδικά μαχαιρώματα 
στα σχολεία στο εξωτερικό. 
Εκεί το πολύ Μουσουλμανικό 
ακραίο στοιχείο μεταφέρει 
τον πόλεμο της χώρας τους 
στην χώρα που τον φιλοξενεί. 
Γιατί άραγε; Δεν μπορούν να 
πουν απλά ένα ευχαριστώ 
που ζουν ειρηνικά. 
Δημογραφικό – ΕΛΣΤΑΤ: 
«Συρρικνώνεται» η χώρα – Οι 
θάνατοι ξεπερνούν τις γεν-
νήσεις – Αύξηση διαζυγίων, 
μείωση γάμων. Αυτή είναι η 
ουδέτερη είδηση της ημέρας. 
Μια είδηση που επιβεβαιώνει 
την καθημερινή μας κουβέ-
ντα. Διαζύγια σε άνοδο. Και 
πόσοι ζουν σαν ξένοι στο ίδιο 
σπίτι. Χάλασε η ομοιογένεια 
του σπιτιού. Κανείς δεν κατα-
λαβαίνει τον λόγο αλλά έτσι 
γίνεται. Ξένοι στο ίδιο σπίτι. 
Γεννήσεις άλλο και αυτό. Ένα 
παιδί και τέλος. Η χώρα μας 
αλλά και άλλες χώρες στα 
χειρότερά τους. 
Δημοσιεύθηκαν σήμερα στην 
Εφημερίδα της Κυβέρνησης 
οι δύο υπουργικές αποφάσεις 
για την αδειοδότηση Μη Κρα-
τικών Μη Κερδοσκοπικών 
Πανεπιστημίων. Nαι μπορώ 
να πω αυτή είναι μια καλή 
ευχάριστη είδηση. Δεν θέλω 
πια η χώρα μας να είναι έξω 
από την εξέλιξη. Όλες οι χώ-
ρες έχουν ιδιωτικά ΑΕΙ εμείς 
όχι. Το γιατί είναι λίγο. Πα-
ντού στην γειτονιά μας υπάρ-
χουν. Τρέχουν οι νέοι μας εκεί 
για σπουδές  και εδώ εμείς 
χάσκουμε. Το χρήμα μας τρέ-
χει στην Κύπρο στην Σερβία 
στην Βουλγαρία  στην Ιταλία. 

Πόσο βλάκες λοιπόν. 
Παίρνω απόφαση να βρω 
κάτι να σας γεμίσω χαρά και 
σκάει αυτό που περιγράφω 
παρακάτω, στο fb. Τι να πω 
για το γέλιο που έβαλα. Το 
διάβασα σε όλους στο φρο-
ντιστήριο τους φίλους μου. 

Κοιτάξτε το με προσοχή. 
 Λέει κάποιος στον υπάλλη-
λο των δανείων ότι θέλει να 
ταξιδέψει στην Ελλάδα λόγω 
των διακοπών του Καλοκαι-
ρού για 2 εβδομάδες και χρει-
άζεται να πάρει οπωσδήποτε 
ένα δάνειο των 5.000 $.
Ο υπάλληλος του εξηγεί ότι 
η τράπεζα θα χρειασθεί ένα 
είδος εξασφάλισης για να του 
χορηγήσει το δάνειο, έτσι ο 
Έλληνας βγάζει από την τσέ-
πη του και αφήνει πάνω στο 
γραφείο τα κλειδιά από µια 
ολοκαίνουρια Ferrari, που εί-
ναι παρκαρισμένη στην είσο-
δο της τράπεζας.
Αφού πραγματοποιείται ο 
έλεγχος από την τράπεζα ότι 
το αυτοκίνητο είναι όντως 
στο όνομα του, µμέσα σε 20 
λεπτά εγκρίνεται το δάνειο, 
και ο Έλληνας παίρνει τα 
χρήματα και φεύγει.
Μόλις φεύγει, ο διευθυντής 
της τράπεζας και οι υπάλλη-
λοι του ξεκαρδίζονται στα 
γέλια που ο Έλληνας έβα-
λε υποθήκη µια Ferrari των 
$200.000 για να πάρει δάνειο 
$5.000!
Ένας υπάλληλος παίρνει το 
αυτοκίνητο και το αφήνει 
στο υπόγειο γκαράζ της τρά-

πεζας.
Δυο εβδομάδες αργότερα ο 
Έλληνας επιστρέφει, πληρώ-
νει $5.000 και τον τόκο που 
ανέρχεται στα $15.41.
Ο υπάλληλος του λέει:
Κύριε είµαστε ευτυχείς που 
συνεργαστήκατε µε την τρά-
πεζα µας, όλα έγιναν σωστά 
µόνο που έχουμε µια απορία.
Όσο εσείς λείπατε, ελέγξαµε 
στον υπολογιστή και ßρή-
καµε ότι είσαστε δισεκα-
τοµµυριούχος!
Το περίεργο είναι ποιος ήταν 
ο λόγος που πήρατε το δά-
νειο!
Και ο Έλληνας απαντά:
Πες µου ένα άλλο σηµείο στη 
Νέα Υόρκη που θα µπορούσε 
να αφήσει κανείς µια Ferrari 
µε ασφάλεια για δυο εβδοµά-
δες πληρώνοντας για παρ-
κινγκ µόνο $15.41!!!
Κόκκαλο ο υπάλληλος…

Να είσαι καλά ρε φίλε που το 
ανέβασες και μας ανέβασες 
σήμερα το ηθικό. Ναι όλοι 
γελάσαμε. Ναι έχει κάτι που 
σε κάνει να γελάσεις. Ένας 
φίλος είπε. Αυτός είναι ο μά-
γκας  Έλληνας. 

ΛΥΤΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ



Πρόκειται για μία ποιητική 
συλλογή, ανήκουσα σε έναν 
πολύ νέο άνθρωπο, με ώρι-
μη, όμως, σκέψη, δυνατά 
συναισθήματα και έντονους 
προβληματισμούς, ο οποίος 
αποφάσισε να καταγράψει, 
με τρόπο έμμετρο, τα περι-
εχόμενα της ψυχής και του 
μυαλού του και εν συνεχεία, 
να τα μοιραστεί μαζί μας. 
 Ο Χρήστος Τσιάβος 
απόφοιτος του Παιδαγω-
γικού Τμήματος Δημοτικής 
Εκπαίδευσης του Πανεπιστη-
μίου Ιωαννίνων και μεταπτυ-
χιακός φοιτητής πλέον, πα-
ράλληλα με τις σπουδές του, 
αφιέρωνε χρόνο και στην 
αποτύπωση των ανησυχιών 
του στο χαρτί. Ωστόσο, ταυ-
τόχρονα, με τις σκέψεις, τους 
προβληματισμούς και τα 
ερωτήματά του, βρισκόταν 
και στη διαδικασία αναζήτη-
σης λύσεων και απαντήσεων. 
Επιπρόσθετα, η ωριμότητα 
της σκέψης του συνδυάζεται 
με τη χαρά, τον αυθορμητι-
σμό, την ορμή και την αυθε-
ντικότητα της νεότητά του. 
Το αποτέλεσμα είναι η πα-
ρούσα ποιητική συλλογή
 «Η Διέξοδος» ο τίτ-
λος της, μία λέξη μαγική, αι-
σιόδοξη, γεμάτη ελπίδα. Όλοι 
μας, καθημερινά, αναζητούμε 
μία διέξοδο για τα μικρότερα 
αλλά και για τα μεγαλύτερα 
θέματα, προβλήματα ή αδιέ-
ξοδά μας. Και είναι εξαιρετι-
κά παρήγορο και ελπιδοφόρο 
ότι ένας νέος άνθρωπος ψά-
χνει και βρίσκει διέξοδο, ότι 
δεν μοιρολατρεί, δεν στέκε-
ται παθητικός αλλά αγωνίζε-
ται και φτάνει και στη λύση. 
Ακριβώς, αυτή τη συμπερι-
φορά και τη στάση ζωής επι-
θυμούμε από τους νεότερους, 
ώστε να βελτιώσουν την 
υφιστάμενη κατάσταση και 
να διορθώσουν τα λάθη του 
παρελθόντος. 
 Συνολικά, «Η Δι-
έξοδος» αποτελεί ένα εξαι-
ρετικά καλαίσθητο βιβλίο, 
46 σελίδων, των εκδόσεων 
Οσελότος, το οποίο περιλαμ-
βάνει 20 ποιήματα. Μετά το 

Η Διέξοδος -   του Χρήστου Τσιάβου

εντυπωσιακό εξώφυλλο, στο 
οποίο ο αναγνώστης, οπωσ-
δήποτε, θα παραμείνει, θα 
αναλογιστεί τον τίτλο και θα 
προβληματιστεί,  θα ανοίξει 
το βιβλίο με μία χαρούμενη 
και αισιόδοξη διάθεση. Στη 
συνέχεια, αφού διαβάσει λίγα 
λόγια για τον πολλά υποσχό-
μενο ποιητή μας αλλά και 
τη σύντομη ουσιαστική και 
περιεκτική εισαγωγή, ξεκινά 
την επαφή του και τη συνο-
μιλία του με το κυρίως μέρος 
του βιβλίου, τα ποιήματα. 
 Αναφορικά με τη 
θεματική του, ο Χρήστος 
Τσιάβος καταγράφει, με τρό-
πο έμμετρο, τις σκέψεις του, 
που αφορούν τη σύγχρονη 
πραγματικότητα, ιδωμένη με 
τα δικά του μάτια, όπως ανα-
φέρει ο ίδιος στην εισαγωγή 
του. Οτιδήποτε παρατηρεί, 
τον συγκινεί, τον προβλημα-
τίζει, του προκαλεί συναι-
σθήματα ή σκέψεις δύναται 
να αποτυπωθεί στο χαρτί, 
αποδοσμένο με ιδιαίτερη 
ευαισθησία, με την απλότη-
τα της ουσίας. Η θεματική 
του βιβλίου οροθετείται, εάν 
μπορεί να μπει όριο, στις σκέ-
ψεις, στα συναισθήματα του 
ποιητή, στα στιγμιαία και τα 
συνεχόμενα ερεθίσματα. Κυ-
ρίως, όμως, τον απασχολούν 
οι ανθρώπινες σχέσεις, η έλ-
λειψη ειλικρίνειας και συναι-
σθημάτων, η υποκρισία, το 
ψέμα. Έτσι, αναζητά τη διέξο-
δό του σε πρόσωπα σταθερά 
και αγαπημένα, στη μητέρα 
του, στη βαφτιστήρα του, σε 
τόπους νοσταλγικούς, όπως 
στο χωριό των παιδικών 
του χρόνων ή διοχετεύει την 
ενέργειά του στην αγαπημέ-
νη του επιστήμη και στα παι-
διά. Ωστόσο, δεν παραιτείται, 
δεν εγκαταλείπει. Εντοπίζει 
όσα τον ενοχλούν, τον πο-
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νάνε, τον απογοητεύουν και 
επιδιώκει να βρει τη λύση, τη 
δική του διέξοδο. Εντυπωσια-
κός και άκρως τολμηρός είναι 
ο βιογραφικός χαρακτήρας 
των δημιουργιών του. Χωρίς 
φόβο, λανθάνοντα νοήματα 
ή κάθε είδους παραπετάσμα-
τα τολμά, με το θάρρος της 

νιότης του, να ξεδιπλώσει, με 
απόλυτη ειλικρίνεια, τον λα-
βύρινθο του νου και τα φύλ-
λα της καρδιάς του. 
Όσο όμως και εάν διαφέρει η 
θεματική του, τόσο διατηρεί 
ένα ομοιόμορφο ύφος, εύ-
κολο και ευχάριστο για τον 
αναγνώστη, το οποίο διευ-

κολύνει την προσέγγιση των 
νοημάτων. Αρχικά, ο τίτλος 
μονολεκτικός, περιεκτικός, 
ενδεικτικός του κεντρικού 
μηνύματος του ποιητή, γνω-
στός και σημαντικός για 
όλους, αισιόδοξος, πλαισιώ-
νει, άψογα, τη συλλογή και 
εισάγει, αμέσως, στα νοή-

ματά της. Στη συνέχεια, τα 

ποιήματα, αν και ελεύθερα, 

χωρίς συγκεκριμένο αριθμό 

στροφών, στίχων ή συλλα-

βών, αποπνέουν μία συμμε-

τρία και αρμονία. Επιπλέον, η 

χρήση της ομοιοκαταληξίας, 

περιστασιακά, είναι ενδεικτι-

κή της ενασχόλησης του Χρή-

στου Τσιάβου με την ποίηση, 

τόσο τη μοντέρνα όσο και την 

παραδοσιακή και προσδίδει 

ρυθμό. Το λεξιλόγιο απλό 

αλλά όχι απλοϊκό, εύκολο και 

προσιτό, με λέξεις, όμως, προ-

σεκτικά επιλεγμένες, ώστε να 

εκφράζουν τις έννοιες των 

στίχων, να δημιουργούν ει-

κόνες και να εγείρουν συναι-

σθήματα

 Συνολικά, η μορφή 

των ποιημάτων μπορεί να χα-

ρακτηριστεί με μία λέξη, την 

απλότητα, όχι, όμως, απλοϊ-

κότητα. Ο Χρήστος Τσιάβος 

γνωρίζει και χειρίζεται εξαι-

ρετικά τη γλώσσα. Ωστόσο, 

στο πρωτόλειο έργο του, επι-

λέγει, όπως ταιριάζει με τα 

νοήματα των ποιημάτων του, 

να προσεγγίσει το ουσιώδες, 

το σημαντικό, απλά, λιτά 

ουσιαστικά. Στην εποχή του 

φαίνεσαι, ο Χρήστος Τσιάβος 

εμμένει, φανατικά, στο είναι.
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ΠΩΛΕΙΤΑΙ στο κέντρο της πό-
λεως Αρτας , στην οδό Μάτσου, 
διαμέρισμα 1ου ορόφου, 164 
τμ, διαμπερές, δάπεδα από 
μάρμαρα και ξύλο, κατάλλη-
λο για κατοικία , αλλά και για 
όποια  επαγγελματική χρήση. 
Τιμή 198000 συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ στον ΑΜΜΟΤΟΠΟ 
ΑΡΤΑΣ πέτρινη μονοκατοικία 
57 τμ σε άριστη κατάσταση, 
άμεσα κατοικήσιμη, σε άρτιο 
και οικοδομήσιμο οικόπεδο 
3100 τμ  με ελιές και διάφορα 
οπωροφόρα. Έχει αποθήκη 24 
τμ, εξωτερικό φούρνο, μπάρ-
μπεκιου, δυο ΥΠΔ, σαλόνι, κου-
ζίνα, μπάνιο, τζάκι, A/C .ΤΙΜΗ, 
34500 συζητήσιμη
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  γραφείο η κατάστη-
μα επί της Βασ. Κωνσταντίνου,  
33τμ σε άριστη κατάσταση, 
κατάλληλο για πολλές χρήσεις. 
τιμή 38000, συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ γωνιακό γραφείο η 
κατάστημα επί της Βασ. Κων-
σταντίνου,  44τμ σε άριστη 
κατάσταση. κατάλληλο για 
πολλές χρήσεις. τιμή 53000, 
συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ διαμέρισμα, υπε-
ρυψωμένο, επιπλωμένο η όχι 
, 52 τμ, σε αρίστη κατάσταση, 
επι της οδού Αρτας Σαλαώρας 
στους Κωστακιούς. Αποτελεί-
ται από ένα υπδ, σαλόνι κουζί-
να με πάγκο, αλουμίνια, διπλά 
τζάμια,σίτες , a/c αυτόνομη 
θέρμανση , χωρίς κοινόχρηστα. 

τιμή 68.000 συζητήσιμη.  
Διατίθεται προς Ενοικίαση 
η Πώληση η ζητείται στρα-
τηγικός επενδυτής για εργο-
στάσιο συσκευασίας φρού-
των (κυρίως εσπεριδοειδών 
και ακτινιδίων), με ψυκτι-
κούς θαλάμους 1.000.000 
κιλών. Βρίσκεται στην πεδι-
άδα της Αρτας σε οικόπεδο 
8500τμ. με εμβαδόν εργο-
στασίου 2250τμ .
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ολόκληρο 1220 
ευρώ /τμ, η τμηματικά 1400 
ευρώ/τμ στην Άρτα, στο κέ-
ντρο της πόλης , σε πεζόδρομο, 
πολύ εμπορικό και κομβικό 
σημείο της πόλης μας, πλατεία 
Κακαβά , (στο Θεατράκι), προ-
νομιακό επαγγελματικό ακίνη-
το 1ου ορόφου 145 τμ. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ . ΝΕΑ ΤΙΜΗ !!! 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ νεόδμητη, ημιτε-
λής ,πολυτελούς κατασκευής  
μονοκατοικία, μεζονέτα, απο-
τελούμενη από: ισόγειο, και 2 
ορόφους με στέγη σε 3000 τμ 
οικόπεδο . Βρίσκεται στους 
Χαλκιάδες, σε ωραίο σημείο με 
θέα. Τιμή 218000, ΝΕΑ ΤΙΜΗ . 
176000 συζητήσιμη.
Πωλείται μεζονέτα πολυτε-
λούς κατασκευής, στο Πέτα 
Αρτας, επιπλωμένη η και 
όχι. Ξύλινα κουφώματα, δι-
πλά τζάμια, σήτες. Μεγάλα 
μπαλκόνια και κήπος. Απε-
ριόριστη θέα , κήπο, ησυχία, 
πάρκιν. 

ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ μοναδικό 
οροφοδιαμέρισμα, σε προνομι-
ακή θέση στην πόλη μας, ρετι-
ρέ, γωνιακό, διαμπερές, φωτει-
νό, με απεριόριστη πανοραμική 
θέα, Παρηγορήτισσα κλπ. Είναι 
μισθωμένο 400 ευρώ τον μήνα. 
Τιμή 108000, συζητήσιμη. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ  ΠΩΛΕΙΤΑΙ μονοκα-
τοικία στην Καμπή Αρτας 107 
τμ. σε προνομιακή θέση του 
χωριού, αρίστης κατασκευής,  
υπερυψωμένη, με πανοραμική 
θέα όλο το χωριό και την ΑΡΤΑ. 
τιμή 126000 ευρώ. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΑΡΤΑ , οροφοδια-
μερισμα υπερυψωμένο ισόγειο, 
περιοχή κάστρου, ήσυχη γειτο-
νιά, τιμή 123500.
ΕΥΚΑΙΡΙΑ !!!ΠΩΛΕΙΤΑΙ.  ΑΡΤΑ 
κτίριο 680 τ.μ., υπογείου - ισο-
γείου - 1ου, άριστη κατάσταση, 
σε οικόπεδο 2500 τμ. Υπόγειο 
και ισόγειο, επαγγελματικός 
χώρος. 1ος όροφος έχει 2 ανε-
ξάρτητα διαμερίσματα 120 τμ 
το κάθε ένα. Περιοχή :” Άρτα 
Παλλάς” 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  οικόπεδο ,άρτιο και 
οικοδομήσιμο, στην Άνω πόλη 
κοντά στην ταβέρνα Τζαδήμα, 
οδός Δαβάκη, 306 τμ, κτίζει 
360 τμ. ΕΥΚΑΙΡΙΑ , τιμη 68500, 
συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  αγροτεμάχιο 4000,  
τμ στα Τζινοχώρια Κυράτσα  
Αρτας, κατάλληλο για οποιαδή-
ποτε χρήση!!! Τιμή  9900 συζη-
τήσιμη, η ολόκληρο το αγροτε-

μάχιο 15000 τμ. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ οικόπεδο , αγροτε-
μάχιο 8000 τμ στο ΤΟΠ ΑΛΤΙ 
Αρτας, κατάλληλο για οποια-
δήποτε χρήση!!! Τιμή 81500 
συζητήσιμη.
 Πωλείται προνομιακό , 
επενδυτικό αγροτεμάχιο 70 
περίπου στρεμμάτων, στον 
Αρχάγγελο Πρέβεζας,  κα-
τάλληλο για φωτοβολταϊκά , 
αγροτικά κλπ. Βρίσκεται επί 
της επαρχιακής οδού Αρχαγ-
γέλου Καναλλακίου, 2 ΧΛΜ 
μετά την διασταύρωση προς 
Αρχάγγελο. Τιμή 124000 
ευρώ συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ , ΜΟΝΑΔΙΚΟ , ΓΩ-
ΝΙΑΚΟ οικόπεδο επί της Λεω-
φόρου Αμβρακικού μεταξύ γέ-
φυρας Αρτας και Κωστακιών, 
14.600 τμ , με μεγάλη πρόσοψη 
, έχει μεγάλες δυνατότητες για 
πολλές χρήσεις! Τιμή , συζητή-
σιμη! 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ , νέα τιμή ευκαιρία , 
2805τμ προνομιακό οικόπεδο 
,επαγγελματική επένδυση ,σε 
εξαιρετική θέση, σε μοναδικό 
σημείο του καναλιού Πρέβεζας, 
το μόνο εντός σχεδίου,   με απε-
ριόριστη θέα, θάλασσα, βουνό 

κλπ. Πωλείται  ολόκληρο η και 
οικόπεδα των 700 τμ, με 400 
τμ δόμηση.  τιμή μόνο 685000 
συζητήσιμη .
ΠΩΛΕΙΤΑΙ Άρτιο και οικοδο-
μήσιμο οικόπεδο  435 τμ στην 
Καλαμιά Αρτας, εντός σχεδίου. 
Τιμή 23500 συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ προνομιούχο οικό-
πεδο 5150 τμ , άρτιο και οι-
κοδομήσιμο, στο 5ο ΧΛΜ  της 
Επαρχιακής Οδού Άρτας Κορω-
νησίας, με 50 μέτρα πρόσοψη, 
κατάλληλο για οποιαδήποτε 
χρήση. τιμή 123000 συζητήσι-
μη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ επιχείρηση καφε-
ζαχαροπλαστείου κλπ στο 
τρίγωνο Αρτας, σε λειτουργία, 
πλήρως εξοπλισμένη. δεν χρει-
άζεται άλλο εξοπλισμό , η ανα-
νέωση εξοπλισμού. τιμή ευκαι-
ρίας και συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ στο Κανάλι Πρέβε-
ζας προνομιακό  οικόπεδο 700 
τμ δόμηση 400 τμ πανοραμικό 
με θέα, θάλασσα, βουνό. τιμή 
134000, συζητήσιμη! για επαγ-
γελματική και ατομική χρήση. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ σε κα-
ταπληκτική θέση , στο κέντρο 
του χωριού ΚΑΜΠΗ Αρτας, οι-

κόπεδο 305 τμ, άρτιο, γωνιακό, 
50 μέτρα από την εκκλησία 
του χωριού, σε τιμή ευκαιρίας. 
33000 ευρώ. 
ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ μονοκατοικία 
στο ΝΕΟΧΩΡΙ ΑΡΤΑΣ  55 τμ σε 
οικόπεδο 350 τμ. Αποτελείται 
απο 2 υπνοδωμάτια, σαλόνι με 
ενιαία κουζίνα, μπάνιο με πα-
ράθυρο, Α/C , επιπλωμένο, σε 
άριστη κατάσταση. τιμή 245 
ευρώ
ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ τρακτέρ 
FIAT με κουκούλα, 80 ίππων, 
σε άριστη κατάσταση, λίγες 
ώρες εργασίας, πρώτο χέρι, 
τιμή συζητήσιμη! 
ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ γραφείο 1ου 
ορόφου, 107 τμ ενιαίο η το μισό 
στην περιοχή ψαροπλιά Αρτας, 
κατάλληλο για όποια χρήση! 
Δάπεδα πλακάκι,  3 τουαλέτες , 
απεριόριστη θέα. Τιμή για ολό-
κληρο 535 ευρώ, συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΑΡΤΑ καταπληκτι-
κό οικόπεδο 335τμ, στην Αγία 
Φανερωμένη ,επίπεδο , ορθο-
γώνιο, τριών προσόψεων, με 
θέα, πρόσβαση από δυο δρό-
μους,με δόμηση 392 τμ,μεγάλες 
δυνατότητες και προοπτικές, 
σε προσιτή τιμή των106500..

6974342879

Κατακυρώθηκε το Αρδευτικό  έργο 
μέσου ρου Καλαμά
Κατακυρώθηκε από την Περιφερειακή Επι-
τροπή ο διαγωνισμός για το Αρδευτικό έργο 
μέσου ρου Καλαμά, με τον προϋπολογισμό 
του να ανέρχεται σε 6.200.000 ευρώ. Οριστι-
κός ανάδοχος αναδείχτηκε η ΑΡΛΕΤΟΣ Α.Τ.Ε.Ε.

Οριστικός ανάδοχος και για τα 
Αντιπλημμυρικά  στη Ν. Σελεύκεια
Από την Περιφερειακή Επιτροπή  κατακυρώ-
θηκε και  ο διαγωνισμός για τα «Αντιπλημμυ-
ρικά έργα στη θέση «Γκουμάτσια» Νέας Σε-
λεύκειας Δήμου Ηγουμενίτσας», με συνολικό 
προϋπολογισμό 340.000 ευρώ. Ανάδοχος ανα-
δείχτηκε η ΙΓΝΑΤΙΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ ΚΑΙ ΣΙΑ ΕΕ

Προσωρινός ανάδοχος για το φω-
τοβολταϊκό πάρκο άρδευσης του 
ΤΟΕΒ Κερασώνα- Παναγιά

Η Περιφερειακή Επιτροπή ανέδειξε ως προ-
σωρινό ανάδοχο την «ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ ΚΑΤΑ-
ΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ ΜΟΝΟΠΡΟΣΩΠΗ ΙΚΕ» για την 
κατασκευή φωτοβολταϊκού πάρκου ισχύος 
499,80 KW για εικονικό ενεργειακό συμψη-
φισμό με τις καταναλώσεις των αντλιοστασί-
ων άρδευσης του ΤΟΕΒ Κερασώνα- Παναγιά. 
Ο προϋπολογισμός του έργου ανέρχεται σε 
650.000 ευρώ.

Προγραμματική Σύμβαση Περιφέ-
ρειας με Δήμο Βορείων Τζουμέρ-
κων

Τη σύναψη προγραμματικής σύμβασης της 
Περιφέρειας με το Δήμο Βορείων 
Τζουμέρκων  ενέκρινε η Περιφερειακή Επι-
τροπή για την υλοποίηση του έργου «Άμεσες 
εργασίες αντιστήριξης και βελτίωσης βατότη-
τας οδών εντός της Τ.Κ. Ματσουκίου», με προ-
ϋπολογισμό 40.000 ευρώ.

 ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ
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ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερ-
μανία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις.
Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα HORIZON 
BEACH RESORT στη Σταλίδα Χερσο-
νήσου στη Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήματα του f&b 
Κουζινα, Εστιατόριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει προσό-

ντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επικοι-
νωνήσουν και να μιλήσουν άμεσα με 
εκπρόσωπο της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων
Παραδίδονται μαθήματα

Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω γύρω 10 
στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι (Θάλασσα) και 20 χλμ 

από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον Αμβρακικό με μηδέν υγρασία 
(άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός 

οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

ΠΩΛΕΙΤΑΙΠΩΛΕΙΤΑΙ κατάστημα 200 τμ 
με ημιυπόγειο 200 τμ με δικαίωμα 

οικοδομής άλλα 200 τμ για 1ο όροφο 
μέσα σε οικόπεδα 600 τμ. Βρίσκεται 

στην επαρχιακή οδό Άρτας- Σαλαώρας 
2ο χλμ στους Κωστακιούς. Τηλ.Επικ.  

69369757646936975764

Προσωρινά κλειστές λόγω φθορών πέντε 
παιδικές χαρές του Δήμου Αρταίων

εγγυάται την ασφάλεια και 
την ποιότητα των χώρων παι-
χνιδιού για τα παιδιά.
Ο Δήμος ζητά την κατανόηση 

των δημοτών για την προσω-
ρινή διακοπή λειτουργίας των 
συγκεκριμένων χώρων και δι-
αβεβαιώνει ότι οι εργασίες θα 

πραγματοποιηθούν με απόλυ-
τη προτεραιότητα την ασφά-
λεια και τη συμμόρφωση με 
τις νομοθετικές απαιτήσεις.

Ο Δήμος Αρταίων 
π ρ οτ ε ρ α ι ο π ο ι ε ί 
την ασφάλεια των 
παιδιών μας και, 

ως εκ τούτου, ενημερώνου-
με τους δημότες ότι οι εξής 
παιδικές χαρές:
Πλατεία Καραϊσκάκη
Παραποτάμιο πάρκο
Ράχης
Πολυδρόσου
Γαβριάς
είναι προσωρινά κλειστές 
λόγω φθορών, που προκλή-
θηκαν είτε από επαναλαμβα-
νόμενους βανδαλισμούς είτε 
από φυσιολογική χρήση και 
παλαίωση των εγκαταστάσε-
ων.
Ο Δήμος έχει ήδη ξεκινήσει 
τη διαδικασία κοστολόγησης 
των απαραίτητων εργασιών 
για την αποκατάσταση των 
ζημιών. Στόχος είναι να εξευ-
ρεθούν άμεσα οι απαραίτητοι 
οικονομικοί πόροι, ώστε οι 
παιδικές χαρές να ανακατα-
σκευαστούν και να πληρούν 
όλες τις προδιαγραφές. Με την 
ολοκλήρωση των εργασιών, 
θα εξασφαλιστεί η απόκτηση 
του απαραίτητου πιστοποιη-
τικού καταλληλότητας, που 
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ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ ΣΕΛΙΔΑ

Η «μαύρη τρύπα» της Παιδείας!
H νέα σχολική 

χρονιά ξεκινά 
μέσα σ’ ένα 

εύθραυστο και δυσοί-
ωνο τοπίο για τους 
εκπαιδευτικούς και 
την ελληνική κοινω-
νία. Παρά τις «θρι-
αμβολογίες» του επι-
τελικού κράτους,  η  
πολιτική της υποχρη-
ματοδότησης και της 
αντιεκπαιδευτικής 
πολιτικής  είναι υπεύ-
θυνη για την έλλειψη 
σχολικών κτιρίων και 
αιθουσών, τα γερα-
σμένα, υποσυντηρη-
μένα και ακατάλληλα 
σχολικά κτίρια, χωρίς 
προσεισμικό έλεγχο 
και πιστοποιητικά κα-
ταλληλότητας, μια κα-
τάσταση απαράδεκτη 
και πολλές φορές επι-
κίνδυνη για τα παιδιά 
και τους εκπαιδευτι-
κούς. Το δημόσιο σχο-
λείο, οι μαθητές και οι 
εκπαιδευτικοί θυσιά-
ζονται στο βωμό των 
περικοπών και της 
πολιτικής των περιο-
ρισμών και της λιτό-
τητας στην παιδεία..

     Το σχολικό έτος μετράει ήδη  
σχεδόν δύο  μήνες από την έναρ-
ξή του και τα σχολεία εξακολου-
θούν να μένουν σε μεγάλο βαθμό 
υποστελεχωμένα με ευθύνη της 
κυβέρνησης και του Υ.ΠΑΙ.Θ.Α. 
αλλά και των Δ.Ε. ανά την Ελλά-
δα, οι οποίες καλλιεργούν από 
την αρχή της σχολικής χρονιάς 
τον εφησυχασμό και τη μοιρολα-
τρία με τις δημόσιες τοποθετή-
σεις τους περί ομαλής λειτουργί-
ας των σχολείων από την πρώτη 
μέρα.  Μόνο στη Δευτεροβάθμια  
Εκπαίδευση  Άρτας, οι ελλείψεις 
σε διδακτικές ώρες   αγγίζουν τις 
456   σε Γενική και Ειδική Αγωγή.   
Το υπουργείο Παιδείας παρουσί-
αζε τις συγχωνεύσεις ως λύση 
στα προβλήματα της εκπαιδευ-
τικής διαδικασίας. Ο περιβόητος 
“εξορθολογισμός” που προσπά-
θησε να περάσει μεσούντος του 
καλοκαιριού, ήταν ξεκάθαρα 
στηριγμένος στη λογική ότι η εκ-
παίδευση των παιδιών μας είναι 
δαπανηρή υπόθεση. Η αξιολόγη-
ση, όμως,  που κατηγοριοποιεί 
εκπαιδευτικούς και σχολικές μο-
νάδες συγκροτώντας βήμα προς 
βήμα ένα σχολείο διαφορετικών 
ταχυτήτων, ένα  εκπαιδευτικό 
σύστημα που οξύνει τις μορφω-
τικές ανισότητες σε βάρος των 
πιο αδύναμων μαθητών και μα-
θητριών, καλά κρατεί.
     Στο μεταξύ οι μαθητές του 
Μουσικού Σχολείου Άρτας και 
του 5ου Γυμνασίου εξακολου-
θούν να στοιβάζονται για μια 
ακόμη χρονιά σε κοντέινερς, ενώ 
εκατοντάδες μαθητές των  1ου 
και 2ου ΕΠΑΛ  συστεγάζονται  
στον ίδιο χώρο, μαζί με το ΕΝΕ-
ΕΓΥΛ.  Το νέο νομοσχέδιο  κάνει 
ένα ακόμη βήμα προς την εμπο-
ρευματοποίηση και την υπαγω-
γή της Επαγγελματικής Εκπαί-
δευσης και Κατάρτισης ΕΕΚ στις 
ανάγκες της τοπικής αγοράς και 
των επιχειρήσεων, όπως επιτάσ-
σουν τα κέρδη, μετατρέποντάς 
τα σε  μεγαθήρια μαγαζιά – σχο-
λείο όπου η εποπτεία, έλεγχος 
και λειτουργικότητα θα είναι 
τουλάχιστον αμφισβητήσιμα, 
χωρίς να λύνει κανένα από τα 
αιτήματα των μαθητών, των 
σπουδαστών, των εκπαιδευ-
τικών. Σε μια τέτοια συνθήκη 

λειτουργίας τα ζητήματα παρα-
βατικών συμπεριφορών, βίας 
και bullying θα οξυνθούν, χωρίς 
την ίδια στιγμή οι εκπαιδευτικοί 
να έχουν τα αναγκαία εργαλεία 
υποστήριξης για την άμβλυνση 
τους (παιδοψυχολόγοι, κοινω-
νικοί λειτουργοί, φύλακες) στο 
βαθμό που η πραγματικότητα 
απαιτεί. Και μπορεί να χύνουν 
κροκοδείλια δάκρυα στα ΜΜΕ  
για τη βία ανάμεσα στους μαθη-
τές, αλλά δεν έχει γίνει ούτε μία 
πρόσληψη ψυχολόγων και κοι-
νωνικών λειτουργών. Αντίθετα 
αναλίσκονται σε επικοινωνιακά 
παιχνίδια με την απαγόρευση 
των κινητών στους/στις μαθη-
τές/τριες και την αυστηροποίη-
ση των ποινών. Επισημαίνουμε 
ότι με κατασταλτικά μέτρα δεν 
λύνονται τα προβλήματα της 
σχολικής βίας και του εκφοβι-
σμού. Χρειάζονται άλλα μέτρα 
και πολιτικές, όπως η αναμόρ-
φωση του προγράμματος σπου-
δών με την επαναφορά των 
κοινωνικών σπουδών και της 
καλλιτεχνικής παιδείας. που ως 
γνωστόν συμβάλλουν στη δια-
μόρφωση υγιούς κοινωνικής συ-
νείδησης μέσω της κατανόησης 
της κοινωνίας και των θεσμών 
της, της συλλογικότητας, μα-
ζικές προσλήψεις ψυχολόγων, 
υποστηρικτικών δομών αλλά 
και άλλων σύγχρονων δράσεων 
για τη στήριξη των μαθητών.
       Ο “ψηφιακός” υπουργός και 
τα περισπούδαστα επιτελεία 
του ας αφήσουν τα “ψηφιακά” 
Μαθηματικά και ας πιάσουν τα 
πραγματικά Μαθηματικά της 
ζωής και των αναγκών... 
        Από την άλλη, ο Δήμος Αρταί-
ων κλείνει δημοτικές δομές πρό-
νοιας (παιδικούς/βρεφονηπια-
κούς σταθμούς) ή τις οδηγεί σε 
υπολειτουργία με λιγότερο προ-
σωπικό και μειωμένα ωράρια, 
ενώ δεν υπήρξε εκ μέρους του  
καμία αντίδραση – παρέμβαση 
για το κλείσιμο σχολικών  μονά-
δων  -  νηπιαγωγείων και Δημο-
τικών.    Η υποχρηματοδότηση 
των σχολείων, που έχουν περι-
έλθει σε καθεστώς «οικονομικής 
ασφυξίας»  μετά την κατάργηση 
των σχολικών επιτροπών, έχει 
οξύνει τα προβλήματά τους. 
Βέβαια υπάρχει λύση: ο Πρω-
θυπουργός  παροτρύνει τους 
εκπαιδευτικούς να επιδοθούν σε 
ένα αέναο κυνήγι χορηγών!
      Το θολό τοπίο γίνεται ακόμη 
πιο σκοτεινό με την ισχνή εισα-
γωγή πρωτοετών φοιτητών  στο 
Πανεπιστήμιο  Ιωαννίνων. Θύμα 
και το Τμήμα Γεωπονίας (καλύ-
πτονται 54 θέσεις από τις 120), 
ως απόρροια της Ελάχιστης 
Βάσης Εισαγωγής, αλλά και της 
επιλογής του Πανεπιστημίου να 
ορίσει υψηλούς συντελεστές. Αν 
συνυπολογίσουμε και την  αντι-
συνταγματική ίδρυση ιδιωτικών 
πανεπιστημίων που νομοθέτησε 
η Νέα Δημοκρατία,  όλα αυτά 
διαλύουν το Δημόσιο Πανεπι-
στήμιο, οδηγούν σε κλείσιμο τα 
περιφερειακά τμήματα και κα-
θιστούν χιλιάδες νέες και νέους 
και τις οικογένειές τους βορά 
των οικονομικών συμφερόντων 
των – αμφιβόλου ποιότητας 
– ιδιωτικών πανεπιστημίων. 
Μέχρι στιγμής δεν έχει γίνει κα-
μία διορθωτική ενέργεια ώστε 
άμεσα να καταστεί δυνατή η ει-
σαγωγή επιπλέον φοιτητών, δό-
θηκαν όμως «υποσχέσεις»  και 
«θα» για την επόμενη χρονιά. 
Ανεκπλήρωτο παραμένει ακόμη 
το αίτημα των φοιτητών/τριών 
για μια δεύτερη Φοιτητική Εστία 

και παραπέμπεται στις καλένδες 
με ευχολόγια. 
      Εμείς, ως ΣΥΡΙΖΑ – Προο-
δευτική Συμμαχία, θα σταθούμε 
ανάχωμα στο σκηνικό της νεο-
φιλελεύθερης δυστοπίας, συμ-
βάλλοντας αποφασιστικά στη 
διεκδίκηση λύσεων μέσα από 
την ανάπτυξη μαζικών αγώνων 
που θα προασπίζουν τα κοι-
νωνικά αγαθά και τη Δημόσια 
Εκπαίδευση και θα υπερασπίζο-
νται σταθερά τις αξίες του σεβα-
σμού, της διαφορετικότητας και 
της αλληλεγγύης. Διεκδικούμε 
ένα ποιοτικό, συμπεριληπτικό, 
δημόσιο και δωρεάν σχολείο για 
όλα τα παιδιά.  Παλεύουμε συλ-
λογικά για την οριστική ανατρο-
πή αυτών των νεοφιλελεύθερων 
και συντηρητικών πολιτικών, 
για να δημιουργηθούν οι προϋ-
ποθέσεις για την υλοποίηση του 
οράματος μιας δημοκρατικής 
και δικαιότερης κοινωνίας.
Θεματική Παιδείας
Ν.Ε. ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Αρτας


